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The commission met at 9110 a.m.

|| _ Present:

Rear Admiral Arthur G, Robinson, U, S. Navy,

Iieutenant Colonel Henry K, Roscoe, Coast Artillery Corps, United

States Army,

Iieutenant Colonel Victor J, Gerberino, Coast Artillery Corps, United

States Army,

|| Iieutenant Commander Bradner W. Lee, junior, U. S, Naval Reserve,
Lieutenant Commander Edwin M, Koos, U. S. Havy,

Captain Raymond F. Garraty, junior, U. 8. Marine Corps, members, and

Iieutenant David Eolton, U. 8. Navy, judge advocate,

Archie L, Haden, junior, yeoman first class, U. S. Navy, reporter.

|| The accused, his counsel, and the interpreters.

The record of procecdings of the thirteenth day of the trial was read
rnd approved,

No witnesses not otherwlse connected with the triel were present, |

Higuchl, Nobuo, the witness under examination when the adjournment was
ttaken, entered, He was wapped that the ocath previously taken was still bind- d?'{-

I ng and contimued his testimony.

(Bsamination contimed):

+ S+ You testified yesterday that when prisoners of war arrived at the
‘orty=-first Guard Unit, the Fourth Base Force was notified and if turn PE
I otified the Fourth Fleet, Whose duty was it to notify the Fourth Fleet?

This question was objected to by the accused on the ground that the
udge advocate was misquoting the witness,

[ The judge advocate replied,

The commission announced that the objection was not sustained,

I think it was the duty staff officer of that day.

The accused moved to strike out this answer on the ground that 1t was the
pinion of the witness.

The judge advocate replied.
The commission announced that the motion to strike was not sustained, '




47. Q. As senior staff officer of the Fourth Base Force, did you teke
duty as the daily duty staff officer on any occasiona?
A, Yes.

48, Q. During any of the occasions when you were the staff duty officer of
the day did any prisoners of war arrive?l
A. I do not reecall,

49. Q. During your testimony you spoke about certain submarine prisoners
of war, Will you relate what you know about these American submarine
prisoners of war?

4. I came to know about the arrival of the submarine priscners of wary by |/A

dispatch from the destroyer Yamagumo which fought with the submarine, The
contents of this dispatch which concerned us was that on arriving they would
like to have the prisoners confined ashore. The contents of this dispatch
were passed on to the Forty-first Guard Unit by the Fourth Base Force, We
did not receive from the Forty-first Guard Unit any report as to whether
they were confined there or not, The day after the prisoners were confined
at the Forty-first Guard Unit I happened to walk on the road which leads
from the pler near the shore to the main entrance of the guard unit. At that
time I saw the submarine prisoners of war in front of the administration
building. These prisoners were being interrogated by the perscns of the
Sixth Fleety Headquarters, I do not recall clearly who the person was that
was interrogating, but I believe it was a staff officer of the Sixth Fleet
with the rank of lieutenant commander or commander,

50, Q. Yesterday, you spoke of these submarine prisoners and you spoke of
the ship, Yamakaze, Did you mean the same ship today when you say Yamagumo?
A, Yes,

51, Q. What was the uniform that was worn by the officer who was interro-
gating these prisoners?
A. I think it was a summer uniform that was worn by an officer of the Navy,

52, Q. What renk devices does this summer uniform have?
A, It wae made so as to put the insignia of the winter uniform of the
Japanese navy on the left breast,

53, Q. Does this uniform have shoulder boards or collar devices to indicate

rank?
4. I do not recall whether it had shoulder boards or not.

5i. Q. Did it have a collar device?
4. A collar device was usually worn,

55, Q. Will you describe the rank insignia that is worn over the left
breast?

A. It is & rectangular piece., For instance, if it is a lieutenant commandef

he will have two gold stripes acrose and in the middle there will be one
gilver colored cherry blosesom,

56, Q. And if it ie a full commander how many cherry blossoms would there
be?
A, Two.

Pl




57 Q. And if he was a captain?
4. There would be three.

58, Qs+ What would be the distinction between this device for a captain and
a commodore or rear admiral?

A, In the Jepanese navy there is no commodore, On a rear admiral the whol
ineignia would be a gold stripe and on top of that there would be one silver
colored cherry blossom,

29. Qe 4nd for a vice admiral, how many cherry blossoms?
« Two,

60, Q. Going down the grades to lieutenant, junior grade, how many cherry
blossoms would that rank have?

4. A lieutenant, junior grade, would have two cherry blossoms but he would
have only one gold stripe.

6l. Q. Then is it true that the distinction between the rank devices of a
lieutenant, junior grade, a commander, and a vice admiral is the number of
gold stripes in the background but that the same number and same shape of
iharrg blossoms was placed on each of these insignia?

. es,

62. Qe Is that similarly true with regard tc the other types of rank de-
vices that may have been worn on this uniform?
1. IEB-‘

€3. Q. Do you recall the seventeenth and eighteenth of February 19447
d. IE‘B, I do,

64, Q. Do you recall anything with regard to the question of land invasion
on that date?
4. I cannot understand the question very well.

€5. Q. Who was the commanding officer of the Fourth Bate Force at that timg?
A, Vice Admiral Wakabayashi,

66. Q. What ocourred on the seventeenth and eighteenth of February 19447
4, There wee an American task force ailr raid on Truk,

€7. Q. During the course of this air raid did you receive any orders from
Admiral Wakabeyashi?®
4., Yes,

68, Q. Vhat ordere did you receive from Admiral Wakabayashi?
4, One thet ie especially in my mind was that when information that American
battleshipe would enter Truk Atoll came from the lookout station an order
was issued to the subordinate units to make preparations for land warfare,

69, Q. Who issued this order?
4, Vice Admirsl Wekabayashi,

70, Q. To whom did he issue that order?
4, To all subordinate unite under the Fourth Base Force.
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Tl Qs How was this order relayed to these subordinate units? t
4, It wae a telephone order,

T2« Qe Do you know which telephons system this order was relayed over?
4, I do not know,

73« Q. During the course of the air raids were reports received by Fourth
Base Force Staff?

I This question was objected to by the accused on the ground that it was
|laading.

The judge advocate replied.

The commission announced that the objection was not sustained.
4. There were,

T4e WNeo From whom were these reports received?
A. Dlbostly from subordinate units.,

75. Q. Which subordinate units?
A. These reports or informations I think consisted mostly of the progress df
battle, I don't know exactly from which units we received them.

76, 4. Did the Fourth Base Force maintain communications with the Forty-
\ first Guard Unit during these air raids?
A, I think it did,

7. Q. Vere any reports received from this unit?
4, Yes, there was a report,

T78. W« When you say there was a report do you mean there was one report or
more than one report?
4. I don't recall how many reportsa,.

79. Q. Did the Forty=first Guard Unit have any subsidiary units?
4, Yes,

80, Q. Did any of these subsidiary units have anti-aireraft or coast
artillery guns?
l A, Tes, they did.

81, Q, Did the Fourth Bpse Force maintain communication with these sub=-
gidiary unite of the Forty-first Guard Undit?

» || A, The Fourth Base Force maintained communication with them through the ﬁ?ﬂk
Forty-firet Guard Unit,

82, Q. Did the Fourth Base Force attempt to repel the air rald by the
American forces?

This question was objected to by the mccused on the ground thet it was
irrelevant and immaterial,

The judge advocate replied.
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The commission announced that the objection was not sustained.

- Yes,

€3« Q. Wes it anticipeted that American planes would be shot down during
the air raid?
4, Yes,

84. Q. Vas it anticipated thaﬂlmurican personnel would be captured because
of shooting these planes down?

This question was objected to by the accused on the ground that it was
irrelevant, immaterial, and called for an opinion of the witness.

The judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustained,
4, At that time I did not think anything about prisoners of war.

€5, Q. Did you issue any instructions with regard to the treatment of
prisoners of war at that time?
d. lo.

86. Q. Did you receive any instructions with regard to treatment of
prisoners of war at that time?

This question was objected to by the mccused on the ground thet it was
irrelevant and immaterial,

The judge advocate replied,
The commission announced that the objection was not sustained,
4. No,

87. Qe Do you recall the night of the seventeenth of February 19447
4. Yes, I do.

88, Q. Do you recall anything that occurred on that night?
li IHH, I ﬁD.

89. Q. What occurred on that night? J
A, After the air raid of that day and at Vice Admiral Wakabayashi's order
all subordinate unitg commanders were ordered to meet at the Fourth Base
Force. At this time unit commanders which were directly under the Fourth
Fleet Headquarters also gathered here but I think these units were notified
by the Fourth Fleet Headquartera. This conference wae hsald for the purpose
of gaethering information from all the unite as to the damage to our own
units and battle results and I alsoc bellieve that we discussed what measures
to be taken in the event Americans should land.

90, Q. Who attended this conference, specifically by name?
A, Vice Admiral Wakabeyashi, myeelf, ILieutenant Commander dgo, Ideutenant
Kondo, Surgeon Commander Iino, Paymaster Lieutenant Commander Tajima.

91, Q. From what unit were these personnel you mentioned?
A, Fourth Base Force Headquarters.

92, Q. Did all of these perconnel remain throughout the entire conference}
A, I do not recall clearly, There might have been some persons going in
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and out but most of the time they were there.

The commiseion then, at 10t15 a.m,, tock a recess until 10:20 a.m,,
at which time it reconvened.

Fresent: A1l the members, the judge advocetes, the accused, his
counsel, and the interpreters.

Stewart R, Smith, yeoman first class, U. 8. Navy, reporter.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Higuchl, Nobuo, the witness under examination when the recess was
taken, entered., He was warned that the cath previously taken was still
binding, and continued hies testimony.

(Bxamination continued,)
93. Q. FWere any perscnnel from the Fourth Fleet staff present at this
conference?

A, Tes,

Q4e Qe Can you name them?
l. IH‘E' I can.

95. Qe Flease name them,
4. Captain Inoue, Commander Kawamura, and Commander Kawamata.

96, Q. What was Commander Kawamata's duty with the Fourth Fleet staff?
4, He was engineer staff officer.

97. S« What was Kawamura's duty?
4., BHe was gunnery staff officer.

98. Qs What was Captain Inoue's duty?
d. Bgnlor staff officer.

99, Qe Was Captain Inoue present during the entire conference?
A, Tes.

100, Q, Wee he there at the bepinning of the conference?
A, I believe he wasn't present at the beginning of the conference.

101, Q. Were there eny representatives from the Combined Fleet present?
4. DNo,

102, Q. Where was the Combined Fleet at that time?
4. I do not recall clearly, but I think it was at Falau,

103, Q. Were they at Truk et that time?
A. They were not at Truk,

104. @« Vhat ocourred during the course of this conference?
A. There was a report on the progress of battle from each of the
subordinate unit commanders,
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105, Q« With regard to the command set up on the verious islands, do you
know what the command set up was with regard to those units on the various
islands within the Fourth Fleet area?

Thies queetion was objected to by the mccused on the ground thet it was
vague,

The Judge advocate replied,
The commission announeced that the cbjection was sustained,

106. 4. In case both army and nmavy units were stationed on the same island,
who would assume the command of thet island?

A. In case of land warfere, the senior officer of the island, whether he bd

army or navy, would take the command,

107, Q« ©On Viake Island from Adpril, 1943 through February, 1944, who was the
commanding officer of the navy instelletions?
Ad. I believe it was Captain Sakaibara.

108, Q. Vas he the senlor ranking officer on Vieke Island?
4, I believe he was,

109, . Was he senior to the highest ranking army officer on Wake Island?
4. I believe he was.

110, Q. Who was the eenior ranking naval officer on Ewajalein from April,

1943, to February, 19447
4. At first it was Vice Admiral Abe, and later it was Rear Admirel Akiyama

111, Q. Vas Vice Admiral Abe menior to the highest rnﬁ}ng army officer on
Kwajalein during his tour of duty?
A; I think he was.

112, Q. Was Rear Admiral Akiyama senior to the highest ranking ermy officer
on Kwajalein during his tour of duty?
Ll- I hEIiBTJE he was.

113. §« ©On M1le Atoll, from the period 1943 through 1944, who was the
senior ranking naval officer?
4., Captain Shigs.

11, §. Was he senior in rank to any army officer that was on Mille Atoll?
4. I think he was.

115, Q. What was the name of the navy unit on Weke Island that Captain
Sakaibara was in command of%
4. ixty=fifth Naval Guard Unit,

116, Q. What was the navy organization that Admiral Abe end later Admiral
Akiyame was in command of at Ewajalein?
A, The name?

117, Q. XYes,
A, The 8ixty-first Naval Guard Unit,

L
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118, Q. Tas Reer Admiral Akiyema the commanding officer of the Sixty-firet
Naval Guard Unit?
A, He commanded the Sixty-first Beval Cuard Unit, t

119, §. VWas he in cormend of & base foree at Fwajalein't

This question was objJected to by the mccused on the ground that it was
leading. |

The judge advocate withdrew the guestion. l

120, §. WVae he in command of any major organization at that time?
I & Yes.

121, Q. What was the name of that? i
4, As I have stated before, the puard units from the Sixty-first to the |

122, Q« That was the name of this organization that encompassed the Sixty-
firet through the Sixty-sixth lNavel Guard Units?
A, Sixth Base Force,

! 122, Q. Under whose command was the Sixth Base Force?
A. At first it vies Vice Admirel Abe and later, Rear Admiral Akiyama.

124+ Q. Did this Sixth Base Force come under the command of any fleet?
A. (Under the Fourth Fleet.

! 125. Q. Vas the Fourth Fleet, through the chain of command, in control of |
;Fhake Island, Fwajalein and Mille Atoll? ; |

This question was objected to by the accused on the ground that it was
leading and celled for the opinion of the witness,

The judge advocate replied,

The cormission announced that the objection wae not susteined.

A, Yes, .

I

126, §« On Truk Atoll, who wes the senior renking officer of the naval
installsetions during the period from April, 1943, through February, 19447
4. The commander in chief of the Fourth Fleet,

127. Q. Was he senior in rank to the highest ranking army officer on Truk |

at that time?
A. lo,

128, Q. What were their relative ranks?
A, Navy vice admireal and army lieutenant generel,

" 129, Q. What wes their relative seniority?
A, TVhet I heard is that they advanced to that rank on the same day, same

month, and eame year, and that neither one was senior to the other,




130, Q. Did land invasion of Truk take place dur your ¢ of duty at
Fourth Base Force? -8 = cadai o {

This question waz objected to by the accused on the ground that it was
immaterial, irrelevant and leading.

The Judge advocate replied,

The commission announced that the cbjection was not sustained,

A, Mo,

131, Q. What was the misesion of the Fourth Base Force in regard to land
defensa?

Thies question was cbjected to by the accused on the ground that it was (9&.
irrelevant and immaterial,

The judge advocate replied.

The commission announced that the objection was not sustained,
4. Iland defense itself was its miseion,

132, §» Did the Fourth Base Force at any time come under the commend of the
army during your period of duty?
4., HNo,

Croge=examined by the accused:

133. Qe You testified that during your tour of duty as staff officer of the
Fourth Base Force and also while a staff officer at the Fourth Fleet Head-
guarters you did not see any standing regulations or orders regarding the
treatment of prisoners issued during your tour of duty. Although there were
no codified regulations in the Fourth Fleet regarding the la ndling of priscners ﬁt:_
of war, wae there any policy in existence?
4. I saw a dispatch from the Naval General Staff concerning the handling |
of prisoners of war, The contents were: Frisoners of war captured at the
front will be sent back to Japan as soon as possible, The addressee of this
diepatech was to the navy in general, I think the instructions contained in .5’-{._
this dispatch were neturally the policy of the commander in chief of the
Fourth Fleet.

The judge advocate moved to strike out the words "I think the
instructions contained in this dispatch were naturally the policy of the
commander in chief of the Fourth Fleet," on the ground that it was the mere
opinion of the witness.

The accused replied.

The commiseion announced that the motion to strike was not sustained,

134, §. Do you reeall when you received this dispatech?
4. I do not recall clearly.
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135, Qs When you tock office at the Fourth Base Force as second renking
staff officer and later as senior staff officer, did you receive from your
predecessor any policy of the Fourth Fleet Headquarters concerning the
treatment of prisoners of war?

A. I do not reecall having been so briefed.

136, Q. Yesterday, you testified that no orders or regulations concerning
the treatment of prisonere were issued by the Fourth Base Force or at Fourth
Fleet Headquarters, but wae there any reason for the Fourth Base Force not
issuing any ordera?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for an opinion from the witness concerning the reasoning of his
superior officers including a higher echelon,

The mccused withdrew the question.

137. 4« Do you know the reason why the Fourth Base Force did not issue any
orders?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for the opinion of the witness,

The accused replied.

The commission announced that the objection was not sustained,
4. Concerning the treatment of priscners, there is a clause in the navy
regulations, The Fourth Fleet Headquarters issues regulations coneerning

this, derived from these navy regulations; end in accordance with this, the
Fourth Base Force sets up detalled rules toc fit the variocus circumstances on

-

Truk. DBecasuse there were no regulations concerning the treatment of prisonerg I

of war issued from the Fourth Fleet Headquarters I thought it was sufficlent
to apply the navy regulations,

The witness was duly warned,

The commission then, at 11:30 a,m., took a recess until 2 p.m., at
which time 1t reconvened.

Present: All the members, the judge advocates, the accused, his

{| counsel, and the interpreters.

Stewart R, Smith, yeoman first class, U. 8. Navy, reporter,

Y
Ho withegses not otherwlse connected with the trial were JYresent, iéhﬁﬁ

Higuchi, Nobuo, the witness under examination when the recess was taken,
entered, He was warned that the ocath previously taken was still binding,
and contimied his testimony.

(Cross=examination continued,)

138, Q. Yesterday, you testified that you knew of the arrival of two
prisoners of war from Rabaul, who arrived on Truk in October, 1943; and also
you testified that before prisoners of war were sent back to Japan they were
usually interrogated concerning operstional metters. Do you know if these




two prisoners of war were interrogated?
4. I do not know,

129, Q. Do you know how long these two prisoners stayed at Truk?
4. I do not know,

140, 4« Do you know approximately how long they stayed?
|4 I think it was about a fortnight, :

1/1. Q. During this period, in cther words, from around October, 1943,
through the middle of November, was the Fourth Fleet Headquarters at Truk?
A, T think it wae not.

142, 4« The day after the submarine priscners of war arrived at Truk, you
testified that you saw personnel of the Bixth Fleet interrogating them.
How did you know that these persons were from the Sixth Fleet?

143. Q. From whom did you hear this?
4, I do not recall,

1i4e Qo Did you hear this from a person from the Sixth Fleet Headquarters?

This question was objected to by the judge advocate as repetiticus on i

The eccused made no reply.

i
: The commission announced that the objection was not sustainped.
1; A. I do not recall from whom I heard this,

| 145, Q. How many persons were interrogating these prisoners?
|Ae Only one person was gquestioning, but I recall there were two or three
| other persons,

(| 146, §. Did you actually see the prisoner being questioned standing in
| front of the interrogator?
A, Yes, I did,

A I do not reecall,

148. Q. On what date were these submarine prisoners of war confined at Truk?
A. I recall that it was in November, 1943, but I do not recall the day.

1.9, Q. Do you remember when they were sent back to Japan?
A, About this, too, I am not clear, but I think it was about a fortnight

after they were confined.

150, Q. During the period these submarine prisoners of war were confined at
Truk, was the Fourth Fleet Headquarters at Truk?
4, I think it was not.

151. Q. You testified that there was a report from a lookout poet that
linjj.mn battleships would enter the Truk Atoll on the 17th and 18th of

February, 1944 = a task force raid on Truk. If you know about thls more in
detail, please explain?
4. I do not recall anything else,

132

1.7. Q. Were there any guards at the side of the prisoner being interrogatedf

A, At the time I saw them interrogating I did not know that they were from
the 8ixth Fleet, but later on I heard that they were from the Sixth Fleet, -

the ground that the witness has testified that he does not know, |
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152. Q. What time did you receive this information?
A. This is not exact, but I think it was in the afternoon of the first day,

iﬁfi. Qs Do you mean by the first day, as being the 17th of February?
« Jles,

154« Qs During this air raid, did you not receive any informstion that an
American task force was bombarding some part of Truk Atoll?

d. I think I heard information that the north island, which is situated
in the northern part of Truk Atoll, was being bombarded,

155 Qs This informetion about battleships coming into Truk Atoll - did you
receive this information at the Fourth Base Force direct from the loockout
post?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it is not clear what lookout post is referred to.

The accused replied,
The commission announced that the objecticn was not sustained,

M I do not recall whether the Fourth Base Force chiveﬁré.t- direct from
the lookout post or thr the Forty=first Guard Unit.

156. Qs When did Vice Admiral Wakabayashi issue orders in preparation for
land werfare?

A, I think it was right after we received information that American
battleships were coming into Truk Atoll,

157. Q. Then it was in the afternoon of 17 February, is that right?
A, Yes.

158, §. Did the Fourth Fleet Headquarters issue any orders concerning the
preparation for land warfare?
A, No,

159, Q. In the event that allied forces invaded Truk, who was to command
the land warfare = the commander in chief of the Fourth Fleet or the
commanding general of the army?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it wag lrrelevant,

| The accused replied,
The commission announced that the objection was not sustained,

lA, As there was no difference in seniority in the rank of the commanding
officer of the army fpits and of the commanding officer of the navy units,
when the army commanding officer came to Truk I recall that operational
agreements were made,

160, Q. In the event that invasion was made on Truk, who was to command land
dwarfare, the commander in chief of the Fm:rth!rlut or the commanding general
of the army, under this operational agreement

4. Under ;.hia operational agreement, the commanding officer of the army was
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to command land warfare.

161, Q. During the period from April, 1943, through February, 1944, do
you know who the commanding officer of the army was at Wake?

A. T heard that he was a colonel in the army, but I do not remember his
name,

162, Qs During the same period, do you know who was the highest commanding
officer of the army at Kwajalein?
A. I do not know,

163. Q. Then you do not know whether Vice Admiral Abe waes over-all senior |
to any other officer, army or navy? I
4., I do not think that there was an army officer of general rank at |
Ewa jalein, |

164. Q. During the same period, do you know who was the senior army oﬁ‘icerl
on Mille?
A, I do not know,

165« Q. Then you do not know whether Captain Shiga was the senior officer,
including army and navy, on Mille; is that correct?

4. I heard from Captain Inoue that other than the island of Eusale, on

all the other islande where the army was sent, that is, in the Marshall Area,
a navy officer was senior to the army officers.

166. Q. At the conference held on the night of 17 February 1944, did the |

commanding officer of the Forty-first Guard Unit make any report?
A. I recall that he made a report concerning demsges and battle results,

167. Q« Who was the commanding officer of the guard unit at that time?
A. It was Captain Tanaka,

168, Q. Did Captain Tanake, at this conference, report anything in regard td
prisoners of war?
A, No,

169. Q. By what authority would you succeed Vice Admiral Wakabayashi to trhai'
command of the Fourth Base Force?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial,

The accused made no reply.
The commission announced that the objection was sustained,

170. §. A& a staff officer to the commandant of the Fourth Base Force, what

command authority did you have?
A, Generally speaking, as a staff officer I would not have any command

authority,
171, Q. In your examination of the standing orders of the Fourth Base Force

end at the Fourth Fleet, you did not see any orders regarding prisonars of [ F4_

war, How, then, did you determine that orders were applicable to prisoners
at the Fourth Base Force and at the Forty-first Guard Unit?

134




| This question was objected to by the judge advocate on the ground that
111: was double and ambiguous,

The accused replied.

The commiseion announced that the objection was sustained,
172. Q. Did the commander in chief of the Fourth Fleet ever annocunce a
policy that was contrary to that expressed in the dispatch from the Naval
Gerral Staff, regarding prisonere of war; which you have testified about?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for the opinion of the witness.

The accused replied.

The commission amnnounced that the objection was not sustained,

A, No,

The judge advocate moved to strike out this answer on the ground that it
was vague, in view of the broad nature of the question.

| The commission announced that the motion to strike was not sustained,

173, Q. Do you know what the policy of the Fourth Base Force was regarding
prisoners of war?

|4« I think he followed the general idea of the dispatch sent from the Naval
General Staff,

The judge advocate moved to strike out this answer on the ground that it

J The commission directed thet the answer to stricken.

174 Qo A8 a staff officer on Admiral Kobayashi's staff, do you know what hi
policy was regarding prisoners of war?

' This question was objected to by the judge advocate on the ground that
there was no testimony that the witness had been on the staff of Admiral
Kobgyeshd.

ﬁ The accused withdrew the question.

175, Q. Were you ever on the staff of the commander in chief of the Fourth
Fleet?
A, Yes,

176. Q. As a staff officer on Admiral Kobayashi's staff, do you know what
hie policy was regarding prisoners of war?

Thie question was objected to by the judge advocate on the ground that
this witness has not testified that he was on Admiral Kobayashi's steff,

The accused withdrew the question,

was the opinion of the witness. !

s
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177, Q. Were you on the staff of Admiral Kobaysshi?
4. No,

178. Q. Did you have any responsibility as a staff officer of the Commander
Fourth Base Force to see that proper orders were issued tc the subordinate
activities regarding prisoners of war?

4. I absolute’y did not have such responsibility.

179. 4« Do you know by whose order or reguletion or by what order the
Fourth Base Force was notified of the arrival of prisoners of war at Truk?
4. There was no such regulation,

180. s Do you know if the Commander in Chief of the Combined Fleet issued
an order that the Fourth Base Force must be notified of the arrival of
prisoners of war on Truk?

4. Do you mean to the subordinate units in general was such an order issued?

{| 181l. Q. To whom was this order issued that they must report to the Fourth

Base Force?

This question was chjected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial, and misleading.

The accused made no reply.

The commlission announced that the objection was sustained,
182, Q. Did the Commander in Chief of the Fourth Fleet u?eﬁ'iasuﬂ an order
to the effect that the commanding officer of the Fourth Base Force must be

notified of the arrival of all priscners of war on Truk?
A, TIssued to whom?

183, Q. To his subordinate commands?
A. I have not seen any such orders,

184, Q. Then how did the commanding officer of the Fourth Base Force ever
apcertain when prisoners of war arrived on Truk?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was improper in form, not being separated from the last question, and was

misleading.
The accused made no reply.
The commlssion announced that the objectlon was not sustained,

A. Even though there were no regulations thet the Fourth Base Force should
be so notified, in the navy it is common knowledge that such things should
be reported.

185, Q, How many times did the commanding officer of the guard unit notify
the commanding officer of the Fourth Base Force that there were prisoners of

war at the guard unit?

{
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| This question was objected to by the Judpe advocate on the ground that l
| there was no foundation for the question, since this witness has not tﬂ&tifia#

that the commanding officer of the guard unit ever notified the commanding
of ficer of the Fourth Base Force,

I1 The accused made no reply.

The commission announced that the objection was not sustained.

A. I do not recall clearly, but I think when the submarine priscners of war
| arn@led, such a report was made. P

The commission then, at 3:15 p.m., tock a recess until 3:30 p.m., at
which time it reconvened.

J
Present: A1l the members, the judge edvocatef, the accused, his counsell, 94
and the interpreters.

Archie I, Haden, junior, yeoman first class, U. 5. Navy, reporter.
No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Higuchi, Nobuo, the witness under examination when the recess was taken,
entered. He was warned that the cath previously taken was still binding and
continued his testimony.

(Cross=exemination continued, )

186. 4. Did you see any mistrestment of the prisoners of war during the
interﬁngutinn that you witnessed?
A. Os

187. §. Were the prisoners of war that were being interrogated blindfolded?
4. No, they were not blindfolded.

| 188, Q. Tou are sure that you didn't see two Japenese enlisted men with
clubs in their hands standing behind the priscner being interrogated? |
A, No, I did not have any such recollection,

189, Q, Did you see any prisoners of war that were in need of medical
" attention?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for & medicel opinion of the witness,

|i The accused made no reply.
The commission announced that the objection was not sustained. |

A, I did not see such prisoners,

Il 190, Q. Where was Admiral Weksbeymshi when he gave these orders to :
subordinate unite to prepare for land warfare?
4. I think he wae neer the air raid shelter on the side of the adminis-

tration bullding.
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191, Q. Was this at the battle station? {
A. There were no regular command poets, but wherever the commanding officep '
“ of the Fourth Base Force was staying that would autometically become a
command post.

192, (. 7IYou spoke of telephone communication to separate units of the
Fourth Base Force such as the Forty=first Naval CGuard Unit, Isn't it true
that there were no direct lines from the guerd unit to Fourth Fleet Head=
quarters?

A, I do not recall if there was a direct line or not, p

%___

193, s Were all the naval units on Wake subordinate to Vice Admiral Abe? |
A. I think that the air unit was not under Abe,

194, Q. Do you know what units were a part of Abe's command as Sixth Base
Force Commander? The names of the units and where they were located, |
4. They were Sixty-first Guard Unit, Kwejelein; Sixty-second Naval Guard
Unit, Jaluit; Bixty-third Naval Guard Unit, Naloelap; Sixty-fourth Naval
Guard Unit, Wotje; Sixty-fifth Navel Guard Unit, Wake, and Sixty-sixth Naval
Guard Unit, Mille, r

195, Q. Do you know how far it is from Dublon to Wake?

This question was cbjected to by the judge advocate on the ground that |
it was beyond the scope of the direct examination, irrelevant, and immateriel, '

A ] The accused made no reply.
f The commission announced that the objection was not sustained. |
A, I do not know the exact distance. |
196, Q. Approcimately. '
I A, Approximately twelve hundred or thirteen hundred miles. |
197. Q. Do you know how far it is from Dublon to Kwajalein?
A, About the seme,

h Reexamined by the judpe advocatet

198, (. In cross=examination you mentioned a navy regulation concerning

| prisoners of war. What was the context of this navy regulation?

A, I do not know exmctly but there were the following clauses, (1) the
number, nemes and rank of the confined priscners of war shall be reported to
the Ministry of the Nevy through the chain of command, (2) Af there were

any changes in regard to the priscners. I believe there alsc wae some
clause pertaining to what meesures were to be taken when a prisoner attempted
to escape, Other than that I don t remember,

199, Q. Did the Fourth Base Force lssue any orders, regulations, or
instructions implementing this nevy regulstion you have spoken of?
A. No.

200, Q. During your tour of duty as senior staff officer of the Fourth
Base Force did the Fourth Base Force receive from the Forty-first Guard Unit
the names and ranks of the priscners of war who were confined there?

A, No.
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201, Q. Did the Fourth Base Force receive or forward through the chain of {
| command to the Minister of the Navy at any time during your tour of duty the
names and ranks of the prisoners of war confined at the guard unit?

A, No,

202, Q. You testified concerning a conference held on the seventeenth of
February, Do you remember any deteils of what Tanaka reported at that
conference?

4, I do not know any details,

203, Q. You testified concerning the submarine prisuneﬁé of war., For how |74_
long a period of time did you observe the interrogation of the submarine
prisoners of war?

A. des I was pessing by the rcad I just happened to see them and I just
| saw them for perhaps one minute,

204, Q. Did you stop to look at them?
A, I do not recall clearly.

|| 205. Q. How far from these prisoners of war were you when you saw them
being interrogated? .
4. I think it was about ten meters, '

1 Recross=examined by the accused:

206, Q. Do you know why the Fourth Base Force did not issue any further
A instruections implementing the navy regulations regarding priscners of war?

This question was objected to by the Jjudge advocate on the ground that |
it ealled for an opinion of the witness.

The accused replied, ’

The commiseion announced that the cbjection was not sustained,

| 4. I do not know this reason, I think that the commeanding officer thought
these navy regulations were sufficilent. |

The judge advocate moved to strike out the words "I think that the
commanding officer thought that these navy reguletione were sufficlent," on
the ground that they were an opinion of the witness,

The accused replied,
The commission directed that the worde be stricken,

207. Q. Do you know why the Fourth Base Force did not receive the names
of the prisoners of war that were confined at the guard unit?
A, loy, I do not,

208, Q. Do you know why the Fourth Base Force did not forwerd the names of
the prisoners of war that were confined et the guard unit?




n " ®* 9

I Thie question was objected to by the judge advoecate on the ground that 1
it was immaterial and repetitious, the witness having testified that the

| Fourth Base Force did not receive their names and obviously could not for=
| ward them,

|

The accused made no reply,.
The commission announced that the objection was sustained.
Examined by the commlssiont
| 209, s« This conference of the seventeenth of February you testified to.
| Do you remember what time of the day or night it was?
A, It wae after sundown end I think it was around seven o'clock in the
I evening.

!} Neither the judge advocate, the accused, nor the commission desired
|| further to examine this witness.

|
f The witness said that he had nothing further to state.
The witness was duly warned and withdrew.

The commission then, at 4120 pem., adjourned until 9 a.m,, tomorrow,
Saturday, May 29, 1948.
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FIFTEENTH D

United States Pacific Fleet,

Commander larianas,
Guam, Karlanas Islands,
Saturday, Vay 29, 1948,

cr

at 9 a, m,
Freasent:

lear Admiral .Arthur G, Roblneen, U, 8. Navy,
i

Iieutenant Colonel lenry K. Roscce, Coast Artillery Corps, United States

Army,
Lieutenant Colonel Victor J. Garbarino, Coaat Artillery Corns, United
States Army,
Lieutenant Commander Bradner /. Lee, junior, U. 3. Naval Reserve,
Lieutenant Commander Edwin V. Kocs, U. S. Havy,
Captain faymond ¥, Carrsty, junior, U. S. Marine Corps, nembers, and
Lieutenant David Bolteon, U, 5, Navy, and
Lieutenant James F. Kenny, U. S. Navy, judge advocates,
Stewart N. Smith, yeoman first class, I, S. Navy, reporter.
The accused, his counsel, and the interpreters.

- #

e Tourteenth dav of the trial was read

[l
1

The record of proceedings o &
and approved.

o witnesses not otherwise connected with the trial were present,
A witness for the prosecution entered and was duly sworn,
Examined by the judge advocate:

1, J« oState your name and former ran't in the Japanese .rmed Forces.

i, asano, 3himpei, former rear admirgl, IJN, former commanding officer of
| the Forty-first Waval Guerd Unit.

2. ls Are you rresently confined at Guam?

A. Yaa,

3 i« If you recornige the accused, state as whom?
A, I recognize him, He is former vice admiral, IJNH, Kobayashl, Kasashi,

AR ls ilere you stationed on Truk in the year 19437
ake YES-

. l« That wgs your offiecial position at that time?
A, I was the Chief of the Firat Personnel Replacement Department,

6, Js What was the physical location of your cffice on Truk at that time?
A, I was carrying out my duties in a building which was part of the Forty-
first Haval Guard Unit and within its compound.

-




7. Q¢ During what period of time did you occupy the positiocn of Chief of
the First Persconnel Replacement Department?

arrived as Chiefl of the Mirst Personnel Hgplacement Department on
Truk on 20 January, 1943, and continued in that nositicn until 23 January, \
1944, when I mas appointed to be attached to the 51xth Basze Force.

dmw

B <+ (That happened after January 28, 1944, in relatiocn to your position?
A Ly orders were to assume my dubty without waeitinz for my successor to
Thagdt

L
arrive, but at that time the battle econditlons in the llarshalls were very |
severe and I lost my opportunity for transvortaticn tc assume my duty in the [
Karshalles, 25 the americans started to land in that distrliet in the latter
| part of January., Therefore, I =a: compelled to stay on at Truk, and after my
Il successcr arrived in the early part of February, I went to this South Facific

Tradine C01obhansa Al T ataved o .
{| Trading Clubhouse and I stayed there,

| 9. le Tihat was your next official duty?t
T w T 242 e 1 . | AL 8 1 o | i e 3o T T oy - L] - 4 |
ks I was walting fer my orders and cn 20 Februar recelved orders to

|| become the comranding officer of the Forty-first lawval Guard Tnit,

10, 4. iThom did you relicve!
A

| 4. On 21 Feoruary I immedistely went and assumed my duby a
| Paval Guard Unit and succceded Captein Tanaka.

ctr
4

the Forty-firat

11, <. How long did you serve as commanding officer of the Forty=first Navall
jnard Unit?

As I served as commanding officer of the Forty={lirst Naval Guard Unit until
15 Angost 1945, the time the war ended.

A 12. 4. During the year 1943, did you =ee any American prlscners of war at |

Truak Aboll?
A, I aid, \
|

| 13, &« "“There did you see these =risoners of war?

| 4. At the Forty-first Javal Guard Unit,

| 14. <. "ho were these =risoners of war you saw in 19437

| 4 They were imerican submarine crews who were saved by the destroyer
| Yoo,

|

|; 5 '+, How many of these vpriscners of war did you see, aprroximately?

| I do not remember exactly, but I recall seeing about iwenty of them, |
16, Q. here were these nrisoners at the Guard Tnit when you saw them?

i Ao I gaw them at the exerclse pgrounds on the premises of the Forty=-first
Naval Guard Unit,

17. (. Will you describe what you saw?
Aa I was on my way cut from the laval Guard Unit and I was in an automobilg,
glnce I had some business to attend to. The antomobile would have to pass
two corners of the exercise grounds in golng out, and just when I left thie
replacement department I felt that some interrogation was belng held of thes
priscners at the exercise grounds, Aes this was the first time that I had
geen such a thing going on I ordered the driver to slow down and without

1 leaving the car, but from insi‘e while passing, I wltnesscd whai was golng on.




I shall now state the main noints of

-

the things I saw then. lost of the

leggings on were guarding these nrisoners, Two long tables were set up and
cn one gide five or six officera who were investipators were seated and the
priscners were called {orward cne by cne and T recall that they were being

questioned. JAmong these investigators I recognlzed one verson, whose name

was Captain Ichise, the chlief engineering officer of the 3ixth Fleet, and I
knew that these persons who were making the investigation were nersonnel of
the 3ixth Fleet, I have nc recollection thet anybedy whe did not have any

#uﬂHHESﬂ there was atanding by watching.

12. 7. Does that complete what you saw at that time?
ie That 1s all,

19, L. At what time did you see these submzrine prisoners of war being
jnestioned?

A. I believe 1t was around the end of 1943. Captain Ninematsn was the
1 -~ v "y % . a
[|commanding officer of the Forty-firat Saval Guard Unit then, so I believe

it was around lovember; I do nob recall the exact date.

20, 4. Vhat time of day was it when you observed thesze submarine rrigoners

of war beinz cuesticned?
iAo thether it was in the morning or afterncon T can't recall.

2l. G« Did you see any other prisoners of wer at Truk during the year 1943
or during the year 1944, up to the date of 21 February 19447
i, I did.

22, e Then and where did you see these prisoners of war?
A. The place where I saw them was from the veranda of my room, which is

|facing the shore. 48 I remember the prisoners had already come on to the

pler and they were advancing toward the Forty=first Havel Guard Unit.

23, . That was the identification of this pler -- did it have a name?
A. It is called Guard Unit Pler. The number cof orisoners was three,

2,. (. Approximately when did you see these three prisconers of war on the
pler?
A. I am not sure, but I believe it was around January, 1944.

25, 4. Did you, later in the course of your officlal dutles, learn of any
other prisoners of war who were on Truk during the periecd April, 1943, to
February 21, 19447

Ae I heard later that the number of submarine prisoners of war who were
interrozated was forty-two, and that they were sent back to Japan on two
converted aireraft carriers called the UNYC and CHUXOC,

The accused moved to strike out this answer on the ground that it was
hearsay.

The judge advocate replied.

The commisgion announced that the motion to strike was not sustained.

twenty prisoners were nalted, and T recall that three or four guards with whitg

P
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|127. &« During the course of your later officlal duties did you hear of

| 4mmaterial and irrelevant,

26, Q. D44 you, later in the course of your official duties, hesr of any
other priscners of war, other than the group c¢f sulmariners and the three
that you cbserved on the pler, belng on Truk during the period April, 1943,
to February, 19447

A, ::G, I did not,

anything with regard to prisoners of war at the naval hospital?

This question was objected to by the accused on the ground that it
ecallad for a hearsay answer,

The judge advocabe replied.
The commission announced that the objection was not sustained.

As I do not understand what the judse advocate means by "course of your

later official duties.”

28. ~, During the course of your later officlal duties ss commanding
officer of the guard unit, did you receive any of "icial reports concerning
priscners of war and the Fourth laval Hospital?

4, There is one fact that I learned after the end cf the war.

29, s That was that?

o

[his guestion was objeeted to by the aceused on the ground that it
called for a hearsay anawer, was irrelevant and immaterdisl.

The judge advocate 1-.—:;.}1;;,},_

The commission announced that the objection was sustained,
30. «. At the cloge of the war were you given official duties by Admiral
Hara or Rear Admiral Sumikawa concerning reports with regard tc prisoners

of war incidents’

This question was objected to by the accused on the ground that it was

The judge advocate replied,
The ccmmission announced that the objecticn was not sustained,

- I received orders with regard to the condition of, and what had happened
to, all of the priscners that were on Truk,

31, ., Did you make investigations in accordance with this duty?
A T did.

32. Q. In the course of this investigation, did you receive any infcrmation
concerning any incidents whiech cecurred between the period from April, 1943,
to February 23, 19447




This question was cbjected to by the accused cn the ground that it
called for a hearsay answer,

The judge advocate replied.
The commis=lion announced that the objection wanz not sustained.

e I received information from my subordinate mediecal officer with regard
to the January incident which ceccurred at the hoanital.

33. L« vhat was this information you received, in brief?
This question was objected to by the accused on the ground that it
called for a hearsay answer,

&

The judge advocate replied,

The ecommission annoanced that the cbjection was not sustalned.

hs T! lﬂ a 3

to the commander in chilel after having inveetigated the persone connected

with prisoners, Iieutenant uno alone came to me and told me that there

was still the following incident. The s it 1

the end of January, fcur priscners of war were subjected tc experiments by

injectlion at the sick bay of the Guard Unit, Furthermore, another group of
the

Tfour nriscners were directly taken tc

aAnd he further stated that he did not know of the Turther detsils with

reard to these incidenta, Then he stated in elosing that Ivaneml hed asked

Iine to lend Iwanami the Guard Unit dispensary in order tc conduct his ex-

periments, but Iino had refused it, and Iino said that if Iwanami wanted

to use the diaspensary he would have to ask the commanding offlcer directly.
: immedliately reported the

Ak
-

uch surprised to hear about this and

i Ma3 very
outline ¢f theasé incifents to admiral Hara and Rear Admiral Sumikewa.

The accused moved to strike out this answer on the ground that it was
hearsay.

The judge advocale replied.

he commlssion annocinnced that the motion to strike was not sus

fficer of the Forty=fir
e

34, nhen you took over as commanding o 1
uard Unit, did you examine the standing orders of the Guard Unit?

i. T did.

35. Q. Were there any standling orders received from the ‘ourth Fleet or
the Fourth Base Force regardins the care or treatment of nriscpers of war?

This question was ohjected to by the accused on the grevnd that it was
leading.

The judge advoeate replicd,

The commission announced that the objecticn wag not sustained.
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| 0 1n addition to this interrcgation I went to the brig to lnspect it.

A. No, I did not find any.

36, Q. Have you inspected the brig of the Forty-first Naval Guard Unit?
A, I have,

37. Q. Then was the first time you inspected this brig at the Forty-first
Naval Guard Unit?

A I do not recall whether it was at the end of February or the beginning
of March, but it was immediately after the one American aviator officer was
taken prisoner during the air raid in February., ILlieutenant Commander Akai
came to investigate this priscner and I happened to be at the puard unit then

38, Q. Are you also familiar with the guardhouse which was in front of the
brig, between the brig and the Guard Unit road to the pler?

This question was objected to by the accused on the ground that the
judge advocate was testifylng and that it was a leading question,

The judge advocate replied.

The commission announced ‘that the cbjection was not sustained.

-
=
-

Lo |

am,

The commission then, at 10:15 a. m.,, tock a recess untll 10:30 a, m.,
at which time it reconvened,

Present: All the members, the judge advocates, the accused, his counsel]
and the interpreters.

Archie L, Haden, junior, yeoman first class, U. 5. Navy, reporter,
Ho witnesses not otherwlse connected with the trial were present.

isano, Shimpel, the witness under examination when the recess was taken
entered. He was warned that the cath previously taken was still binding,
and contlnued his teatimony.

(Bxamination continued,)

39, Q. Will the witness draw on this blank sheet of paper, which I have
shown to defense ccunsel, a sketeh of the brig at the Forty-first Guard Unit]

The witness drew a sketch of the brig at the Forty-first Naval Guard
Unit.

40, Q. Thie drawing consists of an approximately square area divided into
two secticns and one of these sections 1s further divided into three smaller
sections. What are each of these three smaller sectlions?

A, It is a solitary cell.

41, Q. In the corner of each of these soclitary cells there is drawn a
small square shape, What is that small square?
A, The head.
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42, U, That is this larger section which consists of more than half of this
egketch?
A. It is a dirt floor.

43, Q. VWhat was this section here with the dirt floer?
A. T believe this portion with the dirt floor was used for the prisoners to
exercise and also to get some sun for those in the brig.

&he Qo I see you have written a word in Japanese. What is this word?
A, It is dirt floor,

P

What is that word?
As That is door.

46, Q. Was there a door in front of all three cells as indicated?
A. Yen.

47. Qs 4nd I see cne which is marked "7M," Does that signify seven meters?
Ay Yes,

48. Q. I see there is a word in Japanese. That is that word?
Ay Likewlae a docor,

49, Q. On the opposite side nearer to the right hand corner of the sketch
I see a Japanese word, 'hat is that word?
A.» That is a wooden fence. It is considerably high.

50. Q. I observe that you have marked inside cne 2F the cells the dimen-
pions 2,2 K, and 2,2 K, Is that the approximate sije of these cella?
4. Yes,

5l. Q. Would you write in the lower right-hand corner in Japanese "sketch
| of the Forty=-first Guard Unit Brig"?

The witness wrote the words in the place indicated.

The sketch drawn by the witness was submitted tco the accused and to the
commiseion; and by, the judge advocate coffered In evidence,

Crogss-examined by the accused concerning the admission of the sketch:

52, Q. You just drew a diagram and put in figures 2.2 M., 6, "™, Did you
actually measure these dimensions?

A, After the end of the wer when this investigation was Eunductﬂd, as
there were not any sketches, I had the brig actually measured,

53. Q. When was thia?
A, It was after the end of the war, I alsoc am convinced that the measure-
ments are correct, basing it on my impression when I inspected the brig.

54« Qe Vhen did you actually see the brig?
A I have already testified that it was in the end of February, 1944.
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Iﬁﬂ, Q. Tiere the submarine prisoners confined in this brig?

56. Q. As of what date was that diagram drawn?
A, At the time when the prisoners were being held and at the time I in-
spected the brig. ;

56. Q. In other words, this diagram is as of the end of February or the
beginning of March, 19447

This question was objected to by the judze advocate on the ground that
it was repetltlous,

The accused withdrew the question.
57. G« Prior to inspecting the brig around the end of February or the
beginning of March, did you ever have occasion to lnspect this brig?
A. Prior to thet time I did not look intc this brig, but while it was
under construction I had occasion to glhce at it and it was completed around
June of 1943,
58, Q. Have you had any particular knowledge or experience in drawing these
plansa?
A. The dlagram of thizs matter is easy for us to write,

59, Q. Ia this the first time that you heve drawn this diagram or have you
drawn that for the judge advocate before?

This question was objected toc by the judpe advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial.

The accused made no reply.

The commission announced that the objection was sustained,

This question was objected to by the judge advoecate on the ground that
1t was irrelevant to the lssue of the admissibility of the document.

The accused replied,
The commission announced that the objection was sustained.

Commander Martin E, Carlson, a counsel for the accused, read a written
objection to the receipt of this document in evidence, appended marked "IIII,

The judge advocate made an oral reply to the objection of the accused,
a brief of which is appended, marked "JJJJ."

The accused waived the reading of this reply in Japanese in open court.

The commission announced that the cbjectlon was not sustained., There
being no further objection, the document was so received in evidence, appended
marked "Exhibit 19."

P L=
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Examination by the judre advocate continued:

61, Q. I hand you another blank sheet of paper and ask if you will write t
on this sheet of paper a sketeh of the guardhouse at the Forty-first Naval
Goard Unit?

The witness drew & sketch of the guardhcuse at the Forty-firast Guard
Unit,

62, Q. You have drawn this sketch, 1M1l you explain what these warious
writings are?

A The part on the lower right looking at the diagram is the entrance, and
hen there 1z the corridor and glso s storehouse,

63 3. There is a small room shown in the lower portion of this diagram,

Vihat is this room?
A, That 1s the office for the guard on duty.

64,. Q. 4nd what i1s this Japanese writing here?

Ao It stands for office.

65, Q. T see a squared-off porticn in the front of that office; what is
that?

A. That is a desk.

66, Q. I see a Japanese word written there. That is it?

A. t stands for desk.

67. Q. I see another word written in the upper part of the diagram, That
is that?
As A rest rocm for the guards. I

68, Q. What is thie Japanese writing there?

i It stands for room in which the guards reat, The room in which the
guards rested was a little eleveted from the pround and it wae matted with
grass mats,

69, Q. On the outside corner of this room where the guards r-sted there are
two sections marked off. 'Uihat are those?

L. Those are windowgs.

P

70. Q. 'On the side of this room you have marked a portion with three broken
I lines, ¥What does that signify?
Sliding door, *

71. Q. Weuld you write in Japanese on the_riﬁht hand gide the title of that
skatch?

The witness wrote the title of the sketeh in the place indlicated,

The judge advocate requested that this sketch be marked for identifica-
biﬂﬂi

This procedure was objected to by the accused on the ground that it was
| improper.
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The judge advocate replied.
| The commission announced that the cbjection was nbt sustained,
The sketch was marked "number 12" for identiflcation.
Cross-examined by the accused:
72. Q. Did you actually see this guardhouse?
! fes, 1 locked into the guardhouse once, but I did not investigate it

s
thoroughly as T did with the brig, and I want to state here thai it is not
as correct as that sketch of the brig.

7T3. Qs 4B of what date did you draw this diagram?

Ae It was during my tour of duty as the commanding officer, This guard-
hougse mas right beglde the big gate and cne could easily get a lock at 1t
while passing. This guardhouse was destroyed by bombs close to the end of
| the war and the diagram which I drew is as it was before it was destroyed,

T4, Wa 1 asked you as of what date you drew this dlagram?
by t is as it was before it was destroyed by bombs,

75. @Q. Could you specify the date?
L. Ordinarily bulldings will stand as they are bullt and it 1s pretty hard
to say as of what date 1t was I had seen it,

76. Q. But don't you admit that buildings undergo alterations or repair,
! thus changing the shape of the buildings?

This question was objected to by the judge advecate on the ground that
it was irrelevant and immsterial,

The accused made no reply.
The commission announced that the objection was sustained,
* The witness was duly warned.

The commission then, at 11:30 a. m,, adjourned until 9 a. m., Tuesday,
June 1, 1948,




United States Facific Fleet,
Commander Karianas,

Cuam, larianas Islands,
Tuesday, June 1, 1948,

The commission met at 9:10 a, m.
Present:

Rear Admiral Arthur G, Roblnscn, U. 5. Navy,

Lieutenant Colonel Henry K, Roascoe, Coast irtillery Corps, United States
."!.I'ﬂ]j",
Lieutenant Colonel Victor J, Carbarino, Coast irtillery Corps, United
States Army,

Lieutenant Commander Bradner ', Lee, junior, U, 35, Naval Reserve,

Lieutenant Commander Edwin M. Koos, U. 5. Navy,

Captain Haymond ¥, Garraty, junior, U, S, Narine Corps, members, and

Lieutenant David Beolton, U, 3. Navy, and

Lieutenant James P, Kenny, U, 5., Navy, judge advocates.

Archie L, Haden, junior, yeoman first class, U. S, Navy, reporter,

The amccused, his counsel, and the interpreters.

The record of proceedings of the fifteenth day of the trial was read and
approved,

No witnesses not otherwlse connected with the trial were present.
Asano, Shimpel, the witness under examination when the commissicn ad-
journed, entered, He was warned that the cath previously taken was still
binding and continued his testimony.
(Cross-examination continued,)
7. Q« To what organization did this First Personnel Replacement Offlce
belong?
e It was directly under the Comblined Fleet,

78, Q. TWhat was the mission of this department?

This question was objected toc by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial.

The accused replied.

The commission announced that the objectlon was not sustained,

A, There were two major missions. One was to replace personnel of the
naval forces scattered on the front and varicus advanced points, and fﬂiﬂu to
see that the disposition of personnel was carried cut. The second was
matters relating to the transportation of military personnel and gunzckus.
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7. Q. These prisoners that you saw at the exercise
gee them -- what date?

A, I have no exact reeccllection of the date,
month of MNovember,

or
[ ="

‘ound, when did you

but I balieve 1t was in the

B0,

e

that part of November?
not recember,
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in 19.3 == in other
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fag this b

g1, ear of Showal
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words, the elghteenth

Yea,

You =said :.-Elﬂl—-‘
many minutes
was a very brief

g2,
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s an automocbile,

how

1t

o
|

la you were 1ln
?

A

I believe it was about ninute,

few i one
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B3 . 1t time were the priscners! hands beund?

A. With repard to such detailed points, I have no recollection,

8. » liere they blind

1

Ao seam to have a recollectlon that they were,

85, <. Do you mean b that that all of them were blindfolded or just nar
of the prisoners?

As This recollection that I just spoke of was with relation to those
prisoners that were shtanding close to the investigator waiting to be

questioned,

=6, How many investigzators were there? In other words, cne nriso

belng questioned by cne investlgetor, or was there more than one investipga
questloning more than one oprisonor at cne time?

1 i3
o wrey o -
A il L a3

jnestioning

i S = A - |
both sidas and

amcng
were

There was ohly one
he others wore

G
=12 h| listening in

o Jould you hear what they were saying?

‘o :

.
L. . i SIS : a
|f i e gt kind of uniform did these lnvesligators wear?
fhie do nol remember exactly but they wer: wing this brief summer uni-
form which officers wear in the troples,

s y = ¥ § e

= o ere LWiere any ran< insignia on NLLOTIE

ts The rank insignis were on their collars.

B0, Q. Do you remember e rank of the person who was guestioning?

L
i

was not actually at the spot, sc I do not know; and, moreover,

not actually see 1it, but the ales officers were wearing the aiguilet

eoulsd receognize them,

|
|
|
l

]

1 Was an interpreter being used at this investigation?

- - - =}

l[ I didn't notice that,

|

o2, Q. You testified that there were twe or three puards standing by the

prisonere, Did you notice them having anything in thelr hands?
I have no recollection of them holding anything in their hands,

investigators.
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93. Q. Did you see anr instances where these prisoners were being mis-
treated?

A Bacause the interval of time which I watched it was wvery short and,
moreover, as I just pot a glance from the wehlele, I do not remember seeing
any mistreatment taking place. It is pretty hard to define exactly what mia-
ireatment consists of. T have no recollection of their being treated harshly
or mistreated, but I cannot imegine such a thing happening.

The judge advccate moved to strike out the words, "but I cannot imagine
such a thing havpening," on the ground that it constituted an opinion of the
witness.

The accused replied.

The commission directed that the words be stricken.

94. . How did you know tha® these »risoners were from the submarine?

Ly I do not know exactly from whom I heard this, but naturally the question

S

larose in my mind when this group of prisoners came in es to where they came

from and I heard that they were rescued by the destroyer YANAGUKO and brought
in,
you recog=

95. (e« You said that among the officers that were investigating
e officers were

nized Ichise of the 5ixth “leet. Do you know that all of thes
from the Sixth Fleet?

I With regard to that, there are two points from which I knew they were
from the Sixth Fleet, One 1s that the Chief Engineering Cfficer, Captain
Ichise, was among them an? the second ia that alter coming back to the
barracks on that day or the next day, I dc not remember exactly, I had a talk
with the executive officer, Lieutenant Commander Tokutome, and he stated to
me that the staflf officers of the 53ixth Fleet came down and had conducted the
investigetion,

96, Q. To what organizaticn did this Sixth Fleet belong?
A It was a submarine fleet directly under the Combined Fleet,

97. 4. Approximately when were these prisoners sent back tc Japan?

A, As T remember it, they were not held at this Navael Gugrd Unit wvery long.
In fact, they were sent back shortly thereafter on board converted air-
eraft carriers as I testified the other day. This fact I was told by one of
ny subordinate officers, Lisutenant Commander Tamuda, who was in charge of
transportation of personnel. He had actually gone to the carrlers so I know
this to be true,

98, Q. During this brief stay, do you know where they were being held?

A, DHNaturally they were confined in the brig that I testified to the other
day and then after the war the question rose in my mind as to whether all
forty-two were confined in such a small place, and I called together and
asked all the persons who had had dealings with the prisoners about this, I
was told by them that during the night time they divided these prisoners up
and had pert of them stay in the guardhouge which I testifled to the other
day. As to how many were sent to that guardhouse I do not know,
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99. Q. Do you know of the fact that some of these priscners were kept at
one of the barracks?

A, I do not know or have I heard that a part of the prisoners were kept
there, as far as my recollection ls concerned

100, Q. Then you are not sure of the fact that these prisoners were held in
the brig?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
the counsel was misleading the witness.

The accused replled,
The commission announced that the objection was not sustained,
Ao I did not ascertain the fact that they were confined there,

101, Q. At that time, were there any increases or decreases in the military
personnel on Truk?

A, At that time the military personnel and gunsokus coming in and going
out from Truk was very large and because of this the base force and also

the naval guards had numerous difficultles in this connection. There were
nearly one thousand military perscnnel always waiting on Truk somewhere
assigned duty at the front, but unable to go because they did not have trans<
portation and some had come back from the front and were waiting for trans-
portation to go back to the homeland, and the Forty-first Naval Guard Unit
had to take care of them, They had difficulty to find a place for them to
stay but the Forty-first Guard Unit had to cooperate, therefore the accommo-
daticns on Truk were very diffieunlt.

102, Q. At the time that these submarine priscners were beling held at Truk,
do you know of the fact that a great number of new recrults had come into
the Forty=-first Guard Unit?

A, I do.

103. Q. About how many came in, approximately?
As There were one hundred untrained reserve recruits sent from Japan each
| time, These were to be trained at the Guard Unit,

104. Qs During the time that these submarine prisoners were being held at
the Naval Guard Unit, to whet number did these new recrults amount?

This question was objected to by the judge advoecate on the ground that
it wae irrelevant and repetitious,

The accused replied.
The commission announced that the objection was sustained,

105. Q. Do you know the faot that these new recrults had to sleep in the
corridors becanse they did not have any accommodations for them?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial,
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The accused replied.,
The commisalon announced that the objectlon was sustained.

106, Q. TWhen you assumed duty as commanding cfficer of the Forty-first
Guard Unit, were you briefed or indoctrinated in any way in regard to treat-
ment of priscners of wur, by your predecessor? e

A. My predecessor, Captain Tgnakas, did not indoctrinate me in any way with
regard to prisoners.

107. Q. 4s chief of the Personnel Replacement Department, were you a member
of the staff of the Combined Fleet?
As I was not a member of ths ataff,

108, Q. At the time when you saw these submerine rrisoners of war, were
you the commanding officer of the Guard Unit?

A. No, I was the chief of the Personnel Replacement Department.

109, Q« What was your rank at that
Aw I was & navy captain.

time?

110, Q. How many of these prisoners that you saw did you actually see step
forward to be questioned?
A« Then T saw it, T remember just seeing one prisoner being questioned.

111, Q. And if you had seen any of the guards beat this one prisoner while
he was being cquestioned, you would have remembered it, would you not?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was in the form of a hyvnothetical question and not within the exception
to an expert witness,

The accused replied.

The commission announced that the objection was not sustained,

4, If I hed actually seen such a thing I would have tesbtified to that
effect, but I did not see anything of the sort going on.

112, Q. Who was the comranding officer of the Sixth Tleet at that time?
A. Vice idmiral Takagi, Takeo,

113, . He was not under the command of the Commander, Fourth Fleet, was hef

A He was not,

114, 3. Do you know where Commander Bourth Fleet was at this time?
Le T recall he wes arcund Ewajalein on board his flagship, the KASHIMA,

115, Q, 4And Commander in Chief, Combined Fleet, where was he?
A, He was on board the flagship, MUSASHI, which was at anchor in front of

the Forty-first Guard Unit,

116, 3, And this Sixth Fleet, was it a part of the Comblned Fleet?
i, TYes.
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117. G« Do you know who sent these ‘submarine priscners of war toc be confined
at the Guard Unit?

A. By who sent, do you want to know who was responsible for sending them?
118, q. Yes,

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for an opinion of the witneass,

The accused replied,

The commission announced that the objecticn was not sustained. The
commission directed that the word "responsible" be removed.

Ay I do not understand the question.
119, Q. Tho ordered them?

e ds this matter is beyond my official duty I do not have any knowledze of
it,

&=

120, Q. Did you hear Capteln Ichise, the questioner, put any guestions to

any of these priscners?

This question was objected to by the commisaion on the ground that 1t
was repetitious,

The accused made no reply.
The commission announced that the cbjection was sustained,

121, Q. Were any of these twenty prisconers that you saw in need of medical
attention?

This question mwas objected to by the judge advocate on the ground that
it called for a medical opinion.

The accused replied.

The commission announced that the objection was sustalned.
122, Q. Was Captain Minematsu, commanding offlcer cf the Guard Unit, present
during the interrogation?
4, I don't remember,

123, Q. Was Lieutepant Commender Nakase?
A, I do not remamber,

The commissiocn then, at 10:15 a, m,, took a recess until 10:30 a, m.,
at which time it reconvened,

Present: All the members, the judge advocates, the accused, his counsel
and the interpreters.

Stewart R. Smith, yeoman {irst class, U, S. Navy, reporter,
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Ho witnesses not ctherwlise connected with the trial were present.

Asano, Shimpei, the witness under examination when the recess was taken,
entered. He was warned that the oath previouslr taken was still bipding and
continued his testimony.

{:rﬂgu-ﬂkﬂn!natimn ccntinuﬂﬁ.}

12, Q. TWas Lieutenant Commander Takatome present at this interrogation?
A. I do not know,

125, . Did you see any officers from the Combined leet there?
I| e I did not,

126, Q, Did you see any officers from the Fourth Fleet there?
Al I absolutely did not notice.

127. 2. You stated that these twenty prisoners were naked, How close were
| you to them when you noticed

this?
| A. I believe it was aboul Tifty meters away.

"

128, Q. Did you see if any of
A, I did not ses.

them were wounded?

129, Q. Did you ever see any of these twenty prisoners confined in any of
the three Naval Cuard Unit cells that you aketched?
A, I did not see any of “hem belng confined,

130, 4. You testified you had no recollection that anybody who did not have
| any buginess there was standing by watching these orisoners. Do you mean

| that the only other npersons that were there were the interrogators and the |
Znarda? I
A I did not see any person who was not connected with this investization
gtanding by and watching.

131, Q. Tere the interrogatcrs all from the Sixth Fleetl .
| A. I heard from Lieatenant Commander Takatome that they were members of the
gtalf of the Sixth Fleet,

132. Q. Did you also hear from him that the guards were from the Sixth Fleet{?
. e With regard to that point, I absolutely did not hear.

133, Q« These three priscners of war that you saw on the Guard Unit pier,
what were they doing on this pler? ‘éiﬁg
4e As I testifled the cther day, they were already on board thls pler
and were advancing toward the Forty-firat Naval Guard Unit.

134, Q. TWho was with them?

1]

A, I haven't the slightest reccllection regarding that point,

! 135, Q. They were under guard, were they not?
ds I don't remember,
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136. Q. Do you remember if there were any officers from the Guard Unlt
with them at that time?

A I can't recall,

137. Q. How did you know they were rrisoners of war, then?

A. From their physical characteristica, their clcthing, and their hair,
since they did not have any hats on, from these things at a glance I knew
that they were orisoners,

|
138, Q. 'hat was your duty at the time you saw these three nrisonera?

-

A, I waa the Chief of the Replacement Department.
139, &y From whom did vou receive these orders appointing you to be attached

to the Sixth Base Force?
A. By diaspateh from the Navy l'inistry.

140, <. Did you receive these orders before cr after you saw these three

prisoners? re

| A. Before.

141, 9. You testified in response to a questicn from the judge advocate that
you recelved crders to lnvestigete sll rrisoners of war on Truk, ¥Then did
you receive these orders?

A, It was right after the end of the war, so I believe it was around 20
Augzast 1945,

1.2, G. Tas it before Truk was surrendered to the iAmericans?
As I recall that the official surrender instrument was signed on the second
of September when Vice Admirsl Murrey came, and it was before this, |
143, Q. Did Admiral Sumikawa order you to make this investigation?

A, It 1s inconcelvable that a chief of sgtaff glve orders to the comranding
| officer, The chlef of staff relayed the orders of the commander in chief.

144, U, TWere you gtill commanding officer of the Guard Unit at that time? |
A, TYes,

145, &, Had any of the Americans come ashore at that time?
Le No,

' 146, Q. HNone of them came ashore until 2 September?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial.

The accused replied.
! The commission announced that the objection was not sustained,
' |

A, That is how I remember.

147. Q. This Lieutenant Kuno, who was he?
A, BHe was one of my subordinate medical officers,
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148. Q. TWas Lieutenant Kuno the subordinate medical officer who reported
the hospital incident to you?
A. Yes, that 1s so.

1i9. Q. Then Lieutenant Kunc reported these incidents to you at this time,
this was the first time that you, as the commanding officer, knew about these
incidents, isn't that true?

A, Yes.

150, Q.+ And lLieutenant Kuno tcld you that these experiments had taken place
at the Guard Unit, did he?
A, It is as T testified the other day.

| 151, Qs Then you did not find there were any standing orders as to prisoners
of war at the Guard Unit when you tock over command, what did you do about
that?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial,

The accused made no reply.
I The commission announced that the objection was sustained,

152, Q. Do you know what the total surface and the minimum cubic amount of
alr arrangement is for the Japanese naval personnel, in their barracka, who
were gtationed on Trulk?

A, The conditicn as I believe it toc be was that eight Japanese ascldiers

had to be accommodated in a mosgulto net which was eight mats. OUOne mat belng
aporoximately three feet hy six feet, therefore one person was alloted about
one mat,

153, Q. These three cells that you sketched, how many perscns were they
built to aceormodate in each cell?

IA. I did not estimate this with the perscon responsible, but as it was a
|sulitary cell I think it was a general rule that one person was to be confined
in one cell.

154, Q. At the time you were commanding officer, were there ever any times
when more than one person was put into cne of these cella?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it wes irrelevant and immaterial.

The accuded made no reply.

I The commission announced that the objection was sustalned,

155, Q. When were these cells destroyed?
A+ It was considerably destroyed by a near miss on 19 June 1944.

6, §, Was the guardhouse destroyed at this same time?
. The guardhouse sustained slizht damage at this time,
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162, 4, Then he said that he was not present at the time of these injections

157. Q. Do you know whether these cells and the puardhonse were built
specifiecally to house Ameriecan prisoners of war?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial,

The accused replied,
The commission announced that the objection was not sustained,

A+ It was absolutely not bullt for the nurpose of housing American prisoner
of war, It was built for subordinate rilitary personnel who committed any
1llegal acts,

158, Q. That did this Lieutenant Kunmo tell you about this January, 1944,
ineident?

i+ Do you want me to repeat the same thing I said before?

159, &, Yes, whatever Lieutenant Kuno told you?
A Do yon want it in detail?

160. Q. Yes,

Ae I will tell you all that I heard from him, then, Kuno sald to me as
follows: There was a big ‘ncident in January, 1944. Four prisoners were
subjected to experiments by injecticns at the isolation rocm of the sick bay
at the Guard Unit, and on another day four priscners of war were disposed of
at the hosplital. Eﬂiﬁ¢mgard to the contents of the incidents, I do not know.

161, Q. D44 Lieutenant Kuno say he was present at the Guard Unit dispen-
sary at the time of these incidenta?

A. He did not say anything in detall with regard to himself, Nelther did
I ask him,

Is that ceorrect?

This question was objected to by the judze advocabe on the ground that
it was argimentative and repetitious,

The accused made no reply.

The commission announced that the objection was sustained.,
163, 4. 1d you not find out from ILieutenant Kuno if he was present at the
time of these injections at the Guard Unit dispensary?
A, I did not ask him,

164, Q. So that your investipation was simply founded on rumor?

This question was objected to by the jud'e advocate on the ground that
it was argumentative.

The gccused replied,
The commission announced that the objection was not sustained.
A, At that time I wes not as skeptical to probe into the matter to the

truth to that extent, 3ince Kuno had on his own come tc report to me I had
the greatest faith in him,
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165, Q. How did Kuno say that he had found cut about the hospital incident?
L. With repgard to how he came to know, I did not question him, {

166, Q. Did you continue your investigation of these incidents after Truk
thad been surrendered to the Americana?

A, My mission with regard to these investigations was over about the time
that these reports were submitted, but I continued to investigate in order to
probe into the truth and report it to the Commander in Chief,

167, Q. I believe you said that there were many persons awaiting trans-
portation on Truk. Were these perscns all billeted at the Guard Unit?
A, No, they were not,

168, Q. Where were they billeted?

A, I don't know exactly where this establishment was, but it was customary
for the Base Force to use this certalin establishment whenever the number of
transients became very great, and in case this certain establishment could
not accormodate all the transients then they were allotted to the Forty-first
Naval Guard Unit, the Base Force, and the alr force group.

169, Q, And who allotted this excess personnel to the Guard Unit?

This quegtion was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial.

The accused replied,

\ The commission announced that the objection was sustained,

Reexamined by the judge advocate:

170. Q. To the best of your knowledge, where were the submarine prisoners
of war confined during the daytime?

As According to what I investigated after the end of the war, they were
confined in the brig.

171. Q. To the best of your knowled'e, where were all the submarine priscnerp

of war confined during the night time?
A. A part of the submarine priscners was confined at the guardhouse,

172, §. And where were the remainder confined?
fe Naturelly, in the brig.

Recross~examined by the accused:

173. 3. Didn't your investigation also reveal that the reascn they were
confined in the brig and in the guardhcuse was as an emergency measure?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial,

The accused made no reply.

The commission announced that the objection was sustained,




174. Q. Did your investigation reveal why so many prisoners were confined
in the brig and in the guardhouse at one time? {

This question was cbjected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial,

The accused made no reply.
The commission announced that the objection was sustained,

175« Qs+ Did ypur investigatlon reveal that the commanding officer of the
Guard Unit hag protested the housing of so0 many prisconers in the Guard Uhit? f;il
Ay Protested to whom?

176, Qs+ To the Combined Fleet?
Ay It is inconceivable that a protest be entered againat the Combined Fleet
If a protest were to be entered it would have gone toc the Fourth Base Force,

177. Q« So that when Combined Fleet ordered these prisoners confined at the
Guard Unit, the Guard Unit had tc confine them in accordance with orders from
the Combined Fleet?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it went beyond the scope of the redirect examination.

The accused replied,
The commission announced that the objection was sustained.

178. Q. You testified with regard to the confinement of the submarine
prisoners during the night time and during the daytime. From whom did you
| receive this report?

As My objective of the investigaticn had to do with Executive Offlcer
Hekase, Executive Officer Hirate, mesters-at-arms, and I interrogated these
persons almost every day. I do not know which cne of these versons, but
one of them, reported to me with regard to the matter I just testified to,

179, Qs This person that reported this matter to you, what relationship
4d he have with the confinement of the prisonera?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
I the witness just testified he couldn't remember who the person was, therefore
he eould not possibly remember his specific duties and relationships,

The accused made no reply.
The commisgion announced that the objectlion was not sustained,

A. The persons that I just menticned were perscns who were responsible, or
shounld have known anvthing with regard to the treatment and handling of
prisoners,

180, Q. Approximately when was this report made to you?
4 4. It was around the end of August or the beginning of September, 1945.




Neither the judge advocate nor the accused desired further to examine
this witneas,

The commission did not desire to examine this witness,
The witness said that he had nothing further to astate.
The witnese was duly warned and withdrew,.

The commission then, at 11:35 a. m., tock a recess until 2 p. m., at
which time it reconvened.

Fresent: All the members, the judge advocates, the accused, his ecounsel
amd the interpreters.

Archie L. Haden, junior, yecman first class, T, 5. NWavy, reporter,
No witnesses not ctherwlse connected with the trial were nresent,
A witness for the prosecution entered and was duly sworn.
Examined by the judge advocate:

1. Q. State your name and former rank,
A, Iino, Shizuo, former Surgeon Commander, Imperial Japanese Navy.

— i« In what organization?
A. Attached to Fourth Base Force and simultanecusly tc the Forty-first Guar

Unit,

3. le If you recognize the accused, state as whom,
Vice Admiral Kobayashi, Masashi, Imperial Japanese Navy.

™

bs 1 During what pericd did you serve with the Imperial Japanese llavy on
Truk?
As From November 5, 1943 until May 28, 1944.

5 To vhat unit on Truk were you attached?

- 8 .

A, I was attached to Fourth Base Force as Chief Surgeon and my collateral
duties were with Forty-first Naval Guard Unit as Chief Surgecn,

6., Q. Shortly after you arrived for duty on Truk did ycu learn of the
arrival of some American vrisconers of war?
A, I remember hearing of some arrivals,

T Q. Do you know where these prisoners came [rom?
A It was a rumor, but it was gald that they were submarine priscners of

“H.
The accused moved to strlke out this answer on the ground that it was
hearsay.

The judge advocate replied.

The commission directed that the answer be stricken,
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8. Q. About this time, that is, lNovember, 1943, do you recall a telephone \
conversatlion with a Lieutenant Hasegawa of the Guard Unit with reference to
a prisoner cl war?

A, Yes, I remember.

9. Q. Glve us the gist of that conversaticn that tock place between Lieu=
tenant Hasegawa and yourself,

This question was objected to by the accused on the ground that 1t was
hearsay.

The judge advoecate withdrew the question.

10, Q. Tho was Lleutenant Hasegawa?®
A, I lived at the Fourth Base Force and Lieutenant Hasegawa was my senlor
subordinate at the Guard Unit.

11, Q. Vhat was said by Lieutenant Hasegawa in this phone conversation?
A, This telephone call was rmade towards evening and Lieutenant llasegawa
reported that there was cne of the rnriscners of war who had a very high fever
suffering from gas gangrene of his hand and that he wished to ask my opinion
to perform an operation, The symptoms were very seflous and an amputation P

was required, and as at this Forty-first Guard Unit Japanese were not operatefl
upon even when they had appendiecitis and the facilities were better at the
hospital, and as there was a more slkilled surgecn, Okuyama, at the heospital,
I answered that the operation should be nerformed at the hospital, After a
\ time another phone cgll came through and Hasegawa reported that the operation
was successfully performed and that he had brought the patient back from the
Fourth Naval Hospitael to the Forty=-first Guard Unit. The phone call was made |

from the Forty-first Guard Unit around nine o'clock in the evening. At this
time I asked whether Hesepawa had injected the natlient as 1s usual after all
operations and Hesegawa said he had not, and I recall ordering him to perform
these injections. On the following day I went to see the natient myself.

The accused moved to strike ocut this answer on the ground that it was
lilTelwvunt, immaterisl, and hearsay.

The judge advocalte replied.
The commission announced that the motion was not sustalned,

i 12, Q. That hoapital do you refer to in that laat anawer?
A. The Fourth Naval Hospital.

13. Q. You say that followling this you made = visglt to the CGuard Unit
dispensary. Ddid you see any prisoners of war there?

Ao When I went to the dispensary there were about four prisoners of war
present,

14. Q. Did you see there the one who had been operated on?

A I went especlally to see this patient who had been amputated and I did
see him, He had his arm which had been amputated in a sling and his pulse
was excellent and as there was no one who could speak English at the dispen-
sary I asked Hasegawa how the prisoners were taking to the Japanese food and
he said they were getting used to it and taking Japanese rice and Japanese
food,
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15, Q. At the time of this visit, do you remember if there were any other
prisoners of war at the Forty-first Cuard Unit?
A+ Yes, I asked Hasegawa if there were other priscners,

16, Q. What did you learn?

This question was objected to by the accused on the ground that it
called for hearsay.

The judge advocate replied.
The commission announced that the cbjection was not sustained.

A, Hasegawa replied, "Sure, there are others,"™ and the implication was that
there were from twelve to thirteen to about twenty other prisoners,

The accused moved to strike ocut this answer on the ground that it was
hearsay.

The judge advocate replied.

The commission directed that the words "and the implication was that
there were from twelve to thirteen to about twenty other priscners™ be
stricken,

17, Q. Did you learn where these other prisoners of war were at the time
jof your wisit?
e Yes. At the same time Hasegawa told me where these prisoners were. l

+ Q. TWhere were they?
« He told me that they were behind the guardhouse.

The accused moved to strike out this answer on the ground that it was
earsay.

The judge advocate replied.

The commission announced that the motion was not sustained.

9. Q. What was behind the guardhcuse?

According to my present memcry there was a house of approximately the
ame dimensions of the guardhouse behind the guardhouse and I thought at the
ime i1t was a house where the guards rested,

0. §. In the month of January, 1944, did you have a conversation with the
edical officer of the Forty-first Guard Unit with regard to prisoners of war?
+ I do not remember whether it was January, 1944, but if you refer to
asegawa then I recall a conversation over the telephone,

+ Qs In the month of January, 1944, did you have a medical officer at the
orty-first Guard Unit by the name of Iwanami, Hiroshi?
. He was the chief aurgeon at the Fourth Naval Hospital,
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30. . Did you report this conversation that you had with Captain Iwanami
to the commanding officer of the Fourth Base Force, Vice Admiral Takabayashi?
A, Yes, I did report to him.

31. Q. Then did you report to him?

A I had made 1t a custor to report to the senior staff officer and when

I received this call in the stalf officers' room ell the gtaff officers were
present and they were all aware from whom that vhone call came, and I further

officer of the Base Force I spoke of this matter on the following morning.

The mccused moved to strike out this answer on the greund that it was
irrelevant, immaterial, and hearsay.

The judge alvocate revlied,
The commission announced that the motion was not sustained,

32. Q. At what time on the morning of the followin: day did you report this
te Admiral Wakabayashi?
B, It was immediately afler brealfast and around the time I went on this

i
s

The accused moved to etrike out this answer on the pround that it was

irrelevant and immaterial,
The judge advocate replied,
The commission announced that the motion was not sustained,

!33; Q. Just what did you revort tc Admiral Takabayashi?

A, I reported that I had received a telephone call from the hospital and I
had refused, Ly opinion at that time was that Iwanami had been refused by me
and would try to contact TMakabayashi direct, bypassing me, and my step in
reporting to Takabayashi was tec prevent Iwmanami approaching Tlakabayashi,
becsuse I feared that akabayashl might approve Iwanami's request.

The accused moved to strike cut this answer on the ground that it weas
immaterial and irrelevant,

| The judge advocate replied,

|
| The commission directed that the words "because T feared that Wakabayashi
might aporove Iwanami's recuest" be stricken,

(Answer continued:) I spoke up at this time to contravent any possibility of
VWakabayashi approving and I based my argument on these two points, That
first it would be embarrasing from the ptandpoint of humanatarian prineiples
gnd second that medicine was not sc hard rressed that it had to resort to
experiments on humans, I spoke to Wakabayashi not so much in his capacity
as commandant but more as to a patient apd I attempted to drive my point home

explained the substance of the conversation with all present., To the commanding

tour of inspectlon; 1 belleve it was around eight or nine. ?I_
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34. Q. In the course of that conversation dld you tell Wakabayashi just f
what Iwanami had said? ' ‘
A, Yes, I told him all that Iwanami had said.

35. Q. You said you had this conversation with Wakabayashi on the moraing
following the phone call from Iwanami., Do you know whether Wakabayashi saw
Captain Iwanami on the same day you spoke to Wakabayashi?

This question was objected to by the accused on the ground that it was
irrelevent and immaterial,

The jundre advocate replied.

.

The commission announced that the cbjection was not sustalned,
A, I know that they did not meet,

3{}‘ __.. .-.ﬂ.E n".l.l-.i}.'ELl “.FI:’.LT.E'.}'-I""'IEEhi Jﬂ:l’l 4 ‘:".-I"'E'U.tﬁ'ﬂ by Captain lwanaml at thiﬂ
- ,‘I': C p
tjl'ﬂ?

This question was objected to by the accused cn the ground that it was
irrelevant and immaterial,

The judge advocate replied.

B

The commission anncunced that the objection was not sustained,

\ [ & I would like to explain that in detail. I do not believe that unless
explained in detail this matter can be understood. Takabayashi bacame a
vietim of stomach ulecers con January eighth and for one weak he was put on a I
starvaticn diet, He was given nothing to eat, I wished to put 'im in a
hospital but the head of the hospital and Vakabeyashl himself did not desire
him to enter the hospital, the former because it would be inconvenient to
have a vice admiral in his care. It was arranged that he would stay in his
private room at the Fourth Bese Force. I had a private rocm adjacent to
this private room of Takabayashi and the agreement hetween the head of the
hospital and myself was +that there would always be at the Base Force two
nurses from the hospital, that all necessary supplies would be furnished by
the hoapital, and that all food would be brought in from the hospital, and
that the hospital would be responsible for the patient and that Iwanaml, as
head of the hospital, would come to the patient.

The accused moved to strike cut this answer on the ground that it was
irrelevant and immaterial,

The commission announced that the motion was not sustained,.

37. Q. On the day that you reported this inecident to Wakabayashi, did
Iwanami treat Wakabayashi that day?
A, He came to see the patient,

38, @, Was it after this conversation that you had with Wakabayashi?
I A, Yes.




39. Q. Were you rresent when Iwanami treated or examined Wakabayashi on
that day?
A. Yes.

40, @Q, Tas anything said with reference to this request of Iwanami for some
prisoners for experiments by elther Iwanamli or Wakabayashi?

This question was objected to by the accused on the ground that it was
leading. ;

The judge advocate replied,

The commission announced that the objection was not sustained,
i. The subject was not brought forth,
4l, Q. For how long a time after that dey did Wakabayashi continue under
| the care of Iwanami for these ulcers?
e Ti1ll gom~ time in March, In Earch he entered the hoapital for a few
days and until he was sent to Japan Iwanami came to the Base Force to treat

Wakabayashi.

The accused moved to strike out this answer on the ground that it was I
irrelevant, immaterial, and beyond the scope of the charge and specificationi.

The judge advocate replied.

The commission announced that the motion was not sustained,
42. Q. 'How often did Iwanaml wvisit Wekabayashil about the peried of mid-
January, 19447
A. During the month of January, Captain Iwanami came to see Takabayashi

almost deily.

43. Q. Were you present at all these times?
| 4. Yes, I was slways present,

44e Q. Following this report of yours to Wakabayashi, did he at any of
these times say anything to Iwanami regarding thls requeat which Iwanami
made of you?

This question was objected to by the accused on the ground that it was
irrelevant and immaterial,

The judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustained,

A The subject was never broached when I was present, I do not remember
this subject being brought up between these two men.

The commission then, st 3:15 p. m., toock & recess untll 3:30 p, m,.,
J at which time it reconvened,
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Present: Aill the members, the jud-e advocates, the accused, his counsel
and the interpreters.

Stewart R. Smith, yeoman first class, U. S. Navy, reporter.

No witnesseg not otherwlae connected with the trial were present,

Iino, 3hizuo, the witness under examination when the recess wag taken,
entered, He was warned that the ocath previously taken was still binding and
continued his testimony.

(Examination continued.)

Base Force and the Forty-first Naval Guard Unit, did you ever receive any
instructions from the Fourth Base Force or the Fourth Fleet concerning the
treatment of priscners of war?

A, No, I did not,

The accused moved to atrilke out this answer on the ground that it was
irrelevant and immaterial,

The judge advocate replied,
i, 3
ihe commission announced that the motion to strike was not sustained,

Croszs-examined by the accused:

46, Qe You testified that you were chief surgeon at the Fourth ZSase Force
and ecllaterally held the post of chief surgeon at the Forty-first Naval
Goard Unit. Did you hold these two positions from the time you assumed your
post at Truk? :

A, I was chief surgeon for both., I had these two positions from when I
arrived at Truk, 3tress was laid on my poasition as chief surgeon at the

I|IPourth Base force,

47. Qs You testified that you were for the main part residing at the Fourth
Basc Force, but were there times when you stayed at the Forty-first Haval
Guard Units?

he Yes.

48. Q. Did you ever stay at the Forty-first Naval Guard Unit between the
time when you assumed our post at Truk and the end of February, 19447
de Ho, I did not stay at the Forty-first Navel Guard Unit,

49. Q. From the time you assumed your nost at Truk and the end of February,
1944, hom often did yon visit the Forty-first Naval Cuard Unit on inspection
and other matters?

A. "hen business pressed I sometimes wont to the Guard Unit for three con-
secutive days, but at other times I did not visit the unit for a peried of a
week or so, After the fleet left Truk I seldom went there,

50, Q. How often did you visit the Haval Cuard Unit between N, vember and
the eginning of December, 19437

45. Q. Duripng the course of your duty as chief medical officer of the Fourth




A« I was in almost dally contact with the Forty-first Naval Cuard Unit,
sometimes by telephone, twice or three times dally. The Naval Guard Unit
you refer to is the heedquarters of the Forty-first Naval Guard Unit, but
they had outlying posts and in these rlaces there would be sailors requiring
treatment and when T eny T wmas in contact with the Naval Guard Unit I mean
not with the headquarters but with these outlying poste. T was in contact
through Hasegawa, and when the Combined Fleet was in the harbor we had to
pass through this Forty-first Naval Guard Unit and therefore I visited it
guite often,

5l Q. You testified that you had a telephone conversation with Hasegawa
around Movem'er, 1943, concerning prisoners of war, Then in llovember d&id
this take place?

A I do not recall this wvery clearly; it may have been the early part of

Dacember, I don't know.

A He was confined on that day or the day before.

and sent home on the JUIIYC and the CHUYC, T believe they left Truk on the
day these ships seailed from Truk.

56, Q. Was it not your duty as chief surgeon cf the Fourth Base Force and
of the Forty=first Navel Guard Unit to pay attention seg to whether the

prisoners of war were given medical treatment?
A I never heard from the commanding officer of the Forty-first Naval Guard
Unit that he had rriscners of war in his custody.

57. 2+ On the following day after the telephone conversation with Lieutenant
Hasegawa, you did go te the dispensary and did see the priscner of war, is
that correct?

he Yes, I did not visit the Guard Unit daily, but when an officer was
taken 1ll or a sudden increase in the number of perscns seriously i1l tock
place, or when extraordinary problems, such as priecners of war came up, I
visited the Naval Guard Unit, .

58, Q. You testified that you heard from Lieutenant Hasegawa that there
re twelve or thirteen other priscners of war, Uid you, when on the follow-
ng day you saw the priscner of war patlent, ask whether there were cther
isoners of war requiring medical attention?
« There was one seriously ill patient, the one that had been cperated upon,
three others who were not so seriously 111,
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52, Q. Was this the first intelligence of prisoners of war at the Forty-firgt
“aval Guard Unit you received == thiz information thropgh thie telephone con=
versetion with liasegawa?

Ao Yea, that is so,

53. Q. Do you know when this prisoner of war referred to in your conver-
sation with Hasegawa was confined at the Ferty-first laval Guard Unit?

She Q. that day, do you mean the day of the telerhone conversation?

Le Tﬂ‘q.

55 Qs Do you know unill when that vrisoner of war was confined at the g?*:
Haval Guard Unit?

A I do pot remember exactly, I eculd look it up, however, I heard that

he was sent home with the orisocners of war who were divided inte two proups




£9. Q. Please inform us within the scope of your khowledge what medical {
attention the other three or four natients who were not so seriously 11l were
recelving?

A I recall that they wera in high spirits and that they seemed to be
attending to one particular natlient among them. But that is all T remember,
that they were in high spirlte or good health.

TN

60. Q. Did you report to the commandant, Wakabayashi, concerning the
medical treatment the prisoners of war were receiving at the Forty-first Naval
Guard Unit dispensary?

d. 1 definitely reported to the commanding officer of the Forty-first Haval
Guard Unit, but T do not think I did report to the commardant of the Fourth
Base Force,

# - L o 2 1 n 3 i

6l, Q. You testified mreviously that you had heard from Hasegawa that there
were twelve or thirteen cther nriscners of war. Did you actually see these
twelve or thirteen cther prisoners of war?

This questicn was
counsel was misquoting

bjected to by the judge advocate on the ground that
ha testimony of this witness.

C
L
G

The accused withdrew the guestion,

62, G. Did you personally see the orisoners of war confined behind the
guardhouse?
\ Ao No, I never saw them, The windows were so built that nobody could see

through them inside the building nor the other way, from the inside to the
outside, but I remember asldng who was in there and belng informed there
were priscners of war confined within, I

63. Q. You testified that you had this telephone conversation with Surgeon
Captaein Iwanami sometime between 8 January and 10 January, or & January and
15 January. How did you determine the closing dates for these pericds, namely,
the tenth of January and the fifteenth of January?

A The first date, January 8th, 1s very definite because that 1s when Vaka-
bayashl went into his starvation diet, and I fixed the date January tenth on
the ground that it was during the period of this starvation diet that this
event took place. Later, however, I discovered that the senlior staff offlicer
of the Fourth Base orce was absent in Tokyo until the thirteenth and that
he had not returned to Truk untll the thirteenth.: I recall having telephoned|
the senlor staff officer and explained the circumstances to him, therefore

I thooght that tihis must have taken place after the thirteenth and therefore
fixed the other date, namely, the fifteenth,

64. Q. Then you received the telephone call from Captain Iwanami, at the
staff officers' room, which of the staff officers were present in that room?
A. There were the senior staff officer; the gunnery staff officer, Ago; th
engineering staff officer; and engineering lieutenant, reserve, who was
assuming the duties of a staff officer =~ four officers present.

65. Q. 1Ia it not true that Staff Officer Higuchl wes not present at that
tima?

A, I recall the radiant face that Higuchi turned to me when I told him thaf
[ T had turned down the request just made by Iwanaml and the laugh with which
he answered me,

G




66, d. Do you remember what Staff Officer Higuchi told you at the time?
A He did not answer me. He merely laughed.

67. Q. That did Wakabayashi say when ycu reported on the next day the
telephone conversation you had with Iwansml?

A, He was staring at the celling and just nodding his head at intervals
to shew that he was listening, but did not express any cpinion,

6%, (. That was the nhysical conditicn of akabayashi at the time you made
this report?

This guestion was objected to by the judze sdvocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial,

| The accused nade no reply.

The commission announced that the objection was not sustained.

|

! d. He wes in a very weak vhysical condition, as the starvation diet had

|| begun on the eighth and it was just about & weelt from that date,

|

| 69. Q. Since the telephone conversatien you had with Iwanami about the
experiments, did you hold any further conversstions with him concerning the
game matter?

| A No, I never had such conversation.

The witness was duly warned,

The commission then, at 4:25 p. m., adjourned until 2 a. m., tomorrow,
|| Wednesda;, June 2, 1948,




S T EENT

United Statee Pacific Fleet,
Commander Marianas,

Guam, Marianas Islands.
Wednesday, June 2, 1948.

The commission met at 9:15 a,m.
Preaent:
Hear Admirel Arthur G, Robinson, U. 8. Navy,

Iieutenant Colonel Henry K. Roscoe, Coast Artillery Corps, United
States Army,

B

Ideutenant Colonel Victor J, Gerberino, Coast Artillery Corps, 'Unitgdé

States Army,
lieutenant Commender Bradner W, Lee, junlor, U, £, Naval Re
sute i bredner ., lee, ] ory Us S, Naval Heserve,
Iieutenant Commander Edwin L, Koos, U, 5. Navy,
Captain Raymond F, Garraty, junior, U, S, lerine Corps, members, end
Iieutenant David Bolton, U. Z. MNevy, judge sdvocate,
Stewart R, Smith, yeoman Tirst class, U. &. Nevy, reporter,
The accused, his counsel, and the interpreters,

The record of proceedings of the sixteenth day of the trial was read
and approved,

o witnesses not otherwiese connected with the trial were present,

Iino, Shizuo, the witness under examination when the edjournment was
taken, entered. He wes warned thet the cath previously taken weses still
binding and contimied his teatimony,

(Cross=examination continued, )

70. Q. Was Hasegawa the only subordinete medical officer of yours at
the puard unit?

4. There were other officere et the Forty-first NHavel Guerd Unit but
Hasepewa was the senior officer,

7l. Q. How many, and who were the other medical officers?

A. The young mec‘.ie-ﬁ’l of ficere attached to the Fourth Basge Force Head=-
guarters, ensigns and lieutenants, junior grade, had their guarters at
the Forty=first Naval Guard Unit end therefore there was quite 2 number
of medical officers et the guard unit, Hasegawa was the senior medical
of ficer there, and of the others I remember Surgeon lieutenant, junior
grade, Kuno and Chief Corpsmen Kobayashi -- I believe he wae at the guard
unit from after January, Of the others I do not remember thelr names
because they used to be despatched toc the hospital and elsewhere,

72, Q« What was Hasegawa's rank at the time of your conversation with

him?
4. Lieutenant.

73, Q. What was your rank?
4, BSurgeon Commander,

T
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'?4.? Q. How far away from the guerd unit were you when Hasegewa telephoned l
you

A. I was quartered at the Fourth Base Force and therefore I was about ten
cho (two kilometers) away from him = a ten minute automobile ride to the
guard unit,

75« GQ. TWhen Hasegawa asked you for permission to operate on this prisoner;
1 did you go down and loock at the prisoner?
a. I did not go,

76. Qs Did you tell him to go ahead and operate?
A, I told him to conduct the operstion at the hospitel.

Tle Qe Without looking at the patient you told him to go ahead and
cperate, is that right?
A. Yes, I told him so, but I heard the symptoms of the patient. The
patient was suffering from gas gangrene, his temperature was forty degrees |
| centigrade, which 12 one hundred and four degrees fahrenheit, his pulse :
was bad, and he had difficulty in conversing. He could not reply to the |
guestions put,him properly, and there was no serum aveilable at the PAS
| hospital to be injected, This serum is for gas gengrene patients. And |
| locking over the symptoms reported to me by Hasegawa, I knew that an |
operation was imperative and es I had treated many cases of ges gangrens, |
therafore I told him to go ahead, |
%

78, Q. Without looking at the patient you ordered his hand to be
! | amputated, is that right?

!i This guestion was objected to by the judge advocate on the ground thﬂt-| |
| it was repetitious, irrelevant, and immaterial, |

| |
! The accused made no reply. |

ri The commission announced that the objection was sustained,

I 7 Q. Did Hasegawa amputate the hand of the prisoner?

| I believe that Hasegawa conducted the amputation at the operation

“ table and thet Okuyama was standing by. Okuyema at the time was the chief
| surgeon and the heed of the surgery department at the hospital,

80. Q. Who told you he was standing by?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial,

The accused replied.
The commlission announced that the objection was sustained.

8l, Q. Did you ever notify Capteln Iwanami that you were sending a
prisoner to be operated upon at the hospitel?
4. VNo, I did not meke a report.

82, Q. Did you ever notify Admiral Wakabayashl that you were sending a
prisoner with Hasegawa to the hospital to be operated upon by Hasegawa?
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This question was objected to by the judge advocate on the ground thntl !
it was irrelevant, and immaterial, f i

The accused replied,

The commission announced that the objection was sustained,

83. Q. Before you ordered Hasegawa to perform the operation at the
Ii hospital, did you consult Admiral Wakabeyashi?

| A. I did not discuss it with Wekabayashi. As the chief surgeon of the
Forty-first Naval Guard Unit I would have taken it to the commanding officen
of the Forty=first Naval Guard Unit for discussion,

84e Q. Did you take it to the commanding officer of the Forty=first Naval
Cuard Unit?
4. The usual procedure was for Hasegawe to obtain first the permission of
the commanding officer of the Forty-first Naval Guard Unit when operating
on officers and enlisted men of that guard unit, and then to ask for my l
permiseion, I would then see the results of the operation and rePorf that |FA-
to the commanding officer of the Forty-first Naval Guard Unit orally. I |
never gave him that report over the telephone, but went by car to his
office and reported it to him verbally, And es I testlfied yesterday, I
| d4d not receive a single word about the prisoners of war from the commanding
officer of the Forty=first lNaval Guard Unit. Hasﬂguwﬂ" was consulted by p L
|| the commanding officer concerning prisoners of war; and Hasegawa was
ordered to make reports on prisoners of war, but when the matter was more
than he could cope with as a doctor he asked for my advice,

85, Q. VWas Captein Minematsu the commanding officer of the Forty-first |
Naval Guard Unit?

A I do not know whether Minematsu was commanding officer at that time,
but I served under him for ebout two montha when he was commanding officer. |

86s Q. Then you never reported this particular incident to Captain
Minematsu?

A. I seem to remember having reported it to the commanding officer after
I had locked at the results of the operation, ;

| 87. Q. But you are not sure there were instructions from the commanding
officer to you medical officers that before you operated upon & prisoner
you had to get the permission of the commanding officer, is that correct?

' This gquestion was objected to by the judge advocate on the ground that i
it was a direct misquotation of the testimony of thies witnese.

The accused replied.

The commizsion announced thet the objection was sustalned, ,

88, Q. Was it necessary for the medical officers at the guard unit to

| secure the permission of the commanding officer of the guard unit before
anybody operated on prisoners of war{

| 4. Ordinarily the permission of the commending officer wae required for

ma jor operations.

89. Q. Who determined what was a major operetion or what was a minor
operation?
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4. The doctor in charge would first determine whether an operation was | \
necessary or not, but it was the surgical specialist who classified |

operations into major and minor operations, or whether an amputation was |
necessary or if the operation could be stopped with an incision.

90. Q. &S0, in this case, the amputation of the hand of thie prisoner of
war, both you and Hasegawa considered it a minor operation, is that right?
A. No, we considered it a major operation, affecting the life of the
patient.

91, Q. Tihy'{ then, didn't you report it to the commanding officer before

you did the operstion?

A, Hasegewa must have been ordered to the dispensary by the commanding |

officer, who must have told him that there was & serious patient at the

dispensary and, therefore, the report was made to the commanding officer, |

I explained previocusly that Hasegawa first recelved permission from the |
|
|

19{‘"

commanding officer and then reported to me., That should cover the present
situation,

The judge advocate moved to estrike ocut this answer on the ground that
it was based upon an assumption of the witness and not upon fact,

The accused concurred,
The commission directed that the answer be stricken.

\ The commission then, at 10:15 a.m., toock e recess until 10130 a.m.,
gt which time it reconvened,

Present:s 411 the members, the judge advocate, the accused, his
counsel and the interpreters,

drchie L, Haden, Junlor, yecman first class, U. 5. Navy, reporter,

No witnesses not otherwlse connected with the trlal were present,

Iino, Shizuo, the witness under examination when the recess was taken,
entered, He was warned that the cath previocusly taken was still binding
and continued his testimony.

(Cross=examination continued,)

92, Qe TWhat kind of an injection did you order Hasegawa to give this
prisoner?

This question was objected to by the judge advocete on the ground that
it was irrelevant and immaterial,

The accused replied.

The commission announced that the objection was not sustained,

4. Ordinarily after & mejor operation, five thousand to six thousand
cubiec centimeters of linger-rock solution is injected and a camphor or
cocaine or genetorie injection is given to the patient immediately upon his
return to his ward from the operating room and I asked Hasegawa whether he
had given these injections and the answer was in the negative, so I told hin
to do that immediately.
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93. Q. And this prisoner was evecuated to Japan at the same time the othex
prisonars werel
4. I received such a report,

9+ Qs Do you know whether Hasegawa denled any medical care to any of
these prisonera?

This question was objected to by the judse advocate on the ground that
it was irrelevent and immaterial,

The sccused replied. |

" ¢ e 9

The commission announced that the cbjectloll was not sustained. |7
4, I do not know, I believe he gave medical care,

The judge advocate moved to strike out the words "I belleve he gave

redicel caere," on the ground that they were irrelevant, immaterial, and not
responsive,

The mccused replied.
The commission directed that the words be stricken.
95« Qe Wes it the duty of Hesegawa to glve these prisoners of war medical

care?

A, Tes.

96. Q. Did you ever visit these cells in the guard unit where the prisonefs
were confined? |

‘l-ﬁ- !iﬂ. i

97. Qs Before you ordered Hasepawa to give this prisoner this injection
did you consult with Admiral Wakabaysshi or the commanding officer of the
guard unit?
4., After a major operation these injections are required to increase the
blood in the patient and as this is part of the op ion I did not make thq p L
report to Wekebayashl or the commanding officer, I judged from common suns?.

1
98, W« Vas it part of your duty as medical officer to examine the Eanitar#
conditions and fecilities of prisoners of wef at the guard unit? P
A I belleve one of my duties was to see to the sanitary facilities,
However I never received a report of when and how many prisoners of war came
into the guard unit, I did not know there were prisoners of war at the
guard unit and as there were no priscners of war when I assumed my position,
I had no means of konowlng.

99, Q. Since it was your duty to concern yourself with sanitary conditions,

why didn't you inspect these cells?
A, T thought it was one of my duties to do so, but I was not permitted

to see the prisoners of war except for some special purpose and therefore
I did not go there.

100, §« Do you mean that someons ordered you not to see the prisoners of
war?
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The accused replied.

|i The commiseion anncunced that the objection was not sustained.

4. I did not reply that there were prisoners of war.

109. Q. Did you know that there were prisoners of war at the guard unit
at that time?

A. Twanami seid over the phone that he understood there were prisoners of
war at the Navel Guard Unit, I thought that there 1&ght have been some gﬂ‘-
pris oners at the guard unit,

110, Q. You knew that there were prisoners of war at the guard unit, didn'{
you? .
i

This question was objected to by the judge advoecate oh the ground that |

it was argumentative,
The accused replied,
The commission announced that the objection was not sustained, i

4, I do not remember very well,

111, 4. Don't you remember that these prisoners were at the dispensary of
the guard unit in the care of Hasepawa?

\ This question was objected to by the Judge advocate on the ground that
| this testimony hed concerned the submarine prisoners,

The acocussd replied.
The commission announced that the objection was sustained,

112, Q. Were there any prisoners at the dispensary at the time of this
conversation with Captain Iwanami?

4, There were no prisoners at the dispensary. I received no reports to
such an effect,

113, §« Did Iwanami tell you why he was asking you for a prisoner?

A, No, he gave no reasons, Only thaet he wished to use him for human
experiments, 4s to the methods or aims of the experiments he gave me no
i indications,

114, §. Did you tell him y&u had no authority to tranafer a prisoner of wnr;#xm
l to the hospitel?
i 4. No, I did not say such a thing.

115, Qs What did you say to Captain Iwanami?
A, I paid I did not like human experiments and I did not desire to be
" connected with such experiments and I wished to decline to broach such a

question to the commandant.

116, Q. Did he ask you to bhroach the question to the commandant?
4, Yes,

=
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117. Q. Where was Admiral Wakabayashi at the time you broached this subject
to him?
4, He was in his private room in bed, r

118, Q« Was anyone else present at the time you had this conversation
with the admiral?
A, There were two nurses,

119. Q. Did you teke any precautions to see that the prisoners of war
that were at the guard unit were not subjected to experiments?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial, .

The acoused replied.

The commission announced that the objection was not sustained, [

A, Mo such authority was vested in me,

120. Q. At the time that Iwanami was treating Wakabayashi you testified
that you were always present, Was Admiral Kobayashi ever present at any
time when Iwenaml was treeting Admirel Wekabayashi?

4. [Kobayashl never wes present.

121, Q. Do you know where Admiral Kobaysshi was at this time?
A, I recollect that Kobayashi was at Truk in the latter part of Jenuary.

122, Q. VWas Wakabayashl the only officer that could authorize the transfer |
of prisoners of war from the guard unit to the hospital?

Th_'l.? guestion was objected to by the judge edvocate on the ground that
it was vdl

The accused replied,

The commission announced that the objection wae sustained,

123, Q. Did you have any authority to transfer priscners of war from the
guard unit to the hospitel?
4. No, I had no authority.

|

|
124, Q. During your tour of duty at the Base Force and at the guard unit, [(31-‘:__ '
did you ever transfer any prisoners of war from the Base Force to the |

hospital?
A, As T testified yesterday I ordered the tranafer of one or two prisonerg
of war to the hospital for purposes of operation, Other than that I did not

transfer.

125, Q. Then you did have authority te transfer from the guard unit to the
hospital, didn't you?

A. I transferred the above prisoners of war as a doctor for purposes of
operation to save perhaps a life but I did not transfer any prisoners withogt

reason.
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| Neither the judge advocate nor the accused desired further to examine

|| this witness.

|

I| The commission did not desire to examine this witness.

‘I The witness made the following statement:

|I I would like to explain briefly the procedure followed when patients

!; to be operated on were to be transferred to the hospital, About that time

| there were many planes which strafed and bombed Japanese ships and wounded

 persons would arrive at the Naval Guard Unit. Aes they would have been

| exposed for some length of time because of the distance between where they
were wounded and Truk, they would usually be hospitalized immediately upon

(| arrival, Whether they were prisoners of war or not they would be

|| hoepitalized immediately. It was the usual procedure for me to see the
| patient after the operation.
|

I Reexamined by the judge advocate:
| 126, Q. Were the forty-two submarine prisoners of war hospitalized
| immediately when they were brought to Truk?

l
I Thia question was objected to by the accused on the ground that it was
i! repetitious,
I
I The judge advocgte made no reply.

The unmiaaiuf announced that the objection was not sustained.

'A. I know of no instance when forty-two prisoners were sent to the
| hospital, I am speaking of one prisoner of war.

Examined by the commission:
il 127. Q« That one prisoner of war that you speak of that was sent to the
| hospital was cne coming from the submarine, Is that correct?
i| Ae Yes, I refer to the submarine prisoner of war,

|
!i Neither the judge advocate, the accused, nor the commission desired

|| further to examine this witness,
I The witness was duly warned and withdrew,

The commission then, at 11:40 a.m., adjourned until 9 a.m,, tomorrow,
Thursday, June 3, 1948,

|
|
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United States Pacific Fleet,
Commander Marianas,

Guam, kiarienas Islands,
Thursday, June 3, 1948,

The commiasion met at 9:20 a. m.
Presant:
Rear Admiral Arthur G, Robinson, U, 5. Navy,

ILieutenant Colonel Henry K. Roscoe, Coast Artillery Corps, United States

o )

leutenant Colonel Vieter J. Garbarinc, Coast Artillery Corps, Tnited

|States Army,

Lieutenant Commander Bradner V. lee, junior, U, 5. Haval Heserve,
Iieutenant Commander Edwin M, Koos, U, 3. Havy,

Captain Raymend F. Garraty, junior, U, 5. Karine Corps, members, and
ILieutenant David Bolton, U. 5. Havy, and

Lisutenant James P. Kenny, U. 3. Navy, judge advocates.

Robert Cldham, yecman third class, U. 5. Navy, reporter.

The accused, his counsel, and the interpreters.

The record of proceedings of the seventeenth dey of the trisl was read
and approved,

Ho witneapes not ctherwlse connected with the trial were present,
Commander Martin E. Carlson, a counsel for the accused, read a written
moticn to subpoena George Estabrook Brown, junior, as & witness, appended
marked "KERK.®

:

The accused waived the reading of this motion 1n Japanese in open court,

The Judge advocszte read a written reply, appended narked "LLLL.M
The accused walved the reading of this reply in Jepanese in open court.

'y

The commigsion announced that the motion was not sustained, since the
witness in question is ot amenable to process by this commission.

Herbert L. Ogden, a witness for the prosecutlon, was recelled and warned
that the ocath previously taken was still binding.

Examined by the judge advocate:

1. i« Have you received the action of the Secretary of the Nawvy in the
case of Surgeon Captain Hiroshi Iwanami, et al?
de I have, '

2, Q. Have you prepared a certified copy of that action of the Secretary
of the Hawy?
A, I have,




|
3. 3+ Is this the certified copy that rou have nrepared (showing witness
document )?
As It ia.
- i« Ia this a true copy of the original actlon of the Secretary of the
Navy?
Ao It 1s,

"

f the Secretary of

The jodge advocate submitted the ordiginel aetion of
the Navy and a certified copy thereof to the accused and to the commission
for inspection and offered in evidence the certified ecopy.

'he judze advocate made the following statement:

In accordanceé with the directions of the commis 1s document 1s
oifered in evidence to be aprended to Exhibit 7, whic s of certified
extracta in the case of Hiroshl Iwanami, et al,

There belng no cbjection, the decument was so received, aprended to
--I i‘::td "|
B . Does this goction of the Secretary of the Havy confirm the sentence
of Hiroshi Iwanami?
A It doas
Cress-examined by the accused:
~ L » # A y . - u " . » . (1
D. le Does this action confirm the findings of the commission which tried

Not expressoly.

o+

In what way does it no expressly confirm the findings of the commis-
It recites the sentence ¢f the commission, the metion of the ccnvening
authority and the sction of the reviewins authority and confirms the sentence
8. « The findings of the commisslon as to charge two, neglect of duty,
were not approved by either the convenins authority, reviewing authority,
the Commander in Chief of the U, 8. Pacific Fleet, or the Secret:ury of the
Navy, is that correct?

This question was cbjected to by the judge advocate on the ground that
it was misleading, irrolevant and immaterial,

The accused replied,
The commigsion announced that the objection was sustalned,

Q. U, Was the sentence of the commission which found Iwanami guilty of
negleet of duty approved by the Secretary of the Navy?

A. The action of the Secret ry of the Navy approved the proceedings, find-
ings of guilty, except for specifications cne, four and five of charge two
as found by the convening authority.




10, Q¢ Ian't it true that speecification one of charge two in the Iwanaml
trial was a specification under charge two, violation of the law and customs
fof war, for failure to discharge his duty as the commanding officer of the
Fourth Naval Hospital, to control operations of members of his command on 30
Nanuary 1944%

L That's correct,

Pl

2 =

11, Q. 8o t in fact Imanami was found not guilty of failure to control
or discharge hls duty ns the commanding officer of the Fourth Navel Hospltal,
or to control coperations of members of his command on 30 January 1944, Isn't

that true?

elther the judre advocate nor the accuszed desired Turther tc examine
.I"E P = Jitﬂ -,-.'
The commiszion d4id not desire to exgmine this witness,

The witness stated that

W .
he witness w 1y warned end withdrew.
The judge advocate made the following statement:

hes to announce that he has received

h the interrogatories submitted by the defense
counsel to Commander Ceorge k Brown, junior, on May 7, 1948 and a
depcaition in conneetion with the interropatories submitted by the defense
counsel to Mussell A1len Fhillips on liay 7, 19428. The original of these
depositiones are sulmitted to defense counsel at this time. In connectlon
with Russell Allen Fhillips, whose affidavit has previously been introduced
in evidence by the judge advocate, the judze alvocate requests permlssion
of the commission at this time to submit interrogatories to asaid Russell Alle
Phillips in order to clarify one portion of the affidavit. It is requested
] dr i

that the opportunity be afforded the judge advocate tic this gt this tlime
in order to expedite the proceedings of the commlsslon.

At this time the judpe advecate
depogltions in connectlion with ti

-

- 3 ol o S Lod i - 0 - T )
The commission announced that this progegure vas \.._-_Ef-"‘-”:d;

The accused made the following statement:

e accused would like to call the attentlon of the commlsslion to the
statutes of limitations in Naval Courts and Jcards, or rather the statute of
limitations of punishments. We, at this time, male a moticn that Russell
4llen Phillips be surmoned es & witness rather than interrogatories be sub-
mitted to him,

m]
-

The commission announced that this moticn was not sustained.
A witness for the prosecution entered and was duly sworn,
Examined by the judge sdvocate:

¥1l. Q. State your name and former rank.
A, Ishii, Yujiro, lieutenant, IJN,
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2s J« If you recognize the accused, state as whom?
fa I do not recognize the accused.

£ '« In the month of February, 19.4, were you statiocned with the Japanese
forecea on Truk Atoll in the Carclines?

Ao Yas,

be i« To what unit were you attached?

A, Forty-first Naval Cuard Unit.

- 4+ 'That were your duties with the Forty-firast Haval Guard Unit?
A, TFilret, when I ment there I tock the duty as chief enginepring officer,

but during that period the navy organization changed and I became firat

lieutenant,

6. Q. Were you acting in the capacity of first lieutenant in the month of

| February, 19447
| 4. Yes.

T le« Tho was the commanding officer of the Forty=-first Guard Tnit in that
month?

A, Captain Tanska.

B, Q. Do you recall a raild by the Amerlcan forces in the month of Februaryi
19/4%

ihe 1 do,

|

9 {« Do you reczll in what part of the month. the reid took place?

de The firat rald as T recsell was February 17th,

1|_-'-. ds Vhere woere you gtaticned duri ng tl".i.‘:".. raid?

Ay I was at the command post.

11, Q. Was the commanding officer, Tanaka, with you?

4, Yes,

12, «» During the coursze of the raid, were you in communication with the
Fourth Bage Force?

A. TYes.

otween the command post and

m
i1
e

13, <. That mode of communication waz us
the Fourth Base Force!
Ae By telephone.

1L, Q. Vhat particular telephone? .
A, There were ordinary telephones and also command telephones,

15, Q. With what particular section of the Fourth Base Force did the
commend telephone connect?

A, Command post of the headguarters of the Fourth Base Force.
16, 8. During the course of this alr raid, did you receive any instructionpg
from your commanding officer, Captain Tanaka, with reference to prisoners of

warg
A.i . YEB-
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17. Q. That were these instruecticns? i
A, I was ordered to as®: the headcuarters what to do with the priscners --
shall they be disposed of. 1
18, Q. Do you know what priscners were being referred to at that time?
A, The prisoners of war that were at the Forty-first Cuard Unit.
19, Q. Did you carry out those instrueticna?
e Yes,
20, Q. What phone did you use in contacting the Fourth Base Headquarters?
A I used the command telephone,
2l. G. Did you convey tc the party on the other end the gquestions of
Captain Tanaka?
A, Yeas,
22, Q. TWhat was the renly?
A I askad them what to do with the priscners -- shall they be disposed of ¢
and the answer was "0Oi.%
23, Q. That did that reply mean toc you?
He The anawer "0i" given by & senior officer in the Japanese navy means
either understanding, accepgtance, or carry out, or all three of them. LA [
24. Q. Did you report this reply to Captain Tanaka?
4, Yes.
i 25. Q. At that time did you hear Captain Tanaks issue any instructicns
with reference to the nrisoners of wari
Ay Tes, I did, |
26, Q. That instructions did you hear him issue?
A. He ordered the disposal of the prisoners of war to lieutenant Danzald.
27. . Were these instructicns carried ocut?
L EL‘S.
28, (. Approximately how socn after thig telephone conversation were these
priscners executed?
Ao About thirty minutes, as I recall.
29, Q. Did you see the execution?
I A I saw it from a distance,
30. Q. At what location were they executed? A
A. Cn the sea wall of the Guard Unit,
31, 4. By what means were they executed? : i
A They were beheaded by Japanese swords,
32, Q, WVas there any understanding amcngst the Japanese forces on Truk as
to what was to be done with the prisoners of war in the event of a landing by
the enemy?




e

lentered. He was warned that the cath rreviously taken was still binding and

This question was objected to by the accused on the ground that it
was irrelevant, immaterial, called for the oninion of the witness, and vague,

The judge advocate reframed the question.

33. Q. TWas there a rumor on Truk amongst the Japanese Torces as to what was
to be done with the prisoners of war in the event of a landing by the enemy?

This question was objected to by the accused cn the ground that it
called for hesrsay.

The judge advocate made no reply,
The commission announced that the objection was sustained,
34 S« Was it generally known on Truk amon-st the Japanese forces as to

vhat was toc be done with the prisoners of war in the event of a landing by
the enemy?

Il

This question was objected to by the accused on the ground that it
called for the opinion of the witness, and was vague.

The judge advocate replied.

The commisslon announced that the objection was not sustained,
As I do not know whether I heard this con Truk or net, but T heard somecne
sy that in event of enemy landincs the priscners of war will be executed

and we will =11 die also.

The accused moved to strike out this answer on the ground thdt it was
hearsay, opinicn of the witness, immaterial, and irrelevant,

The commigsion directed that the answer be stricken,

The commission then, at 10:10 a. m., toock a recesa nntil 10:30 a. n,,
at which time it reconvened.

Present: All the members, the Judge advccates, the accused, his counsel
and the interpreters.

Stewart R, Smith, yeoman first class, U. 3. Navy, reporter,
No witnegses not otherwlse connected with the trial were present.,
Ishii, Yujiro, the witness under examination when the recess was taken,

continued his testimony.

Cross-examined by the accused:
35, Q. You stated your duty wes that of flrst lieutenant. What was the
firast lieutenant'e duty?

A, At the Guard Unit the chief engineering officer changed his name to
first lieutenant and my duty was that of the chief engineering officer,

188
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36, Q. Were you always with Captain Tanaka?
Ao Yes.

37. Q. Did your duty have any connection with priscners of war?
A Ho.

A, I recall that the first alr raild was the 17th.

39. Q. Did it not start the day before, on the 16th?

A No, my recollection is that it started on the 17th.

40. Q. TYou recelved this instruction cchncerning the priscners of war from

Commanding O0fficer Tanaka, hen did you receive this instruction?
A, Ky recollection is that it was around 10:30 a. m,

4l. Q. Exactly what words were used in this conversation? You said before
that it was said, "Shall the prisoners be disposed of?" Tere these the
axact worda?

da Yes,

42. 4. Then Tanalke instructed you as to the rriscners of war, did this

mean that Tanska had decided upon the execution and was asking approvall
A Captain Tanake just sald, "aslk whether the priscners should be disposed

'-_-1“11

3. Do you know the reascn for these executlons?
A I only telephoned by the orders of Captaln Tanaka,

=
Ll
.

The commission announced that the reply was not responsive and directed
that the guestlion be repeated.

The questlion was repeated. .

4, I think, as it was a major air raid, that Truk was in such a condition
that everyone thought the enemy would land right away. think this was the

reason why.

Ahe “. Then was Truk in such a critical conditicn at that time that the I
enemy might land?

This queation was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for an opinion of the witnesgs,

The accused replied,
The commission announced that the objection was sustained,

How many prisoners were Lthere?
recall that there were three or four.

L I ™

45,

L6, @, Then were these prisoners first confined at the Guard Unit?
I do not know,
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47. Q. You testified that by corders cf Captain Tanaka you communicated
with hesdquarters, About what time did you make this eommunication?
A. I recall that it was around 10:30 a. m. {
48. Q. At this time what words did yon use; if you remember, please state
them?
A, That do you mean by "what words did you use"? |
49. 4. That did you say over the televhone!
A, irat I sald, "This 1s the Guard Unit. Is this headquartera?™ The
answer was, "This 1s headquarters.,” Then I sald, "That shall we do with the
prisoners of war? Shall we dlspose of them?"™ The answer to this was, "Oi,
50, 4, Who was the party at the other end of the line?
A, I do not know who that perason was,
51, Q. Did you not ask his name?
A, No, I did not.
52. Q. This snswer "Oi" -- did it come immediately or after a period of
time had elapsed?
A From my recollection there was a hrief time in between.
53, Q. About how many minubea?
As It was a very short time and I do not recall the number of minutes.
5. @G« Was this answer given while you still had the receiver to your ear
or after you hung up the telephone?
\ A, Of course it was while I was still holding the receiver to my ear.

55 Q. Before this, had you frequently visited the Fourth Base Force ) |
Headgquarters on official duty or on private businesa?
A. I did not wisit the Fourth Base Force Headquarters very often,

56. Q. Then you do not know whose volce this was that came over the tele-
phone at all?
A, T do not knows B

—_—

57. Q. TWhen you first took up the telephone, whom did you call?
A I asked for headquarters.

8. Q. Did you specify your own name?
As No, I just said, "Guard Unit."

59, Q. You testified that the word "Oi" means understanding, accepdtance, ;{_
or carry out, In the Japanese navy does this word "0i" mean these things
in peace time and during war time?

A, Yes.

60, Q. As this matter was a very important matter, did the party at the
other end of the line ask you to verify what you just said?
As No.

61, Q. How long after you notified Captain Tanaka of the answer of the
JFourth Base Force did Captain Tanaka order Dansaki to execute the prisoners?
A, A while after,
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62, Q. How many hours or how many minutes after?
the I do not recall the exact number of minutes, but it was only a shert
while after,

163. K. During the period you reported to Commanding Officer Tanaka of this
telephone call and the time Captain Tanaka ordered Danzaki, did you ever leavd
this command post?

A, I recall that I did leave,

64. Q. Then could you not tell us about how long, say fifteen minutes, half
an hour, one hour, ete,?
A I do not recall how long.

65. Q. By what method did Captain Tanaka give the orders to Danzaki?
A, Commanding Of{lcer Tanaka sald to me to tell Danzakl to execute the
prisoners,

66, Q. Did Commanding Officer Tanaka tell ycu to give this crder only to
Danzaki alone?
A, He just mentioned Dangaki.

67. Q. Then what did you do?
A. Danzaki was not at the command post, but Yoshinuma came to the command
post and I told Yoshinuma to relay the order to Danzaki.

68, QJ. What is the relationship betmeen Danzald and Yoshinuma?
A, There is no relationship whatsocever.

69, (., How did you relay the order of Tanaka toc Danzakl?
A, Through Yoshinuma.

70. Q. Thy did you relay this order to Yoshinuma when you were supposed
to relay it to Danzald?
A Danzakd wasn't there sc I had Yoshinuma relay that to Danzekl.

and Yoshinuma, whether they were from the same unit, ete,?
Ae They were members of the same guard unit,

2, 4. How many persons carried out this execuiion?
As I recall there were two,

73, Q. From what dlstence did you see this execution -- how many meters

Q.
eway?
fia I do not remember how many meters,

74, Q. Japanese military personnel should be very conversant regarding
distance. You being a military person, cay you not tell about how many
meters away you were?

75. Q. Approximately how many?
A, Do you want it approximately?

Tl. 4. That is why I am asking you what was the relaticnship between Dansalki

ds I eannot give the exact distance in mders. ?.-';;
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Ay Approximately I think 1t was about fifTty meters, [
: {
T7. Q. What time of day was it that vou saw this execution?
N
Ao I recall that it was about 11 o'clock a. n.
78. Q. Did you wateh this execution from the bepinning to the end?
¥ E ]
d. As telephone calls game to me I was glways going in and out, o

79. W. How long did this execution take from the beginning until it was
ended?
A I do not recall how long it took.

80. <. You testified thet it was about 11 o'clock. Did the execution
finish arcund 11:30 or half an hour after this, or cne hour after this time? ﬁ‘.{:_‘_
&, I do not have any recocllection as tec time,

Bl, Q. Was it before the noon meal?
A As 1t was during battle I recall tha: no cne ate.

82. &. Did you see this execution because you were ordered by your superior
officer to go and confirm the execution er because you just happened to be
there?

This question was objected to by the judge advoecate gn the ground that
it was irrelevant and immaterial,

\ The accused replied.

_.-
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The commission announced that the objectior

The witness was duly warned,

The commisasion then, at 11:30 a, m., took a recess until 2 p, n,, at
which time it reconvened,

Fresent: All the members, the judge advocates, the accused, his counsell,
and the interpreters,
junior, yeoman first class, U. 3., WHavy, reporter,

.

Archie L, Haden,
Ho witnesses not otherwise connected with the trial were present,

. Ishii, Yujire, the witness under examinatlon when the recess was taken,
| entered. He was warned that the cath previously taken waz still binding and
continued his testimony,

(Cross-examinaticn continued,)

83, Q. Tere you watching this execution under crders or did you happen to

be there and was watching?
A, I said it wae the sea wall but it is a part of the garden of the Guard

Unit and eould be seen,




8,. Q. From where were you watching this?
s Undernsath the veranda of the command post.

B5, Q. At that time did you have other dotles and were you performing them
at this place?

I reported to the commanding officer of the Guard Unit the orders from

&

e u
ol Y A e e
oh@ ordaers ol

headquarters as scon as they arrived. And, also, I relayed
the commanding officer to the subordinate units as soon as I had recelved
them,
A 4 ! iy i ¥ T e L

B6. 4. Then the place where you were -- was this the command post?

Ay What we cglled tl t of the Guard Unit was the maln entrance

the commend pos
of the administration baildineg of the Guard Unit,

87. Q. That I asked you was if the place where you were watching this
exacution -- was the command post?

3
S8

. The command post was at the main entrance and I was on the ;round

pelow the veranda,

88. Q. Then it wasn't the command post, was it?

This question was objected to by the judge advocete on the ground that

it was repetitious.
m; mnaad  sad+} it ik c
ihe accused withdrew the gueation,

89. Q. A4t the time you saw t!:is executlion were you at the command post?

ie Ve called the command poat the area around this sdministration b«i‘ding.{}fk_l I

90. Q. 4t this time was Captain Tanaka watching this execution?
A, Ky recollection is that Captain Tanaka was on the veranda wabtchins the
execution,.

91l. Q. Were you watching this executicn until it was completed?

LI lo.

92. &. Then how many nriscners did vou see being executed?

Ae As my work was wvery nressing, I was going up the vergnda and down and
I do not reeall this,

93, Q. This morning you testified that there were two executicners. Were
there any other perascns at the acene?
Ae I do pot lnow,

94. &. Did you gee only these two persons or more than two persons?
ds I do not recall.,

95, Q. This morning you testified that there were three or four nriscners.
How many prisoners were at the ascene?
A I recall that there were three or four,

96. Q.. Then the execution was completed did you report to Captain Tanaka
that the execution had been completed?
A, I did not,
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97. Q. Did the executloners report to you that the execution was completed?
Ao Mo,

98, . TWhat was the condition of the air raid at the time of this executionf?
Ae The air raid was unceasingly furious,

99. Q. Vhat about the bombardment from enemy ships?
A, There was no bombardment from enemy ships.

100, @« Do you know what was done with the remains?
A, I do not know,

101, Q. You have testified that you received the crders from Commanding
Officer Tanaka and relayed them to the subordinates and also reported to
Captain Tanaka what the subordinates reported to you. You were right in

between, but wasn't the completicn of the execution reported to you? B

This question was cbjected to by the judze advocate on the ground that
the question assumed testimony which had not been glven.

The accused withdrew the gquestion.
102, Q. Do you lnow vhether the executloners reported the completicn of the
execution to Comnanding Officer Tanaka?
A, Hﬂ, I do not.
103. Q. During this time do you know whether the Fourth ¥leet comranding
of ficer and his heeadouarters were at Truk?
A I do not recall,
104, Qs Then you made this telephone call did the voice on the other end of
the line say "Ci" before or alter you finished raldng your inquiry about,
"Shall we dispose of the prisoners"?
i, Of course it was after I finished speaking.

105, 4., At that time was there a period during which the other party con-
ferred or did this "01" come as scon as you finlshed spealdng?

This question was cbjected to by the judge advocate on the ground that
it was repetiticus,

The accused made no reply.

The commission announced that the objectlon was not sustained.
A. I recall that there was only a moment elapsed.
106, Q. How many seconds or how many minutes?

This question was cbjected to by the judge advocate on the ground that
it was repetitious.

The accused made no reply.

-




The commission announced that the objection was sustained. |

107, Q. TYou testified that this word "Ci" means understanding, acceptance,
and carry out, but in the Japanese navy was this word "0i" used in this meaning
in common practice, not only in telephone conversations?
A, It is used in common practice.

108, Q. Did you yourself use this word?
A I hardly ever used this word,

109. Q. That is the reason that you did not use this word "Ci," which means
understanding, aceceptance, and carry out, wvery often?

This guestion was objected Lo by the jud-e advccate on the rsround that
it was irrelevant, lmmaterlal, snd repetitious.

'he accused replied,
The comrission announced that the cbjection was not

A I testilfied that T hardly ever used this word.
110, Q. That 18 the reason?

A, The reason ig this word is arrcgantly unsed by superior officers and
officers., This word is used in & very errcgant way and 1t sual

by officers talldng to their subordinates.

! 111, Q. My question was what was the reason that the witness did not use 1it7
ds I do not use such arrogant words to my subordinates. |

112, Q. You testified that you telephoned the Fourth Base Force. How did
|yuu report this answer you received to Commanding Cfficer Tanaka?
| & I sald, "The disposal of risoners is consented to."

113, Q. Tho was commanding officer of the Fourth Base Force at this time?
A, Vice Admiral Wakabayashi,

114, Q. TWasn't Viee Admiral Yalabayashl sick at this time?

A, I do not knowm, -

115, §. Tas Vice Admiral Takabayashi at Truk at this time?
A, I do not know,

116, S, Then you reported to Captain Tanaka saying, "Disposal of priscners
consented to," you out your own interpretation on the word "0i," isn't that

true?
A I did interpret.

117, 4, TIs that usual at a command post for a telephone operator to interpret
what he hears over a telephone?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
there was no testimony that the wit hess had been a telephone operator, e

The accused replied.
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The commission announced that the objectlon was sustalned,

112,

. How did you fix the date of this eir rald as February 17%
A, Ky recocllection 48 the seventesnth.
119, @, 4ind vhat is today's date?

This question was cbjected to by the judge advocate ocn the round that
it was irrelevant and immaterial.

The accused replied.

The commission announced that the cbjection was sustained,
120, Q. You said Captain Tanaka was the commanding officer of the Guard
Unit in the month of Tebruary. Wa: lins officer of the Guard Unit
during the entire month of February?
A, During the month of February Captein Asano tock the place of Captain
Tanaka,

121, On what day did Capt Tanalka?

;aptalin

4w
A, From my recollectlicon one or two days after the
air raida,
122, 4. That would malee it February 18 or 19, Is that true?
i No, the air raid lasted from the sewenteenth tc the eighteenth so it
was about one or two days after this,
123, &, This comrmand post == was this a bomb=proof shelter?
e "1'-, it was not.
124, §: "ms this telephone that you talked cver a field teleplione?
Y .'“'- # '
125, Q. kind of & telephone was it?
. Ade 4 telephone,
126, 9, Vhere was the Fourth Base Torce Command Post on February seventeenth
4. I do not know,

127, Q. Isn't it true thet you were never in touch with Fourth Fleet Head-
quarters that day by telephone or any other way?

A. There was no communication.

128, Q, And there was no telephone connection between the Guard Unit and
Fourth Fleet, was there?
A, T do not know.

129, Q, At the time you made this telephone e£all was everything quiet or
was there a great deal of nolse and confusion because of the battle condition
4, ere was no confusion.

130, Q. You made the telephone call inside in the office building., Is that
right?

As It 18 a telephone room,

=1
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131, Q. 7Tho else was in the room at this time?

i o I do not know.
132 tho was in this command post with you at the time you moade thie
telephone call?

b The commanding officer was alsc there,

] o ]

Js Tou two were the only ones at the command poszt at this time?

T
Lnaw

e ol a 0 &
This queation was objected to byj lvocate on the ground

it was varue as to the areas concerned,

the judge ar

The accused replied,
I
that the objectlon was not sustained.

lsslon announced

‘s thers other than Captain

The csocused replied.

The commission announced that the objectlon was not sustained.

A lThat 1s trus,

1137, Q. At this time did Captain Tanaka tell you to call Fourth Base Force
to pet permisasion?

A, He told me to ask the Fourth Base Force if we could execute or not,

138, Q. At the time he told you this, were the prisoners already on the sea
wall or in the garden?
A Ho.

139, Q. Do you know where they were?

A I recall that they were behind the guardhouse,
140, 0. Was Yoshinuma at the command post at this time?

As Ho,

141. 4. When youy picked up the phone, did you get s switchboard operater or
did you get the ;uica that said "0i"?
4. I do not know,

1134. &. Did you ask Captain Tanaka for permission or muthority to execute thd

riscners?

B "f-J T 1'j|_:|' Fi I‘.

135, Q. Ad you hear anybody ask Captain Tansks for permisgion to execute

the nrisoners?

A, I do not know,
136, 7. Then it was Captain Tanaka's idea that the prisoners be executed.

Is that correct?

This question was cbjected toc by the judge advocate on the ground that |

it was irrelevant and immaterial,
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fordinary telephone, I am talking about the telephone itself and not the con-

you desire to talk to, you get a switchboard operator, Isn't that true?
Fi - YEE!,,

45, &, How was it possible
jget the Fourth Base Force Headquarters,

Fourth Base Force Headquarters, is that right?

- - = -

142, Q. “on't you recall whether the command post telephone went direct to
the Fourth Base Force or went to a switchboard operator?

A, ?ha command telephone is a telephone which 1s a direct line to the Fourth
Base Force,

143, Q. By what method did this command post telephone operate sc that the
party at the other end knew what you were calling?

N

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for an opinion of the witness.

The accused made no reply.

The comnission anncunced that the objection was not sustained,
A« It is handled the same way as an ordinary telephone,
Le4s (o Then you prick up an ordinary telephone you don't get the party that
for you to nick up your command telephone and
. I'm not talking about the connection when I say it is the same as an

gcotion,

6. e So that when you nicked up the televhone some operator had to connect
you with the headquarters, didn't they?

A, The command telephone is a direct line telerhone so as I 1ift up the
recelver I could get the Fourth Base Force directly.

1.7. Qs And the only party you could get was the Fourth Base Force?
A, Yes, the Fourth Base Force was the only place.

148, Q. And that is the reascn that you knew that you were talking to the

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was repetitious,

The accused replied,

The commlission announced that the objection wes not sustained,

A, We were forbidden to talk with the other places and this was a direct

line to the Fourth Base Force Headquarters, so when I took up the telephone

I said, "Is this the Fourth Base Force Headquarters?"

149, Q. That other places could you talk to from this command telephona?
Ae In the Japanese navy the command telephone is a telephone where the

lorders of the headquarters are relayed to the subordinates,

150, Q. Did you think that this was Vice Admiral Wakabayashi that answered
u on the other end of the telephone?
. I do not know.
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151, Q. By that you mean that you knew it wasn't idmiral Takabayashi?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that !
counsel was testifying for the witness.

The accused made no reply.
The commlssion announced that the objectlon was sustained,

The commission then, at 3:15 p, mn., toock a recess until 3:30 p, m,, at
which time it reconvened.

Present: All the members, the judge advocates, the accused, his counsel}
and the interpreters.

Tobert Oldham, yeoman third class, U, S, Havy, reporter,

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Ishii, Yujiro, the witness under examination when the recess was taken,
entered. He was warned that the oath previcusly “aken was still binding and
continued his tegtimony.

(Crosg=examination continued.)

152, |

Ak @ “Ui

These three or four prisoners == had you ever seen them before?

153, Q. Do you know how they got to thls garden where they were executed?
A. I do, |

154, Q. How did they get there? YL
A. As Commanding Officer Tanaka sald to have them disposed of at the sea |
wall, a guard or an orderly, I forget which, but this perscn brought them
there to the Guard Unit,

155, Q. Where was Yoghinuma when the prisoners were being brought from the
guardhouse to the sea wall?
K I do not know,.

156, Q. Did you see Yoshinuma execute any of these prisoners?
As I recall that Yoshinuma also beheaded.

157, Q. Buat you didn't actually see the priscners while they were being
executkd, is that correct? |
A, I did see.

158, Q. You only saw three or four that were executed?
A, TYes,

-

Examined by the commission:
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159. Q. There has been considerable testimony in regard to a command tele-
Il phone between the command post and the Fourth Base Force Headyuarters. Will | t
the witness olease cxplain for the commission exactly how that command telew
phone operated? In other words, when you plcked up the phone at the ccmmand
post, did this result in a bell ringing or a light lighting at the other end
to attract somecne's attention to come to that vhone, or was there a talker
on duty at all times during battle conditlions and who answered it immedistely
when you plcked up that telephone?

A« ~ In the Japanese navy a command telephone is a telephone whereby the
headquarters commands its general subotdinates. The connectlion of this tele-
phone is by direct connection., It's connection is a direct cne. If a person
plcks up a phone on this side a bell rings and the lamp lights on the other
end and under the navy system a subordinate must not call hesdquarters by thi
telephone, but in the small unita, as on Truk, during battle cor other impor-
tant cases, a subordinate was permitted tc use the telephone, The way of
using this telephone is the same as an ordinary telephone only it is a direct
connection,

o

KARecross-examined by the accused: e

160, G, At this time, how many direct lines were there from the Fourth Base

Force to the various placeas?
A, I do not know.

151, (. Then in emergency circumstances, such as when there is a battle going

on, when one subordinate calls up this headouarters through one line and
another subordinate calls up at the same time to the Fourth Base Force through
\ ancther line, won't there be a cross connectlon?

This question was obLjected to by the judge advocate on the ground that |
it was vague and called for an opinion of the witnesa.

? The accused withdrew the question.
162, Q. Tere there more than two lines ¢f this command telephecne [rom the
Fourth Base Headquarters?
A I do not lknow, Vhat I stated to the question put forward by the com- 2K

mission is the naval system and I do not know about the Fourth Base Forece,
163. ., Then if this line were connected direct to the Fourth Base Force .
it was not necessary for you to ask the other party whether it was the Fourth |
Base or not, lan't that true?

i a. It is a custom and also common sense Lo ask who the cther party ia. |
Helther the judge advocate, the accused, nor the commission desired r
further to examine this witness,

The witness said that he had nothing further toc state, |
The witness was duly warned and withdrew. ,
A witness for the prosecution entered and was duly sworn.

Examined by the judge advocate’ 9
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1. Q. ™Il you state your name and your former rank in the Japanese navy!
A, DlNakase, Shohichi, lieutenant commander, IJH,

the accused, will you state as whom?

L

2, U If you recognize
A, While on ny tour of duty on Truk I did not know him, but after coming
to Guam, here at the stockade, I was told that he was the Commander in Chlef

of the Fourth Base Torce, Vice Admiral Kobayashi.

3. 1, When did you arrive at Truk?

A. T believe it was November 7, 1943.

be '« That was yow rank at that time?

A Iievtenant commander,

L de To what force or unit did you report for doty?

Ae I came and reported to the headouarters of the Fourth Base Force, .

# - 1 - - LY - ] L)

b, Je That were your inatructiona st the Fourth Base Force?

Ay Immediately after arriving at the Fourth Base Force I was glven a verbal

crder to the effect that I was to be acting executive cofficer of the TForty-

first Guard Tnit and T immediately went and assumed my doty,

Te » How long did you serwe in that capacity as acting executlive officer
| of the Forty-first Guard Unit?

Ao T served in this capacity until the end of the war, but from May 3, 1944

to around the end of July of the samé year, lLieutenant Commander Akutagawa
took cver as the executive offlcer, so I was, during that period, relieved
of my duty.

B. 4. that other dutles did you have during this periocd that you served
| at the Forty-Cirst Guerd Unitt

| A. I was the section chiefl of land patrel, division leader and rﬁﬂk‘cfficcz VA |
| in charge of the guards. :

: Qs Did these wilth prisonera?
As These guards h he confinement where
these priscners were confined ane with regard to handling of these

prisoners.,

Cy

e best of your knowledge, were ;riscners of wer ever confined

1 10, . To tl}

on Truk in any other place besides at the Guard Unit?
A, I do not know of any other place that they were confined.
| 11, Q. In the periecd from November 7, 1943 to March 1, 1944, do you remember
any prisoners of war arriving at the Forty-first Naval Guard Unit?
A I do.
12, (. That 1s the first group of prisoners that you know arrived at Truk
during that peried of time?
A I believe it was around November 20, 1943 that the first group came.
They were, &8 I recall, some prisoners from a submarine,

13, Q. How long did these priscners cof war remain at the Guard Unit?

A, I believe they stayed there for abount a week. ,

1. &, How many prisoners of war were there in this group?
u i, A4As I remember it, I belleve there were about forty-two,
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The judge advocate withdrew the gquestionm,

25. Q. TWas this brig as you have described it in the condition that you have
described at the time the submarine prisoners of war were confined there?

Ihis question was objected tv by the acoused on the ground that it was
leading.

The judge mdvocate replied.

The commission announced that the objection was not sustained.

A. I couldn't say for sure, but approximately it was in that conditlon.

26, Q. Were there any changes in the construction of this brig made during
your tour of duty?

|A. On- the twenty-ninth of June the cuter fence of this brig was destroyed
by a bomb and repairs had tc be made o 1t,

27« Q.+ Are you referring to June, 19447
! Yas,

The. witness was duly warned,

The commlssion then, at 4:25 p. m., edjourned until 9 a, m., tomorrow,
Friday, June 4, 1948,




NINETEENTH DAY

United States Fuclflc Fleet,

Commander Marionas,
Guam, lMarianss Islands,
'riday, June 4, 1948,

fear Admiral Arthur G. Robinson, U, 8., Navy,

Lieutenant Colonel Honry K. Roscoe, Comst Artillery Corps, Unlted
States Army,

Lisutenant Colonel Vietor J. Garberino, Coast Artillery Corps,
United Stetes Army,

Licutenant Commander Oradner ", Lee, junior, U, 3. lfaval Reserve,

Lieutenant Commander Edwin !, Koos, U. 3. lMavy,

Captain Raymond F, Garraty, junior, U. S, Marine Corps, members, and

Lieutenant David Belton, U, 8. Navy, and

Lieuten 'nt James F. Kenny, U, 3. Havy, judge advocates,

tewert I, Smitl, yeoman first class, U. S. liavy, reporter,
The secused, his counsel, and the interpreters.

The record of proceedings of the eighteenth dey of the trdel was read
and erpproved,

o witnessese not otherwlee connected with the trlal were present.

The judge advoeate announced, for the information of the commissionm,
that the interrogotorliss submitted to Louls Silvie Zamperini and the intere
rogatories submitted to Fred F. Garrett, both dated 7 ifay 1942, have been
received ond are herewlth submitted to defense counsel, Similarly, the
ﬂ interrogatories submitted by counsel for defense on 18 Mey 19LE, to be

propounded to the Chief of the Lialson Sectlon, Central Lialson Office,
I Japanese Covernment, have also been recelved and are herewith submitted %o
defense counsel,

Nakase, Shohichl, the witness under examlnation when the adjournment
was taken, entered, He was warned that the cath previously taken was still
binding and continued his testimony.

(Examination continued,)
28, Q. 'Where were the submarine prisoners of war confined while they were
on Truk?
A, They were confined in the brig at the Forty-first Naval Guard Unit.

29, Q. TWere they ell confined in that brig during the daytime?
A, TYes.

30, Q. FVere they egll confined in that brig during the night time?
A, No.




.

———eee

31. Q. Will you tell us where the prisoners were con®lned during the ni ’7[
time? F
1
A, As the briz wes smell wnd 211 of the mrisoners could not be kevt there |
uring the night time, the remainder of the nrisoners vere kept in the 1
mardhouse which was right in front of the brig. |
32, Q. About how many priscnors were kept in thi uarchouse in front o
e
the brigl
A, I do not remember the exact mumber, but I recnll that the number ras
less tha Al " the totel nmumber of prisoncars,
23. &. The other prisorcre vho were con™ined in rig, ware the
confined in the three cells yvou 1dentified vesterdey?
This ruestion ves ohiceted to bW th eoused on tl round thet it was
leading, |
|
The iudee advocot eplied,
The judge o t plied
™ commicainn nnouneed thot £ a1 ‘:'.f'."t:.' n nag not sunt ned
|
4. In # icht time, t ie exoetly what harpened. !
|
|
| L - - - » . T = el ks » - - ol | 1
34 Q. I shiow you a sketekl, ich has nreviously besn marked for identill-
cation number 12, and ssk you if this 15 an anproximate sketeh of the cons=
truetion of that puardhouse thet you referred o7
h. This portion on the right facins the sketch vhere it =zays corridor and
storehouse, there wvas & partition here, but this partition was broken 1n |
two or three sections, |

35. Q. Approximately what height

E
Ae A8 I recell,

corridor begins throush +o the hack

F—— 5 e Bk sl e B
{ 282 ...__"'I"‘,- LA

vere these sections, starting where the

ol the storage sectlions?

-

=+ ona meter anpd e half,

¥ il

2%. Q. T obhserve hero s vortion that a--ezrs 3 !

of the oketeh, faeing the drawing. "Thet vre this room and will you desecribe |
.1_1': |
A, Thi '} 8 room in ie mards would rest. i
37. Q. How wmt is room constructed? Tere there solid pertitions inside?
A, The wall adjoining this iee vas rtitioned, and it was & solid wall,
but it did not reach to the very %om of the ceilirg, 30 & person stending

in the office room wonld not ho vere resting in

this room. The other sic
10 a8 to have partitions,

b hera would be able to ges
y :

38, Q. A4ibout how high was
corridor?

A, Tt was constructed so that vartitionas could be nut in at any time when
but sctually there were no partitisns there.

negcessary,

29, Q. Vasz there any height to tl
from the corridor?
A This eorridor here was on the

is sectlon, cutting the rest room off

Pt
(=]

round, but this room here was elevated
about 75 centimeters from the ground and had a board floor,

corrideor, vas made

B0 & peETrAon 'J-"--'-'l-‘-'..-.’li_';

the "'i_";"u.'t near the
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0. Q. s thare any side wall at all in thie room toward the corri.dord
B w L&
A, o, there was none,

in vhich the guards used to reat?

i, I do not remeasber the aveet “imensions o the room, but T “ave a
feelin- that s ahout six meters by elx nelers.

42« Q. Tiow large g8 the office portlon in the gu unit?

A. The office sectlon vas not wery blg. The wldth of it ras about one
mater ! laslk ras set ¢ e,

3. Q. "ere th-re cheirs hehd the desk’

:‘Li T ar L W

g ) F R T F— . oAy Y ad e W, - il v sl s e | { N
e e . 2 ¥ f e 1 e B go L t wron

could wallk behind the chairs!
Le [es, there wns apoce o t to & chelr but not emcugh room to pass
freely through that spece,

The =2latn! mwadiimar] her £ e Typnpnts vhiie “red pen meried nmber
17 for identific -_‘-_ﬁ.j g aulmitiad 1o the ra) gndl e the ecor
and 1 tha 11 ~e . PR o red 4in n‘\_j‘i_ﬁﬂ'nqﬂ‘

The sccused objected to the introduction of this sketch in evidence
on tihe grounds that 1% »ms not vrenarsd Yy the vitness, the testimomyr of th

[ ’ ¥

witness indlcated it ves not zccurate, und it hsd not been shown as of when
the sketch applied,

he commission's attention to

to the common, customary oractice

nlaces

1 1
which can not

be conveniently seen hy the court.

The commisalon announced thet the objection was not sustained.
There being no further objeetion, the

markes "Exhibit 20,

gketch was so receilved, anpent

45, Q. That haopened after the arrivel ol these prisoncsrs of wvar ct th

"

brig?

s, After these nrisoners were confined in the brig I had them live there
in the menner &g my oYm men,

The fudpe )

edvocate moved to strike out this the pround that

it was not responsive to the guestion,

angwer on

The szccnsed made no reply.

The esommission announced thet the motion to strike was not susteined,

1

L6, Q. Then the prisoners of war were brought to the
Guard Unit, vere they interrogated?

‘orty==Ciret Meval

This guestion was objected to by the sccused on the ground thet 1t vas
leading.

+h

e

e

e e




The judge advocate replied.

The commission announced that the cbjection was not sustained,
A« They were questioned,
47. Q. Till you describe this questioning?

As As I testified ycsterdasy, after the rrisoners arrived at the Forty-first
Naval Guard Unit a report was made to the Fourth Base Force lleadquarters.

The next morning after their arrival the commanding officer of the Forty-firsg

Haval Guard Unit started to question these prisoners, but just at that time
an order came by telephone from the Fourth Fase Force Headquarters stating
that the Guard Unit need not question these prisoners, because personnel
connected with such matters would be dispatched to the Naval Guard Unit in
order to conduct the interrogation. I received this corder through the duty
officer and I immediately told Commanding Officer Minematsu about this and he
immediately stopped his investigation. Meanwhile, one commander and one
lieutenant commander from the Sixth Fleet came over and started questioning
these priaoners, W

48, G, D44 any enlisted men arrive with this comrander and lieutenant com-
mandexr?

This questicn was objected to by the accused on the ground that it was
leading.,

'he judge advocate replied.

The commission anncunced that the objection was not sustained,

A, No.
£9. Q. There was thls guestioning conducted after the commander and lieu-

tenant commander arrlived?
A, After these two officers had arrived, they designated the spot where the
questioning wes to be conducted and the guestioning was done at two differeny
places on the east side of the assembly ground of the Forty-first Haval Guard
Unit,

The sccused moved to strike cut this answer on the ground that it was
hearsay.

&1

The commission snnounced that the motion to strike was not sustained,

50, Q. Did vou see this guestioning at any time while 1t was going on?
A, I had my own duty and I would be going around the Naval Guard Unit, and
vhen I passed by I would see them condueting the questioning.

51, R, You say that you were passing in the areas several times while gues-
tioning was going on, Will you deseribe what you saw during these times
that you were going by thls place of questioning?

A, The first time I saw them was when they had two tables set up in the
direct sun and they were guestioning the prisoners at two places, After thap
T saw two tents put up and the interrogation was then being conducted in
these tents,

'!r';

IK

VLS




52. @« There in the Forty-first Naval CGuard Unit area was this place of 1
questionins, with relation to the Guard Unit brig,
Ay If you have any diagram that T might use, T could indicate it on that.
53. Q. Descrie roughly where it was,
A. Then you enter this main entrance of the Forty-first Naval Guard Unit
the main road leads right straight to the beach, and on the right-hand side
of this road, facing the beach, the brig and tha puardhouse were located. |
Adjacent to these two bulldings was a wide open space which was the assembly
&

rround, At the far east side of this assembly ground this questioning was
conducted,

54, (. How large was thizs tent in which you say the questioning took place? |
i This tent was not very big. The width of it waz 3 x 2 meters. It had |
| several poles standineg and on top of that was this canvas covering. l
.‘
iﬁ&. 4e There were the officers dolnz the interrozating aitting? .
id- A table was set up in the middle of this tent and the officer and the |
|

prigsoner that was belng investigated faced each other across this table, I

56, Q. Did you see any of the prisoners in the tent being questioned wvhen
you went by?
This question was objected to by the accused on the ground that it was
\ ) leading,
The judge adwvecate replied.,
' |
The commission announced that the objection was not sustained,
A. I did,
57. . When you saw the persons belng interrogated, were they standing or
were they sitting?
A, I elieve there were some who were standing and there were some who were
sitting.
58. Q. You have testifled that the first persons who came to question the
prisoners of war were a commander and a lieutenant commander, How long was
the period of time during which the submarine prisconers of war were questiomeq? 5/
| A I recall that they were guestlicned for approximately two or three days.
On the third day the questioning didn't last very long. That is how I recall
s
Ll

59, Q. Tere there officers present conducting the questioning during each
of these three days?

A The officers who came at the beginning were there throughout the question-
ing.

60, Q. Do you know if any other officers came and assisted in the question-
. ing of the prisoners?
| 4 I do not know,




ol Q. During the period that the prisoners of war were confined at the

Forty-first Naval Guard Unit, were any instructions other than the ones you
had previously testified about, conceprping treatment or handling of orisoners B
of war, received from any higher authority?
A, By higher authority, do you mean a direct supericr officer or just any -
officer that was seniecr to me in rank?

62, (. Direct superior in the chain of command,

This question was objected to by the accused on the ground that it was
leading,

The judge advocate reframe” the guestion,

63, Q. Any superior in direct chain of command?
. I did not recelve any instruection,

!E&. vs Then did the submarine priscners of war leave the Forty=first lawval

juard Unit?,

A after st?yin: at the Guard Thit for about a week, I helieve they were
o

sent back to Yapan by order of the Fourth Base Force.

5. He i1l you tell us ebout this order received from the Fourth Base Forceff
A, The Fourth Dase Force “eadquarters issued an order to the duty officer
f the Naval Guard Unit stating that submarine nrisoners would be sent back
h two direcraft carriers, I do not recall the exact time, but I ordered the
A luty cfficer to prepare two launches and I had warrant and popcommissioned S A |

fofficers get on board these two boats and transport the submarine prisoners
to twe designated carriers,

6, Q. What was the next group of American prisoners of war who were con=
Pfined at the Forty=-Tirst Havel Guard Unit?

ﬁ_ The next group of prisoners that were confined at the Forty=-first Haval
nard Unit were prisoners who came from the Farshalls srea, as I remember,

7. Q. Then did these prisoners arrive from the Marshalls area?

' I do not recall the exact date, bubt around the 5th of January, 1944,
there were no prisoners at the Naval Guard Unit, From that time up until the
twenty-fourth of that mont!, of the same year, prisoners came to the CGuard

Unit in several groups and I mysell recall just two cccasions when they e
arrived, One was when three or four arrived and the second was when four or
i five arrived, is for the reost I do not have any distinet recollection,

s Gy Howm did these priscners of war arrive at Truk?
. I believe they came on shipa,

| 59. Q. What happened when these ships came to Truk carrying priscners of warfl
A, Just before the ship entered the harbor the Fourth Base Force would

notify the duty officer that the shipas would errive. Then the forty-first
Haval Guard Unit would dispateh boats to these ships to get the priscners.

70, Q. When the prisoners were brought to the Guard Unit, where were they
confined?

A, They were confined ut the same place where the submarine prisoners were
onfined,
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Tle Qo as any report made of the a»rival of these nrlsgonera of mar at the !,
ua awl 11 I' |.Ir+
Tes, whe hese nrigoners would arrive luty of'fecar would naturally
|{ vort to the Fourth Sase Force,
|
BaT: OIS 1 F4 T :! b g Ty i ! 14 anawer on ‘.‘."F"' 'round '!_hl 1 ma
| n epinion of itness, heara and a self=servin- statement,
1]
I ™4 indpe advocate replied
juige advocate rlied.
.
| The compisaion announced that the motion te strile was not susbtained,
| |
The commission then, at 10:15 a, m., tock a recega until 10:30 a. m.,

ieh $i=a 4t reconv :'."'.il-

Presant: Al) the members, the judge advoecstes, the accused, his counsel,
land the interpraters, .
| |
|
irchie 7., Haden, junior, yecman first class, 7, 3. Navy, reporter. I
ilo witnesses pot otherwlse connected with the trinl were rresent.
f lakase, Shohichi, the witness under eramination when %he recess was taken,
llentered. Fe wmes varned that the oath mreviously taken wvas stlill binding and |
Irﬁntinuoﬂ his teztimcny. |
Il l
| (Examinzticn continuesd,)
|| -
| B
172 Ko You teatificd that Cf:.':" ber of greups of orlsoners of war arrlved i < |
. T v g T . ; A
fland were confined at the Guard Unit during the rericd from January'5 to Janu- |
” ary 25, ar hii rigoners of interrocated! |
” This question was objected to by the accused on the ground that it was |
“?rﬂ ng . |
l
| . : & : - : |
il he commi n announced that the jectlon was not sustained. i
| |
™ T o i .
| ' . h . = . i oy "
T3s Y as eac roun isoners of war who arrived questioned? |
s Frecisely =o.
174, Q. "ho guesticned these prisoners of war?
| s Idet r exactly wvho came, but when lnvestigators came the
‘ourth Base Forece notified the duty officer of the day by telephone that in=-
vestigators would come down to guestion priscners and then the duty offllcer
would notify me, Ten the desipnated time woulsd come, the investigators would
yome to the Guard Unilt,

| Bparsay.

The judpe advocate replied,

The accused moved to strike ou

it this answer on the ground

that it was

¥




|
1
1
The commission announc that e motion was not sustained.
T5: Q. "ere the per=ons who came to interrogate risoners of wmar navy
eraonnel?
- o ¥
E They were young navy o’ficers,

) & - E . i — £ wmd - ~
| 76, « 1"id the same na officers come to gqueation each group cf priscners]
4. That 1s how T remer ut on a few instances I recall that there were

308 of fiecars with arry orms on who came along with them,
|
|
| '-nrr. . it he t thesa of "4 Gars cama Tl question e Wl acners E ar
| & W ] - » =
| id yon knoew any of thelr namesi
ia. I do not know their names.
| e L o subs nt] arned the name any ¢ he oflficers who !

: y |

,l C down to guestion these nriszoners of war? |

1 e & : |
| e L did.

. 5 . |

[ i i |

de e wer the chlef of stalf of the Fourth Meet, idmiral|

Sumd alked to us and in this talk he mentloned that the

of i iestion w Jead, Adr Staff Officer,.
| o gtri t this ansver the ground that it was
|| hearsay.

| !
I The judge ¢ ate replied. !
| |
. The commission announced that the motion was not sustained, .
'r |
testified that thie man was Alr Sta fficer. 0Of vhat |
18 he the Adr 3ta’f Officer |
 Stalff Sumikawe did not mentlon to what orgenizet I he was i
| |
[ £1. . az thers 1 alr staff officer attached to the Fourth Base Force? |
| This questlion w chjected to by the accused on the sround that it was |
ial, irrelevant, and leading. |

.jj:LntEP
|
I
|

My . |
ihe jud

82. Q.
*inning of

fie

Je

23,

s

The accused moved to strike out this answer on the ground that 1t wes an
opinion of the witpess.

"

The commisaion announced
There was none.
‘here were yc
Karch, 19447

T was 111 and

tho performed your duties during the neriod of your illness?
he next in rank, Lieutenant Ishii,

advocate replied.

not sustained.

cbjection was

during the veriod from January 25, 194, to the be-

wag in the Nawal Guard Tnit sick bay.

I believe, performed my dotles,




B

The judre advocate

The commission announced that the

8L. Qs Then did you leave this dispensary?

Le 5 dig :'ﬂ]l 1 i."-l_'_" .

85 . hen you left the dispensary, did you
be did,

a A N . - i
r 3 . L8 | ."I -.l 1] C I '_-_II
e dutie 1 ino
o rea coniineas

‘or hearsay.
The judge advocate replied,

kg 4

announcead

The commiasion
T 4id not,

bannened

rour cusghc

.

This question was objected to hw th
rrelevant and

I The judege advocate renlied,

|I

||

{ The commission snnounced that the objection
[

.. T A4id not put thet question to anybedy

ad happened tc

le iere vou infeormed what }
3 ad
b canme

« 1 mas not exactly Informed,
risoners left at suard Unit and heard
ospital had made some arrangement at the end of
o these priscners., Also during the firat great

hat something was done to the nrisoners at the

wen 1

L I

the

The accused moved to strike out this

earsay.

angwer

 ——

Gy
L8

-

judre advocate replied,

The commission

#0. «.
old you
he slck

bay?

212

motion wa

objection was not susta

in Januoar

accinsed on the

that

iirected that the answer be stricken,

Do you know Af any perscnnel under your command at the Guard Unit
what had happened to the priscners of war during your confinement at

stained,

a L
.|--|'|T At

ieey

ag hond of Hhi nards

7 in conformance with these dutles, did you ascertain vhat bad happened
t isoners of war durling your illness?

|

[} questicn wa jected to by the accused cn the pround that it called

tc Ebn me

i
[
]
=M
-

hese priscners of war?

out of there mere
'-1 C ficers

January and had done something

air raid in Februar: I heard

forty=firet CGuard Unit,

gilck bay no

medical and the

of

on the grcund that it was




|
[

|
*J

LT

| responsibility, but according to the military regulations concerning successign

? ®

uestion was objected to by the accused on the ‘round that it was

This
repetition

|
3

The judge advocate replied.

T

The cormission announced that the objection was sustained,
¢ e Then you arrived at the CGuard Unit, who was the commandinz officer?
As Captain l'inenatsu,

2. «. How long did Captain Minemabsu serve in that canacity?
ke I believe it was prior tc 20 Decerber that Captain linematsu received
orders to be relieved by Captaln Tanaks and he assumed his dubtles.

03, ls How long did Captain Tanska serve in that officef
A. Captain Tanaka arrived and assumed his duty on the twenty-fif{h or

twenty-gixth of December, 1943, and served untll around 22 or 23 February,

1944, vhen he came over tc the sick bay and told me he was being relicved.,
%% . s ‘ho relieved Captain Tanaka?

Lo Commanding Cf{lcer Tanaka was relleved by Captain Asano.

0%. Qs Then you revorted for duty to the Fourth Base Torce and later were
gent as acting executive offlcer of the Forty-first Cuard Unit, who was the
commandant of the Fourth Base Force?

A« Commandant 7akabayashi.

96, . "ho relieved Takabayashi?

#

A Rear Admiral Arima.

97. . ‘Mhen was "akabayashi relieved by Arima?
s It was after the first gir raid in February and I believe it was sround
the twentieth of that menth,

98, Q. During your illness at the pare yvou officially relieved
a8 the acting executive officer of the Guard Tnit?

I did not see any such notii

s

99. l. Tere you officiallyr responsible for the custody of the nrisoners
onfined at the bri; during the time you were in sick bay?

If there is nc officlal notification given to me formally, I would have
of command the person next in rank to me would actually be responsible,

100, §. 48 you had recelved no official notification of being relieved, did

[l you earry on any of your duties while you were confined at the dispensary?

This question was objected to by the accused on the zround that it was
irrelevant and immaterial,

The judge advocate replied,

The commission announced that the cbjection was not sustalned.

ika

patient and was unable teo do so.

I did not in any way carry out any of my duties because I was an isolated

&




|
| ¥ ® |
]
|
|
1
|10l. 4. During the February eir raid did you remalin =t the dispensery? \
.
This questlion was objected to by the accused cn the ground that it was
irrelevant and immaterial,
The judge advocate revlied,
I
; The commission announced that the objection was no® sustained.
A, At first doring the air rald of February 17 and 18 remained in the
eleven o'cloek of the seventeenth T put on my Lform and
order to asgume ny dubly becouse I mas told tl an nlert
] h een lssued,
|
| . — ; '
i C erform on t } rbeent nd wEENG ring
S ¢ A
i ng officer of U orce, I told my
| 1 r 1 ...ItlJ..l.|| ¥ ﬂ'l Comn |{=. 30 t |
|
il |
i - te en you te ting executlve
I forty=first Coard Uhit, he standing orders
[l ¢ the cfficer whom
! by my nredecessor |
1104, U. D44 this briefin: include the orders issued by the Guard Unit as .
\ | well ag the orders received by the Guard Unit from the Fourth Tase Forece and
ourth Fleet?
- I was bDriefed with regard to these matters but this wes nct dene in a |
‘ very detailed manner, it was done in a rough manner,
| 105. 4. ere there any linstructlons or orders regording the method of
| N o
e

| treztment of nrisonars of ward

! This questien was objected to by the aeccused on the ground that it wa :(jn.__“
Il irrelevant and irmaterial. i
|
'he judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustained.

1 " - =
| A There wera no rocumentary instructicns or orders, buat waa told by my |

- 1 1 * 3 ] 3 . 1 » -- |
| predecessor that the Fourth Base Foree would notify the Forty-first Guard i

{| Tnit and when the prisoners arrived at the Guard Tnit they were to be held
here temporarily untlil they were sent beack to Japan, |

106, ¢, Did you receive any instructions or orders during your tour of duty
l between the time you assumed it and February 23, 194/, regarding treatment |
of prisoners cf war?
A. Around January of 194/ an admiral came from Tokyo. He came to _talk ELS
thinge over prlor to the moving in of the army on Truk., On this occasion he
gssembled all the organizational commanding officers and executive officers |'
and relayed to us the following: a'l investigaticns at the front should be
brief and that the priscners should be sent to Japan as scon as possible as
an organized arency for examination had been set up in Japan.

214




The witness was duly =arned.
]
The commission then, at 11:35 a, m,, tock a rececss until 2 n, m., at |
ieh ti~e it reccnvened,
resent: 411 the members, the judse advecate, the scensed, his ccunsel,
and the interrreters.
shart ™14 vanman +14 g e e |
obert fiham, yeoman M class, U, . VY reportor. |
|
o witnesses not otherwise connected with the Lrial were mresent, '
|
Nakase, Shohichi, the witness under examinaticn when the recess !
baen, enterad. i'e was warned that the cath previcusly talen wam =til) |
indinr and conbinved his testimony,
\ |
rogs-examined e af d: |
:I ._,.._.. ..‘ --___._:._. " '-,” ::I_. 1 ke _. .:e__,'!‘ (] at g '-; 8 | "'!.\__'r_r‘_["' j.ll ('lllfJ,.I' ol +*he ....-.“._.':..
pare in charge of the guarding end handling of orisonsrs of war st the Torty-
W - a4 we_m o M - . % ] ~ A |
iret Guard Unit, Did you receive any orders from the commanding officer of |
he Forty-firnt Guard Unit upon assuming your duty at the Guard Unit with
‘egard to the treatment and handling of rriscners? '

9 I did not recelve any specific instructions.

|
|
108, <, Then in handlinc these oriscners, upon what regulations or orders
did you rely in execubting your duties as commander of the puards? |
A I have been in the navy Tor a long pericod of time and have experienced |
many thinzs and I have had opportunities to deal with such matters and I am |
familisr with the handling and treatment of prisoners. At the front I told
my subordinates that in handling priscners they must keep in mind that as
long as they have been captured the distinction between enemy and friend has |
been removed and they are human beings and should be treated accordingly. i
I alsc told the guard that they should treat these prisoners in a friendly |
|
|
|

manner.,

The judge advocate moved to strike out this answer on the ground that 1%
was not responsive, '

The accused replied.

The commission announced that the motlon to strike was not sustained.

109, Q. While assuming your duty as the acting executive officer and com=- |
mander of the Forty-first Guard Unit's guards, what instructions or orders
did you follow in performing your duty?

A, I did not receive any orders from my superior officers.

110, §. Ewen though you did not receive any orders from your superior offi-
cers, were there not any naval regulations upon which you depended?

A, T 4id not conduct myself according to any navel regulations. I have
been in the naval service for a very long time and have recelved training
and I based my conduct upon the training I have received and on the firm con+
viction that the training was based upon these regulations,

|

The judge advocate moved to strike out this answer on the ground that
it was the opinion of the witness.
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'he commission anpnounced that the motion to atrike wes not asustained,

111, 3, "hen confining the submarine priscners at the Forty-first Guard Unit
did you not receive any notification or instructions from some other source
other than the Fourth Base Force?

1&. I did not.

112. Q. TYou testified that you dispatched boat

-]
prisoners, but where did you dispatch these boats?
A, I dispatched them to the destroyer.

to recelve the submarine

113. Q. Do you remember the name of the destroyer?

Il A, 1l do not.

114, (s Wasn't it a common vractice that the Forty-first Guard Unit recglve |§‘ﬂm
disvatches from the ship directly with regard to the arrivael of nrisoners? |

A l'he Maval Cuard Unit of course had wireless equlpment, but as the nerson |
|in charze of this radie did not report to me that he had intercepted any |

messartes, ] ~alieve that the Guard Unit did not recelve such a measage.

115, 0, You testified that the duty officer reported to the Tourth Base
the prisoners, did you order this duty cofficer to do s0?
¥ W .

Foree the arrivel o
V.*- o

116, 0, Did the duty officer rersonslly nhone the Fourtlh Base Force? |
\ li. The duty officer did not directly take up the vhone and eall up the I
‘ourth Bagse Force. It was the cuatom that the duby officer order the com- |

n on duty to trensmit this messare to the Fourth Base lorece and

SRS e -
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-

believe this was done on this occcasion.

117, . ‘hose duty was 1t to suvervise this brig at the FPorty-{irst Guard
Unit? [
in len counsel refers to "eiso" that means the building itoeell, and I can
| not understand the sticon.
118, qQ. 100 1 this 'rig assigned to at the Haval Unit?
] in thi subordinate

enever a person is eonflined brig I las
wards at this brig and the officer of the day

n ceharre of these ruards.

erson whe is directly

e
4]

I P i ) ] 1 . ] & 2
i N119, o, WYWasn't it one of the dvtles of the executive officer to make a
routine inspecticn from tirme to time of the Guard Unit?
As That is so,

120. 4. DUid you inspect this brig oceszsionally?
A, Yes, I occcasicnally made rounds of inapectiocn.

ll1p1

1, 4 Did you inspect this brig while the submarine mrisoners were con- ﬁf‘-.

fined there?
As I went there once.

122, QUs On that occasion did wyou inspect the sanitation of the brig?
A, I did,




?

123, Q. as the sanitation eondition at that time satisl f
ke AL zime among rison=: thea mwere =everal kad wounds and |
hea iandaos ound ther 18 I the rost rt of them reared bo **.‘l"'I
in rocd irita., I found a counle ¢ hem ¢ freeted me with a smile, =0
'rom that I would say that ¢ anitatien of the hrig was not unsatisfactory,
The jur vocate rer il suk t anamwer on She ~rounnd that
'he aoclsed ade no renly, |
{
he co ilon weted il t answer be atricken. |
|
|
-i’ I. " o 1 . L O i L B J sati 1 Cni |
|
™ ' 1 J.,. 1 i 1 1 I.'\-. 1 | I" Hury c i [ e *ound l-_‘ vh I
W i or tl I 3 ; : |
i » 1 L% " L3
€ accuse 1 e estion.
" SE P L 4 a3 'y 1 % & 1.4 9 1
Lade 'on nen you ven nanect iR Wl L
o oc r;.“' Py _;-_{-_,:-.,_’ vhat mere tha ,!'I'. £ aondd J'.-!f n
" Mie sapnitation facilities insiie of oy mpAd Eha
i ; ities insi iz Al
axtremely patesifactory.
T Indre ivocate moved te trd cut this answer on the Tound t
it & the opinior the witnese,
The accused wie no renly,
|
' R— . Y E . N |
i ] cq 1 oo a LE aAn2wer oe G L OB . |
L2, Ca T the subw ne igoners
ILE, Gl rd ners, urin 1 1 I"'_, e, coni
As the three cells were unlocked.
the ere frea to move about Tro el
L
ight next to the cells, durinz the daytime,
177 Than thave wata B Anstansas whavs Ehboa
e s Then there were no instances where these
he three cells durins the daviime and were locked
b g fct-i..
Lo io, there were no such instances Cnl he surroundinz fence wes closed

-
M

- -

peveral

had wounds, 14 vy

A A8 these nriscners were bands
moreover, as the medical deeter hed

nent to them, welieve they mere wounded.
1729, Q. Will you please exnlain toc us the report which the medical doctor
to you with regard to the medica)l treatment that he hed glven these

gave

prisoners, as far as you remember?
A.
were treated in the brig while the
to the sick bay and treated there.
who had major wounds, one of
the hospital and was operated upon.

s

actuelly see these wound:s

The renort of the medlcael officer was as followa:

them whe had a very sericus wound was taken to

these submorine rrlsoners ther
Aw

r

?

I at the ware wounded
3

redical

athered

and,
treat-

C .I

thatt he had given

rencried

The light patients
etients who had mejor woundis were taken
I later found cut that amongz the patients

learned this not at that time, bhut laf]
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A
ad bk

130, Q.
hospltal

From wheom whan did you hear that this rnrisoner was taken to the

ind operated tpon?

. . (T |
This aonestic

advocate on

for hearsa

noy cbjecterl to by the
irmaterial, and called

T 8 :Iz 177

e ground that
2

Y

18 irrelevant,

The commiszsion announced that the objection was not sustained,

is Wfter the end of the war we were requested to submit renorts and reports
were submitied with rezard tc the treatment of priscners o war in the slck

\ On this cccasion the personnel attached to the sick bay informed me

hat a priscner

te to the hospital

The judpe advocate moved to stril the ground that

it was hearsay.
The commission aznnounced that motion to strike was not sustained.
121, s ™Tith the excention of the report with regard to the soner that
nas talen to the lospitel, the other raports that you have mentloned you
received this report vwhile the submerine prisoners were heing confined at the
‘orty=£irst Guard Unit brig, is that correct?
‘Jrl -]
A fes.
132, Y. id yon report to the Fourth Base Force Headquarters that submarine
priscners were ccnfined at the brig?

r
S 188,

Did you make this report to the Fourth Base Force Headquartera?

had the duty officer report it,

133,

ahw -

did you tell th Fourth Base Forece

Head -;.-n,_*':'-e'_":: |

k. T told him the submarine nrisoners had
Tomrrthh CSase Force E:c,--_.-"f._.::\_'-'tﬂ.‘.-'- that
confined in the brig,

ba =
LR L
"

bhe

80
isoners

conined
the

) I'.-
submarine

hyie

1 hlalad

b

report to the T

vere being

To whom at the Foarth Sase Foree Headquarters did the duty officer

135. He

say he made this report?
Ae He didn't tell me of tha results,

uid Captain inematsu report to the Fourth Base Force E
o

to commence his questioning?

136, Q. eadquarters
that he was golnr
He did not,

ey |

137. Q. How did you know that the -erscns who came to question the submarine

prisoners were from the Sixth Fleet?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that

coungel was misquoting the testimony,
The accused renlied,

The commission announced that the objection was not sustained,
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this from

730

commandery
e Commendiny Of{icer
sunoly department
| spot where the questionii

lieutenant

II i .. I...

|had just started on questioning
| -_.-!_l_ a versy "'1“.':;:: W l'.-'l'_'ﬂ-"' 1.:

lieutenant commander an

- i (PR W 1y - 7 Jp—
140 are thero an:

anyone

How did you know

|

| ¥ e
|attitude o® the persons an
. :
|

|

thea

5 telanhone

Lthe

g of

-

1 I lool
he other
3 +ha

T, BTEONS

call from the Fourth

myself, and cne other
little Znglish, were about
risoners was golng tc
priscner when suddenly &l
PTe're goln~ te .

naoe

erson

be ccnducted,

‘orce,

fere A commander and a

{rom the

toe select a

se two apreared

on these

arrogant

d bagl* and I saw that one ¢ liem was a
was a commander. Therefore, I “new one
othar " :-'\-_pr-_--»-lr'-_.:‘!‘.-“-.‘ el T .-_' r am -'E _.;l"-
3t Sk | -
ET'8 .
at two spotsz; did this
et the questioning
n rasont bthere beside the investirs

| =&
|
h1lAl, Q. hroug'. the three of this interrogation, 4id vou not szee any-
I body else except these two inwvastizatora?
4. I did not,
I
f1L2, . ere there puards attending in the vilelnity of this place of inves-
[| tigation?
It A. "here were ’} soaclial mersond assicned as zuards Y, ruard of the brig
I o = i il : : e D .
| mas the cnly =eramcn. He won ead the rriscner out of the brig and take him
Il before the lnvestigator and alter the investicatlion was over he woul ake
i this priscner back to the brig and then bring ancther priscner up to be
| investisated,
183, . na attached to the bripg, do you mean that there wa nly
| cne ard for o laces, or do you S lere wa r uard “or
| 4s T was one for hoth,
| The judge advocabte mov to Erd o ut this entire line of znswers on
| 5 . .
he ground that the ere the opinicn of the witneas,
. s I
The accused renlied
The commission announnced that the motion & trilke was not sustained.
The things that you have stated in regard tc the interrogation of
yrine prisoners, are th all that ycu actually saw?
what have testified to up to now is what I saw with my own eyes.

II 1-'r. ‘..'; . we

had witl

hen you saw this pguad,

were
mit]

_'_:'UJ.E“{.' 8 ':'.' (
a belt

asslgzned

an armunition pouc!

*., = e RO T ,.ri:

to the brig were not armed,

and dld not carry a

They only

rifle




146 Digd Gth mrd carry o stlel’ t

| Fle e 16 .
| T | e G Ly o enarde ke . i o b4 1 A4
aha A wa no | il o 114 3 1 carry tic 7] 3 unara id not
A - . . » g Wl . 1
J8Ve any.
™ | L - o L] e 1 " ¥ LAl :
ne o T Po s i rl | 1 } vord - a ne V1] S |
ol T 1 ! 1 v el Yo e e W f
1 1 i 4y A 8’ i i ol . >
¥ vp P
L ' w7 |-
k i 11 rankod + ’ e e atpdalen
L . ; ila
|
1 +h4 - vl -;. bl |
! e any¥ BLigi,
|
T $on Wi 3 N ke sideie el e dteadtng viiaahisel
b _ Lr
ack to Japan?
1Mt yr e o v
A58 liel s |
|
|| T—‘l-q' . JO ol remember e su tance of the rder that reealved in

to this ratter?
| s I do not remember it clesrly.

e e, e e

.

[ fa The Fourth Dase Force guarter

| ]

| Ghe a3 f ne prizoners wounld be coent

| el B o i el o e L P L K
e . ort .

.i ragsent: All the ne ‘s, the judge advoecate, the accused, his counsel,|
Il &n t] inkexy at M
I|
| i d g 418 W I - i
| i ’ . ith, yoonar 11 class, 7, 3. vy, renorter, | {
I |
:l | itnese t ervise | ted with tl trial were -resent, | i
| | taken, entered, e VA | i that the oat raviously tele atil]
| binding and continued I'i estimony.
| (
# _ I, ) . ¥ . & 3 {
|
I 151, ¢. TYou testified that when the ‘
'.--__._ :_. 'I'I..'.L."'L | L aronr __'. _'_ anuary, - L I.._, ;,’L oY re
report the matter to the Fourth Bage Force, IDid yo )}
—— b
| duty officer to report such arrival t he Fourt) i
1 R,
Il prisoners cane 1A% i
da Do you mean the prisoners wi are in Januar: [
{
152, Q. Yes,.
The mrisoners thet came in January, 1944, came 1n several groups and
time T am sure the duty officer reported to me that theyr ha® come in,
[ do not knowm whether I -'inl, each time, order the duty efficer to repert
] to the Fourth Base Force, but I am convinced that he did make suoc!
“ report to the Fourth Base Force.




153, G« Then the duty officer never renorted to ycu to whem at the Fourth
ase Jorce he rade hi: nortal
T
' that is cocrrect,

b | wasz to be conducted witd regard
&
G ra recelived notilication from
t sd e makd o4 f o P
; recelve not cxtion from
i | w0 ouesticn them?
1
A '1'|"""' !_, . "I'-:{'| wam &y w B | 9 o
I . juesticn . a8 hy
I
1 nq
| 153 Qs i X n ] t the I'sct ( ¢ k ticn the
| ned senaps? i
| cne i
.
| Tr ¥ e . 3 =
| Ll n BTy ral oci I ro st CNE ‘E oon=
| B 1 143 3 N e < 4 1 L
4 rli s L L 0 o meget whe 0 cane e ’ e ol
"iscners, but a few tis I met him,
- L | ."-.'_I LY i H: - (e . ':Ir I ._" T |__I-.- 1 1 o - 3 |: rt

ba a8 16 1 At 1 cf o navy lieutenant,

| ; 1 e

| B e r icer heve an™ a ttani

| ol -l 8
158, =. -hen yeu met this perscn, did yecu convarse with him?
. 1 did not.,

159, Y. TYou tesgtified he war, Chief of S5taff Sumilawa
{| came to the Forty=-first He mentioned that the person who

interrogated the orisoners sai, DMd Chief of Stafl Sumie

kawa tell you verscpally tl e h i)

Ls After the end cf & i not confine

to Alkaid. T pas “!‘itl".']_r { riac=

nera held on Truk and in
interrogated prisoners
...1-‘= :..'; at 1 i J.!'.F.' raot
down Akai,

ound January, 1944, was there an air squadron cn Truk?

:Ll,-'ri [ - Ar
I [

|l$1. is Do you know whether there was an air asta
quarters of the Combined Fleet?

e I now that there wes one Captain Shimada. I know that he wes an air
itaff officer.,

L]

162, . You testified that during the a2ir raild cf 17 February an alert for
a speclal noval landin: force was lssued. That was the conditlion to necessi-
tate such an alert?

As At that time I was confined at the siclk bay and though I knew that an
air raid was in progress, I did not know the actual condition of battle at

that time.

4163, 4. Did you not go to the command poet as commander of the special
lending force when thils alert for the srecial landing force was issued?

lll.‘ ::C-.
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Did you not teatlify on direct examination
at this time?

A Ho, I did not go,.
post, but T did not go directly

ae

command noab

that you had gone to the

The question was whether I had pone
he comnend noat from tl

+4

Rk

to the command
slek hay.

B

.':-.l' r-L
165! ':-!
go to the command nost
I tock command of

ifter the alert for the speelal landing foree was issusd,
and assume command?
the apoelal landing force,

did you
ke
1656, O, Since you had

you not fully aware of
under

assumed command of
what your duties
the circumstances?

moTe
were

the special landinz force,
vwere an’ what the eonditions

A I will state naow at I did after I heard the command for the alert of
the special landing force and efter I had gone cut of the sick bay and until

a the alert for the special landing

for headqguarters. On the way to

heard about

aje’

“Then

I [
left

foree I armed my

comnand,

elf

Eho

Iie-dqnartﬂrﬂ gsed the assembly ground of the Forty=first laval Guard .

i Unit where the members of the special landing force were gradually assemblingl

| Danzaki at that time mas taking over the command, but as Dar 1 vas the sur-|
face patrel section leader he was very busy, so I went cver to him and sald

i that T would take over command of the special landine force. Then sobt on |

| this command platform and organized the speclal landinz force. At the same
tine I was nobt awore of the battle conditions so T sent the gdjutant of the

headouarters to inquire about the battle conditions.
the apoclal landineg foree was concluded. Shortly

ing foree

! Then the organization
‘ after
|

gpecial lan

Lo
of

that the adjutant came over to me and reported to me about the battle
conditions. I was told about the fol ng battle conditions: A large task

s f=
L)

of this

Then I

raiding Truk and that a pa
the north passage.
sibordinates and then ordered
over to the command post.

forece inoludins airceraflt carriers was
‘oree was heal
this tle condition report tc

tlonz, and after that

task a2 grect apeed toward

relayad
to talte their

3 e
.0 ol ls
=

ha them

e

noal went

167, 4. TYou testified that this adm : s econlzant commanders
| and executive officars, but did you go to this assembly?
| 4. Yes, T did,
.
! 1568, Q. You testified that you ve been i ; vy a long tinme. hen Adid
you first enter the navy, lakasel

ke In 1910,

169, 4, oSo thab at the time you reported for duty st the Fourth Base Force,
how many years of active duty had you had in the Japanese navy?

Aa T can't answer right away. T will have to count, I bellewe it would
be about thirty-six years.

170. Then d4id the firat »rlisoners of war arrive at the Guard Unit af'ter
you reported for duty therel

I recall that it on 20

A ‘!'.'I‘IFE!"".I‘!'_:I‘ T.?."L _1 »

171. . ‘"hat orders did you glve the nersons who were detalled as
over the prisoners of war at this Naval Guard Unit?
A T do not understand the question,

ruards

172, 0, Did you give these guards any instructions in regard to how they
should treat priscners of war?
A. T had the assistant commander of the gzuards conduct the training of the
guards and I told this assistent commander of the guards how prisoners should

e treated.
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173. Q. ‘hhat did you tell this assistant officer of the guards?

A. I told him that as long as the nrisoners have been captured they are
no longer enamieas and that they should be treated in a humane way. And ocne
point that I stressed to this assistant commander of the guards was to have
the guards guard so that no other person would come close to the prisoners.

174. ¢. Nakase, would you say that your instructions to these guards were
carried out?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
this witness gave no instructions to the guards; he had merely told his
subordinate how he thought prisoners should be trezted.

The accused replied.

The commission announced that the objeetion was not sustained.

A, Cf course they were carried out.

| x
The commission announced that the answer was not responsive and direet
that the question be repeated.

The question was repeated.

2

! Ao Do you mean whether I saw to it that the gseistant commander of the
| guards tralned the guards as I expected him to do?

75« <. uhat did you do in order to follow up your instructions to this
person that you had told about how rrisoners were to be trcated? |
| A This aasistant commander of the guards was z very able officer and T |
| had the fullest confidence in him, Never once in the past had he failed to
i carry out mv orders and I observed him assembling the suardsz and conveying
| ™ instructicns to the guards after I told him to, |

The judge advoccte moved to strike -out the words "This as
mander of the guards was & very able officer and I had the fulles
]

dence in him," on the ground that it was en opinion of the wit

‘he accused made no reply., |

The commission announced that the motion to strike was not sustained.

176, Q. Did you yourself ever receive any complaints from these prisoners
of war who were confined at the Guard Unit as to the treatment given them |
by the guards?

Did I personally receive these complaints directly from the nriscnera?

f
s

177 Q. Yea,

- 4 1= 1

'he witness was duly warned,

| " The commission then, at 4:30 p, m,, adjourned until 9 a. m,, tomorrow,
Saturday, June 5, 1948,




IHENTIETH DAY

United States Pacific Fleet,
Commander Marisnas,
Guam, Marianas Ialands,

Seturday, June 5, 1948,
The commission met at 9:10 a.m,
Presenti

Rear Admirel Arthur G, Robinson, U. S. Navy,

Iieutenant Colonel Henry K, Roscoe, Coast Artillery Corps, United
States Army,

Iieutenant Colonel Victor J, Garbarino, Coast Artillery Corps, United
States Army,

Iieutenant Commander Bradner W, Lee, juniocr, U. 8. Naval Reserve,

ILieutenant Commander Edwin ¥, Koos, U, 8. Navy,

Captain Raymond F, Garraty, junior, U, S, Marine Corps, members, and

ILieutenant David Bolton, U. 8. MNavy, and

Lieutenant James P, Kenny, U. S, Navy, judge advocates,

Archie L. Haden, junior, yeoman first class, U. S. Navy, reporter.

The accused, his counsel, and the interpreters,

The record of proceedings of the nineteenth day of the trisl was read
and approved,

NHo witnesses not otherwlise connected with the trisl were present.

Commander Martin E, Carlson, & counsel for the accused, made a motion
as follows: i

We request that Iwanami, Hiroshi be sumioned as & witness for the i
defense, We request that the commission take the necessary steps in order
to insure thet Iwanami, Hiroshi be availlable es & witness for the defense
during the trial, If Vice Admiral Wekabayamshi and Admiral Hara, who ere
both in ecustody at the War Criminal Stockade, Guam, are to be tried, we
hereby request that the necessary steps be taken to insure that Iwenami,
Hiroshi also be available as a witness for the defense at the trials of
Vice Admiral Wekabayashi end Admirasl Hara,

The judge advocate replied, stating thet he concurred with defense
counsel,

The commission announced that the request was granted and directed the
judge advocate to direct a communication to the convening euthority to that
effect.

Nakase, Shohichi, the witness under examination when the adjournment was
taken, entered, He was warned that the ocath previously taken was estill
inding and continued his testimony,

(Crose=examination continued, )

1178, Q. Do you remember who the officer of the day was that you sent to get
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these submarine prisoners from a destroyer there in the bay at Truk?
4. I do not remember who the duty officer of that particular day was.

179. Q. Did the assistant officer of the puard go with him?
A. No, he did not.

180. Q. Did they get the prisoners of war from the destroyer Yamagumo?
A, T only know thet it was from a destroyer, I do not know thet 1t was
from the Yamagumo,

181, Qs Veas the commander in chief of the Combined Fleet aboard his flag=
ship, the Musashi, at that time?
A, I cennot say for sure but I guess he wae on board the Musashi,

182, Qs You know that his flagship was there at Truk at this time, do you
not?
. Yes, I know that,

183, Q« Do you remember when the Combined Fleet sailed from Truk?

P

A. I cannot say for sure what dete it was but I believe it was about one wdek |

pricr to the first air raid on Truk,

184. do Isn't it true that commander in chief Fourth Fleet had salled in

his flegship the Kashima, prior to this time and was therefore not present
gt the time these submarine prisoners were turned over to the puard unit?

4. I do not know,

185. Q. Did you order these forty=two prisoners to be confined in the brig?
A. I was briefed by my predecessor that in case prisoners of war arrived
at the Fort;=first Guard Unit they were to be confined in the brig, so
according to this they were confined in the brig.

186, R« Weren't there some other spaces in which you could confine these
pridoners?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it wes irrelevant and immaterial,

The accused replied.
The commission announoesd that the objection wae not sustained,
4. No.
187, Q. Is that because the Forty-first Guard Unit was overcrowded with

personnel at that time?
A. The Fnrty-fﬁrnt Guard Unit was overcrowded because there was no

transportation available to send men who had come from Jepan to the front lines,

Rabaul and the Marshalls, 4lso there were depot personnel who were not
connected with the Forty-first Guard Unit but who were bllleted at the Forty-

firet Guard Unit and because of this number of persons being at the guard unit

it was overcrowded, I, on one occasion, contacted the headquarters of the
Fourth Bese Force and requested that as the fecilities were not large enough
for all these personnel to ellot us an edditional barracks to accomodate

these edditional personnel,

I A

e ——

|
P J
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I'lEB. Qs Did you notify the commending officer of the guard unit that these
forty=two prisoners of war had been confined in the brig?
A, I did.

{189« Qs Did he approve of that confinement of the prisoners at the brig?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for an opinion of the witnese, was irrelevant and immaterial,

The accused replied.

The commission announced that the objection was not sustained,

he didn't say anything so I gathered that he approved,

190, Q. IHow were these forty-twe prisoners dressed when you received them
at the puard unit?

A, Roughly, ebout eleven emong these forty-two prisoners just wore pants
and the rest of them wore field green clothes and they locked as if they
were not military prisoners but workers at some kind of ordnance depot.
Thet is how they were dressed.

191, Q. Did the puard unit furnish them additicnal clothes before you put
them aboard these two carriers?

A. Just before handing them over to the two aireraft carriers these
prisoners were issued winter uniforms which the non-commissioned officers
of the Japanese nevy used.

192, Q. Did the gssistant officer of the guards have any other dutles to
perform during the time these forty-two priscners were confined at the
guard unit?

A, The aseistant commander of the guards was a collateral duty, His main

| duty was that of assistant division officer and eleso adjutant of the special

landing force.

193, Q. Were the orders that you received not to question these prisoners
of war written?

194, Q. Did it come to you by telephone?
A, Yes,

195, Q. How is it that it ceme to you and not the commanding officer of the
guard unit?

A, As a customary practice matters which directly concern the commanding
nfficuf would come direct to him but such metters which I, the executive
officer, had direct touch with, the headquarters would cell up and ask me
to come on the phone and therefore I would come on the phone and receive the
order, Before carrying thiF out I would naturally tell this to the
commanding officer, end on such occasions I would directly speak with the
fleet staff officer over the phone,

196, Q. Was Captain Minematsu with you when the prisoners were turned over

to be interrogated by officers of the Sixth Fleet?
A, Yes, Captein Minematsu was present there with me but just before I spok
to the steff officers of the Sixth Fleet, Commanding Officer Miematsu had

left the scene,

225

4, He didn't exactly say that he approved of it but when I reported to him

4. No, it was not a written order, It was an order which came by telephonse,

-

4
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197. Q. When these priscners were turned over to be interrogated did you
impose any conditions on these officers that were interrogating as to how
they should be treeted?

‘1. I did not.

198, Q. Did you get any reports from your guards that the officers who
interrogated these prisoners had beaten them or mistreated them in any way
while interrogating them?

#- I‘IDI

199, Q. Were you present at any time while these prisoners were teing
interrogated?
4. Do you mean right with them?

i
|
200, Q. 8o you could see,

4, If counsel was speaking of a position that I could see from, since thial
is an open field, I could pee them,

201, Q. At any time while they were being interrogated did you see any |
!
|

prisoners being mistreated while they were leing interrogated? 9
4. No, I did not.
202, §. You didn't see any of the guards strike any of these prisoners with |
big clubs six feet by two feet by two feet? |
4, No. |
203. Q¢ These officers that interrogated them = where did they stay during |
the time they interrogated these prisoners? l
4. I do not know for sure where they stayed. i
1

204s Q. Was the order from the Fourth Base Force that these submarine |
prisoners were to go aboard the carriers a written order or was that also a |
telephone order? |
A. It was by telephone, |
205, Q. How many prisoners of war went shoard each of the carriers? !

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it wae irrelevant and immaterial,

The accused replied.

The commission announced that the cbjection was not sustained,
A Thafﬁ were divided into half - twenty-one aboard each. P
206, Q. Both these carriers were a part of the Combined Fleet, were they |
not?
A, I do not know of the actual sef up. |5;a;¢__

207. 3« Who was notified when you turned over these prisoners of war to

these carriers?
4, The Fourth Base Force was notified.

)
rJa
——
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208, Ws The brig at which these prisoners were kept while at the guard
unit - were the toilets and other Eanitary fnnilitiga up to the Japgna:- |

naval standard for prisoners?

i
This question was objected to by the judge edvocate on the ground that
it called for an opinion of the witness,

I! The accused replied.

The commission announced that the objection was sustained.

209, Q. Could you tell by 1nnki§g at the sanitary facilities in the brig if
Jthe;r were up to Japanese standardi? o e

This question was objected tc by the judge advocate on the ground that
it called for an opinion of the witness,

The accused made no reply.

The commission announced that the cbjection was sustained, 5

| 210, Q. Would you say that the toilet facilities that were at the brig
where the prisoners were staying were extremely satisfactory?

==

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for an opinion of the witness.

The accused replied,.
The commission announced that the objection was sustained, . I
]i Heexamined by the judge advocate:

211, Q. On cross=examination you testified that you saw the subordinate
officer assemble the guard te give them the instructions you had given him
with regard to treatment of prisoners of war. Did you hear him give these
instruetions to the guardas? I
A, dccording to my onfidrs my subordinate officer immediately started ELS
training the guards, I did not see the circumstances of the training but I

saw him training the guards so I am of the firm conviction that my orders i
were carried out,

I | The judge advocate moved to strike out the words "I am of the firm
conviction that my orders were carried out," on the ground that they were
the mere opinion of the witness and not responsive,

- The commiesicn directed that the words be stricken,

212, Q. A4t the time of the confinement of the submarine prisoners of war
did you know of any Jepanese regulations regarding prisoners of war?
A I did not see the text.

213, Q. Did you ever learn any specific navy regulations and the text
thereof concerning treatment of prisoners?
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This question was objected to by the accused on the ground that it
wae irrelevant and immaterial, ‘

The judge advocate replied.
“ The commission announced that the objeetion wae sustained.

21l4e §e Did you ever read any specific regulation in the Japanese navy
concerning treatment of prisoners of war? |

A. I was not chiefly in charge of the prisoners of war, therefcre I did
not see any such specific regulations,

215. 4« You testified on cross-examination that you had long experience in |
the handling of priscners. Where, pricr to the time you came to the Forty-|
first Guard Unit, did you acquire such experience?
4., I did not make such testimony.

216, Q. Have you had long experience in handling priscners?
4. Fo, I did not have any experience in handling prisoners.

217. Q. You testified with regard to the submarine prisoners that in the
daytime the doors to the cells were unlocked and they were sllowed to go
up to the fence, Will you look at Exhibit 19 and tell us if the place you
call the fence is there located?

4. This outer surrounding is a board fence,

—— -

\ 218, 4. What appears in this sketch as a continuation of the walls - is what
you refer to as the fence?
4. Yes. |

219, Qs I show you Exhibit 20 which deals with the guard house and ask you
in what part of this building were the prisoners confined at night?
A. In the place where it says the room to slsep,

220, Q. You testified concerning the guestioning of these submarine prisan1rﬁ.
How many prisoners did you see questlioned at the tables you referred to?
4. One prisoner,

| 221, Q. How many times did you see the guard go to the brig and bring out
I prisoners and bring them back to the brig?
As I cannot say how many times, I do not remember.

222, Q. Did you ever see the guard actuelly go to the brig and bring out
a submarine prisoner to be questioned?

A, I saw this done the first time but thereafter I do not know how many
times I saw the guard do this but as the guard had the key to the brig he
would have to go to the brig to get the prisoners to be questioned.

223, . How many guards were on duty at the guardhouse at the time the

bmari isoners were confined’
-y m%h:ump:ter-at—um and his assistant, These two were at the gunrdhuuné.

224, Qs At any time while the officers were interrogating the submarine
prisoners did they request the assistence of the guard umlt or the enlisted




g o @

men of the guard unit in connection with anything they were doing?

A. The interrogation by these officers wae firet conducted under the
direct sun and it was very hot so the officers requested the officer of the
day of the puard unit to put up a tent and the officer of the day sent some
enlisted men to put this tent up. On another occasion the officers asked
for water for the prisoners as the priscners were thirsty and could hardly
telk; so the water was brought., That is all I can remember,

225. Q. When you examined the brig where the prisoners were confined, did
you examine the toilets?

A, I did not particularly open the head and look into it,

226, s Tere there flies or meggots in the vicinity of the toilet?

A, A& this was the Japenese type head in the pit I belleve there were
flies and maggots but I cannot conceive that these flies and magpgots were
in great number on the cover of the head.

The judge advocate moved to strike ocut the words "but I cannot conceive|

that these flies and maggots were in greet number on the cover of the head™
on the ground that it wes= an opinion of the witness,.

The commission directed that the words be stricken,
L
227, Q. A4t the end of the war, when you rncaivq¢£he report you have testi=
fied to about the medical treatment received by the submarine prisoners of

war at the hospital, did you also receive a report as to what had happened
to the prisoners who went in January?

This question was objected to by the accused on the ground that it was
beyond the scope of the cross-examination.

The judge advocate replied,

The commission snnounced that the cobjection was not sustained,
4, HNo, I did not,

The witness was duly warned.

The commission then, at 10325 a.m,, adjourned until 9 a.m., Monday,
June 7, 1948,




TYENTY=FIRST DAY \

United States Facifiec Fleet)
Gommender liarlianas,

| Guam, Marlanas Islands,

Vonday, June 7, 1948. :

Hear Admiral Arthur G, Toblnson, U.

T na

‘raaent: |
1

| Lieutenant Colonel Henry K, Nosod e, “omal irtiller;

¥

f Lieutenant Colonel Vietor J. Garbarinc, Coast irtillery

gy 3
SLALeSs
Lk

Lieutenant Commander Sradner /. Lee, junior, W, 5. Haval Reserve,

1 = e d 4 s
arna nltea

il Lieutenant Commander Edwin ¥, Koos, U, 3. Navy,

Captain Raymond F. Garraty, junior, 7. 3. Harine Uorps)members, and ﬂ;;L*:x

| " o
i nt David Bolton, U. 3. Wavy, and
| i t James P, Kenny, U. 5. NHavy, judge advocates. |
| tham, yecman third elass, U, 5., Havy, reporter,
| his counsel, and the interpreters.
|
I . -
'he record of proceedings of the twentieth ds I' the trial was read anhd

lo witnesses not otherwise connected with the trial were rresent,

Hakase, She I
mas taken, entered He was warned that the cath previously taoken was sti

y o N B
binding, and continued his testimony.

|

1

shohichi, the witness under examinatlion when the adjournment j
lecrosg-examined by the accused: ‘
|

plpe . Are yvou familiar with the existence ¢ Tie Te
: i orth in the val Regulations, wvolume four?

Il the handling of' rriscners set fort

La I have fron time to time read volume four of Hawval Regnlati but I
did not read the regulations concerning the treatment of prisoners of war,

229, (., The day before yesterday vhen the judge advocate asked yocu the
' you

e

/ question, "How meny submarine priscners you saw being questioned?’
answered, "Une." Do you mean by this that you saw one pnrisoner bheing
guestioned by the lavestigalors simultaneously or deo you mean throughout the |
three deys you saw only cne prisoner belns gquestioned?

at the twc tables cne nrisoner et each table belng guestioned and

La T ' 8

-
ibw 1 Bav

I saw this several times,

230, Q. How far away was your offlce from the brig?

A I had no office. My private rocm was used as my office, From this
rivate room the brlsr was about sixty meters away.

| P : ) )

I

231, G, Could you see the brig from this room?
As No.




I
I !
. |
I
|
1
I
232. i« How far away from your private room was the narade ground where the '
nriscners of war were belnr interrozated? ‘
A I balieve it mzs aronnd fifty meters.
233. (.« Could you see the parade pround from this room?
i i 1I'(}l
Ao Yes,

|
|
|
i ing all forty-two of the prisoners, but I did receive a report from these
officers that they had finished the interrogation.
[
I
|

.
| 23h. U Isn't 1t true thak a1l Fortv=two prisoners were interrorated; |
| - |
! [his question was ocbjected %o by the judge advocate on the ground that
| it called for hcarsay and the cplnion of the witness,

' The accused replied, |

| o ) | |

| Ihe commission announced that the cbjection was sustained, .
I 235, U. Do you know of your own “nowledce if all forty-two prisonera were

interrozated;

2 _ |

| 4 I do not know, .

i

236+ Qe Did you get a report from the interroprating cfficers that they had |

completed the interroration of all these forty-two prisoners of war? |

A I did not receive any order specifying that they were through -uprtirnu|

237. Qs Now when you examined the brig did you find that the toilets were
satisfactory?

This question was cbjected to by the judge advcocate on the ground that
it called for the opinion of the wltness.

I

:I

I

H The accused made no reply.

(l

4 The commission announced that the objection was sustained.

|
238, Q. Did you see any flies and maggots on the cover of these toilets?
A. No, I did not see any on the covers,

|
during the time that he instructed the guards, how do you know that your
orders were carried out regarding the humane treatment of prisoners of war?

i

|

This question was objected to by the judge advocate on the ground that

_: |
|
i 239, Q. Although you did not see the assistant guard officer every minute ‘
|
] it called for the opinion of the witness. ,|
| 1

The accused reframed the question, ’
240, Qs How do you know that your orders to the assistant officer of the |
guarde were carriedfout? A |

This guestion was objected to by the judge advocate on the ground that
it was too broad in scope, I

The accused made no reply,

The commission announced that the objection waes sustained.




i . L : I -
261, Q. ere your inatructions that prisoners of war be humanely ireated’
La Yes.,
2. Us Did vou trea *isoneres * a’% the Forty-first CGuard L
anely’
.
[hls queation was objected to by the jndg vocate on s cround that
it called for the oninion of the witness. .
.
he 1001SE replied,
he com 10 nn ced a :. i T tined, |
3 14 .1 = - i } ¥
e I ¥ J 1 O Al r aT,; I . ove this |
- P i » |
¥ risono at & 11 reated hu el |
L questicr jeoted to by ul Jua idveceate on the ~round that
] 1s ife) ind of it 38, 1 irr rant 1 i yberial
chargcterizin iC 1 ed 1 re aiven g8 insbroct 84
g polloy, |
.
™ é oo S | :...-i_r. Ts T '|:.-.I !
.. - - 5 [
he comrission announoe it yiect 18 I 15t . |
L
|
~ e B g =3 - 5 g l i |
. : ndi fficer nemat 10T f andling of the nrisoners. |
.
af "ll - . _i-| nni ¥ ] n I_. 111 var or 15 ¢ - Fyran .1.-: soReTs - "".._.rlf'-l 1‘__-:
- Abat ely not.
|
© . R T |
P D N - B [ » JYU L 111080 |
it by Vice Admiral .akaba
orce; d he ever cider ¥y«
. |
inhumanely? |
.
This tion was « cted to by the judpge advocate on the ground that |
1 3 = o - " P and 4 mms 1
b calles dnicn of the withess, we relevant and immaterlal, |
o |
'he a ged renlied,
The commission announced tha® the objection was sustained,
- . . = - ' 1 aid 1
. Wa Did the commandin: officer of the Ffourth Base Forece ever order you
to migtreat orisocners cf war
s Ho.

247. Q. Did the commander in chief of the Fourth Fleet ever order you to
mistreat orisoners of war?
Ao Ho,

248, 4. So that all during your term of coffice at the Guard Unit, particulart
ly as officer in charge of the prisoners of war, you continued to treat
prisoners of war humanely. That was the noliey of the commanding offliger

at the Guard Unit, the commanding officer of the Base Force, and also the
commander in chief of the Fourth Fleet == to treat orisoners of war humanely?

This question was objected to by the judge advecate on the ground that
it called for the opinion of the witness,




The commiszsion announced that the cbjecticn wea sustained,

treatuent of rrisconers of war con Trui, can it be charac-
way: That all prisoners of war were at all times humanely

-

‘ 'he accused rade no reply.
|

y against acts o wviclence, ‘naults and

i1 yjected to by the judee advoczte ¢ e pround that
» opinion of the witness.,

|
| 2
|‘ he accuszsed renlied.
|I
' The commission znncunced that the objection was sustalned. |
i| 250, §s How mould you characterize t'is treatment of risoners of war at
Ii the Forty={irst Guard Thit} |
il |
|| This guestion was objected to by the *ud ite on the ground that |
4% callsd Por 4 oo of tis withess and e et it Lhantertats |

| The acecused made no renly,

The commission anncunced that the objection wa: sustained,
Il
I either the judge advoea nor the aecused desired further to examine
: The ccmmisslon did no' desire to examine this witness, |
| he mitness made & cllomin: gtatement: |
14 1ike to add is rezardin he troahl !
I isoneras of war while thev were confli
I 3 gd Tor the orisoners, was the same food ;
| 1 men, from the enlisted ren up through the commanding |
I of forces at the fronts, The risoners were not satisfied |
, 3
(| 1 1 ¥ 1o anvkhi hat +4m T i
| could not do anything ahont 't at that time. That is
|l
- |

The witness wae duly warned and withdrew. |
A witness for the proseccution entered and was duly sworn,

I Examined by the judge advocate.

=

111 you state your name and former rank.

As Inoue, Kenichi, former captain, Tmperial Japanese iavy.

s tlhere are you presently residing?
I an residing at the witness camp.

3. i« If you recognize the accused, state zs whom?
I recognize the accused, He i1z Vice .idmiral Kobayashi,

234
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xhibit 2 whi consists of Anne ‘alle umbers 3 and 4
o -} rth "leat as ¢ 1 dnril 1943 and ms of 1 Jan-
ficaticne hroorhout tho=e Fears. 111 ven loc vt this
te to your knowledge and to the best of your
Th nue stion was ol u (4] il "'-_ 2 = on Lhe oo the £
nel e *or thi inion o he witne .
‘j_l" -Il? f a TG v 1 4 s ‘i-
The cor lon annouriced that the joctic as not zu ed.
| ad 28 1
|
‘... I do 1 cut the debailsz, hut T heliev hew form to the
[ i ;don at that time,
I.
he = 1 7t 1y T . Lhat A4 -
i ind " the mitne
he oo g ricien,

The judge advocate revlied,

i

commission annoinced

The that the objection was not sustained
A In this chart the Gilberts, 'gke Isian’, Nauru Island, and Ocean
are not marked. They were under the jurisdiction of the Fourth Tleet.

ns ¥

2l «+ Were the loecations that are marked In th!s chart under the juri

dietion of the Fourth Fleet?

Yes, they were. #

kb

22 11l you examine annex Chart number 2 of this exhibit which sim
relates to the jurisdictlon of the Fourth Fleet and tell us whether that

accurate? It covers the period from August, 1943, to February, 1944,

L]

A

other respects it is correct.

Island

This chart similarly does not inelude the islands I mentioned, but in

=

=

ilarl)
is




her the Sixth Ga=ze Force located?

e Ey
T iy

- B -
Le It was at Kwajalein,
24. U4s Tlere there any army nersonnel on Kmajalein during the pericd from

3% 187 2
dvgast, 1943,
_yxﬂ.!., were army

that there

to March, 19447
personnel

any

1943, but rrior to that I do

there,

e
1L Ler

army peracnnel

ovember,

not believe vere

I The accused moved to strike out the words "I do not believe that there
[were any army personnel there™ on the rround that 1t was hearsay and opinion.
Il
;I 1_'-].‘_ .-"].'E_'_"" 1,1.",(._,-!... - A 'l :',-:-rf_
The commission announced that the tion to strike was not sustzined.
25, e After the army arrived at Kwajalein, who was the senior officer in
ranlk, ti enior arny or the senior nava) officer on Kwajalein?
Ls It was a navy ran, Rear .dmiral Abe,
e
|26, Q. JViould the naval officer be in operationsl comrand of Kwajalein after
“ he arrival of the army
‘e Except in the case of an enemy landing the army and pavy units operated
ot their own and uesticn as t¢ one commanding the other,
I|
127. s In the event of land invasicn, who was in cperational command of

;iwzjalein?

Ae The commandant of the Sixth

of ficer of the Fourth
ake Izland?

cur duty as senior stalfl
was the commanding officer of

[hen you mssurned y
st, 1943

28,
Pleet in dugu

A Captain

3 'l'.'l' 1%

akaibare,

29, i« How long did he serve in this capacity”?
Le Up until the end of the war,
30. . Tlere there any army units stationed at Take Island Auring the periocd

|

wgust, 1943, to Karch, 1944%

A, Yes.

ho was senior in rank, the senior army officer or the senior naval
aptain Sakaibara?

3.,
of ficer

A The navy man == Captalin Sakalbars was senior.
32, G« In the event of land invasion of ake Island, who was in operational

command of Tfake?

This question was objected to by the accused on the ground that it was
irrelevant and immaterial.

The judge advocate replied,

The commissicon anncunced that the objection was not sustained.

As Captain Sakaibara.

33. Q. Vho was the commanding officer of I'ille when you became senior
of ficer of the Feourth I"leet?

staffl

P23

P




kL. Captain Shiga.

B4. Y. How long did he serve in that capacity?
Up until the end of the war,

35. (. '"/ere there any army units stationed on I'ille during the pericd of

ugust, 1943, to Harch, 19447
'R From the latter part of November, 1943, there were army units on Kille.

- - = % #» - . 1
| = . ho was senlor in rank == the senlor naval officer, Captain Shiza,

flor the senlor army offlgery B
””. Captain Shiga was senior.

[he judue advocalte replied.

The commission announced Lthat the objection was not sustained.

139, Qe UHow long did he remaln senior naval officer present ashore on Truk?
It The Fourth Base Forece commander was the senlor neval officer ashore until

ik - r

|
llwas moved ashore.,
|

[
7 o was in operaticnal command of Fille in the ovent of land ix \r".ﬂlr:lrJ'f

| : 1 |
|_J L] - B 404 s 1,
id. Captain Shiga. |
|
(20 - was the saniocr navel of1i S $ Tl i i |
[|=5 . 0 was Ché senior naval olllgcer mresant Rl LTUX when you |
|lazsumed your duty aos senior staff officer cof the Fourth Fleet? [
| o i ; o N i i a : |
I Thies question wmas objected to by the accused cn the ground that it was |
- <3 S ¥ - - = iy L% " » » |
irrelevant, irmateriagl, and called for the opinion of the witness, |

the twelfth or thirteenth of lovember, 1943, when the Fourth "leet Headquartexs

1404 Qs During the pericd from November 13, 1943, to liarch, 1944, who was
|the senior naval officer present ashore?

[f

' This guestion was objected to by the accused on the pround that it was |

irrelevant and immaterial,

|| The judge advocate relramed the guestion.

was the senlor staff officer oresent ashore?l

As Vice idmiral Xobayashi, but from eround the twentieth of November, 1943,
up until the tenth of December, 1943, Fourth Fleet Headquarters was at Kwa-
jalein and Rear Admiral akabayashi was the senior naval officer on Truk

during that period.

The commission then, at 10:15 a. m., took a recess until 10:30 a. m,,

at which time 1t reconvened.

Present: ill the members, the judge advocates, the accused, his counsel
and the interpreters,

ﬂ Stewart R. Smith, yeoman first class, U, S5, liavy, reporter.

41. «. During the period from Yovember 13, 1943 to February 23, 1944, who |

0«

o




K e 9

o witnosaes not cotherwise connected with the trial were nresent.

entered., He was warned that the cath previously taken was still binding and
continued his testimony.

(Examination continued.)

N42. <. ere there any army units present on Truk during the periecd August,
HIQLE, through February 23, 19447

A, From after the end of December, 1943, or the beginning of January, 1944,
}thare were army units on Truk,

{43, Q. "ho was senior in rank, the senior navy officer or the senior army
[l officer on Truk?

il A, The senior army officer was appointed his rank on the same day and same
month as Vice Admirel Kobayashi and there was no distinction of seniority
between them,

4h. Q. At any time during your tour of duty on Truk, were the navy unite
ever under the operational control of the army?
A. No,

!&5. <, I show you Exhibit 18 which is a chart of Dublon and wviecinity and
|ask you to identify by name the places on this chart which have been marked
with the letters "A" to "H."

|As "A" is approximately the position where the Fourth Fleet Headquarters
|mas located; "B" stands for the Naval Guard Unit; "C" the Submarine Base Unit
Q"D“ 1s the Construction and Repalr Unit; "E" the Seaplane Bese Unit; "F" the
HSupply Department; "G" the Head uarters of the Fourth Base Force; "H" the

| Fourth Naval Hospital,

LLE. i« Then you arrived at the Fourth *leet Headgquarters, where was the
|| headquarters of the Fourth Fleet located?
As It was aboard the warship KASHIMA,

147. 4. Hhere waz the warship KASHIEA at that time?
lA. It was at Truk.

|¢S. Qe “1d the warship KASHIMA, carrying the Fourth Fleet Headquarters,
leave Truk at any time during the perlod from August through February 237

A, Between the latter part of August, 1943, and 10 November 1943, the
KASHINA was at Kwajalein. On the 1lith or 15th of November, 1943, the
KASHIEA left for the Japanese homeland, being detached from the Fourth Fleet.

49. U. On the Lith or 15th of November, 1943, where was the headquarters
of the Fourth Fleet located?

ashore at Truk,

£0. Q. When did the headquarters of the Fourth Flaat move mshore at Truk?
A, It moved ashore around the 12th or 13th of November, 1943.

£1, §. During the pericd from the 12th or 13th of November, 1943, to Feb-
ruary 23, 1944, where was the Fourth Fleet Headquarters located?

A Exceapt for the pericd from 20 November 1943 to 10 December 1943, when
it was at Ewajalein, 1t was ashore on Truk.

233

The headguarters was located at the office of the construction department

Inoue, Kenichi, the witness under examination when the recess was taken, |

al



.eai

52 During that reriod from ilovember 20 to
mag the headquarters of the Fourth ["leet®

A. Kwajalein,

s It was ashore,

5

-

at Kwajalein or in the vieinity o

he 3ixkh

namoted

# B ']
E6. <« Tat organi
s The units i

braneh office of the su ¥

struection department.

¥7 s e wially deserd’s =

Ay It w i latter mart «

1943, when Comnander in Chief Hobayashi

officers, inapected first the Sixt £

tl gunnl d truction departments

= occur durinr this
5 i e ]

de shat some accident

59. 3. 1l you Mriefly describe what

itonobile trin?

iaa headrnoarters ashore or afloat ab

You referred to two trins talen

e i
B

+
L ‘._,-'

by the

imajalein, During the August trip you referred
: .

leln by

A, Each naval zoard unit under the 3ixt’ Base

TAF T

about December 10, 1242, wherd

L

hat time?

Fourth Fleet Headquorters to

to, were any inspectlons made]

the Fourth Fleet?
force was inspected.

Cirst inapection rade?

inspected at KEwajalein?

the Naval Guard Tnit, the
of fice of the con=

heslnning of September

hief of atal’™ and staff
the aval Guard Tnit, an
1 & Ehe Rl wocar

the ialand?
1ich oecurreanca’

d during the course of this

This quesiion was cbjecte’ to Ly the accused on the zround that 1t
called for the oplnion of the witneas, was irrelevant and ilmmaterial,
The juldce advocalte replied.
" ~ = 7 5 | oy - = o T=Ts
¢ commisalion anncunced il b i lon me ot sustained.
g ' lace ere the cutions risoners « £ . alsen
ice d *1de in the aut 112, T was Informed by a stafl officer
of the lage “orce that this £ lzece where the executions had
taken

The accused moved to strike out this

b £ 1

irrelevant, imnaterial, and hearsay.

The judge advocate replied,

The commisaion announced that the motion to strike was not sustained.

&%

dhat was the next island or atoll that

vas ingpected Aurine this

. <. U1l you briefly describs this inspection trin at Wake?

4., On Wake, all the forts and defense installations were inspected, After

that a joint army and nav maneuver was
varions units on the island discussicns
units in the event of enemy landing,

62, Q. Did elther Vice Admiral Kobayash

discussion of these nlans?
a. They did,

1':{.1 |"; ”

aArcse &

i1orQC

2~HJ

During the inspection of
g8 to the defense of these

ataln Sakalbara join in the

=4

=




e ] P ——— . ak 1 o
LV . nne axe a i | gl

wccused on the sround that e
yiection was not sustained.
._"f- at L lr__ﬂ-l.
- 14
: 1980 11 &
|
|
i
5 . - |
LSRR W ! L - I
A oy EATO - T 1 b -..'.__rr
ighty b inety prisoners of mar. d?'-t._h
and, duri he remainder cf this
racall were insrected in the areaf? I|
were insnected, |
t an ime durins the entire neriod |
ovember 10, 1943; were Instructions
] . ]
1 or any 3 of stall to
all or i« er on Ewajoa-
|
cused on Al TN
leadi *y irreleva Gy
|
1 ™ - W
| he judze advocate replied,
'he commission announced that the objeection was not sustsined, |
i Aa I have no recollesction,
68, « 18 it that sou have no recollection of any such crders or instruc-
| tions being isaned?
This gquestion waa cbjected Lo by accused cn the sround t it was

The judre advocothe "G:*]ic—ﬁ,
The commission announced that the objectlion was not sustained,

lio such orders or instructions were given.




(1] Te the best of your knowledre, were any orders or Instructions

| 1ssued by Vice .idmiral .icbayashl or any members cf his stafl to Captain 3akals
| bara or to any other units on "ake concerning prisoners of war?®

0 ordera ware issued,

e
70. §o After the Inspection trip to "lake Igland, Aid you receive any
dispatches concerning prisoners of war at ""pke Island?
This question chjected to by the on the ground that it was
e as to which insrection Yrin the iud 1te referred, also that it
laading auestion, ylevant and ir
he judze advocate replied.
The commisalon announced that the chjection wes not sustained.,
e I recall two dispatchos,
TLe s A cxinately when did you receive the first cne?
ks The two of then were received almozsb simnltaneously end I believe 1t
was during the tim gke was belng to an gir raid.
T « From vwhom was the Tirst dispateh received?

Ao I do not know which Aispateh wmas sent Tirst. One was from the laval
2 i1 . ~ L

iinistry and the other fror aptain Saksibara.,

to sbkrike ont this znswer on the Tound that it was
not 1 the dispetches themselves beinz the beat evidence,

i The comnission announced strile was not sustained,
T3, & To whom was the disnateh I'inistry addressed?
| &, It was addressed to ti of the Fourth Fleet and the
| information addressees were and Commander 'iake Island,
[ —
| 5 i
T p hat was the conbent thi iaspatel
~ Ihis guestion was objected to by the accused on the ground that it
coalled for the opinion of the witness and hearsay evidence, and that the
- " 3 § i e 1 5 1 i
:aghimony of this witness was not the best evifence as to the contentes of the

The jud;e advocate replied.

s

The ecommission announced that the ebjection was not sustalned,

¥

8 recall, the dispateh from the Naval !'inistry requested the names

dvw L -

T
4
of the nrisoners cf war held at Wake,

75. 4. 7las any enswer received by the Fourth Fleet regarding this dispatch
advising the names of the nrisoners of war?

This question was objected to by the accused on the ground that it
celled for the oplnion of the witness.

The judge advocate withdrew the questlcn.




» ® -

76, iy as any dlspatch received by the Fourth Fleet advising the names
of these nrisonera of war?
Ao No,
|77. G« Did the Fourth Fleet at any subsequent time receive, in any other |
| Y . - y
[|form, the names o these iTlsoners ol war?
| This question was cbjected to hy the accused on the rround that it was
lirrelevant and inmaterial, {

'!*}-.,{1 -111.1--1-|—\, o -"-1lr|--|--”-\, e van] ian

- 48 ad J - * s, o L]

The commission announced that the ohjection was not sustalned,

|

da o,
|73. 4. To al .
I: e I e - - |
| A A2 T recall it w se Force |

land information addre

| liaval P'inistry.
The accused noved to strilke out this answer on the rround that it waa
the mere opinion of the witness, wos irrelevant and immaterial,
i | o = . P p—, = ]
e judge adwvocate replied.
|
|
The commission announced that the motion to strile was not suatained, |
|
79, G. TThat was the content of this dlsnatch?

]

|

.

| at

| 4a Ae I recall it stated that as enemy landings were imminent the nriscners|
| of war had heen dlsposed of, |
|

| ‘
|

I The acecused e out this answer on the ground tha a
il not the T vidence, but was the mere opiniecn of the witness, irrelevent
i ate . |
i e o Bl o |
+01e Jud aavocace I L1, !

The commission anncunced that the motion to strilke was not sustalined.

"
19y
!

duly warned.

-4

=
o
m
3
1
L
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The commisalon then, at 11:30 a. m., took a recess until 2 p. m., at
which time it reconvened.

Present: All the members, the judre advecates, the accusad, his counselj
and the interpreters,

Archie L. Haden, junior, yeoman first class, U. 5. Navy, reporter,
" Ho witnesses not otherwise connected with the trial were present,

Inoue, Kenichi, the witness under examinatlon when the recess was taken,
entered, !le was warned that the ocath nrevicusly taken was still binding and
continued his testimeny,
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il this morning that the dispatch recelved from Captain |

&

a8 enemy landincs were irminent the onrlsoners had been

definite in your recollection of the contents of this

| y 3 cbiected to by the accused on the zround that it was
a risstatement of testimony,
| Ms il 3 i e |
. he judre advocate replied, '
| 'he commission announeed that the ebjection was not sustained.
I .
|
l m A it atals ¢ } Ak @t T 3 T vy 4 |
ks Lnere 3 NC 18Lalle I H conLan.ss, “omem bar rery accuratcely,
|
" I
- A A Al . . " " :
| 81, «. there any additional information in this dispatch besides what |
you have testified % ¢ the contents?
f| ika ere was nothi Further
|
Il
| A= Y i ] L9 " . i L= |
|| . - (Lhplc]elprial Tor e va inistry requesting
{| the names of the vice lsland, was any actids aken by |
L 1
| the Fourth Fleet? |

: This iesgtion was objected to by the cused cn the rround that it |
' :l called for in oplnion of the witmess
Il |
!| The ju? advoecste replied,
l |
| |
| iy T Y mad Ay 3 Ehnd +1 Y 4 ot - mat ane + -1 |
the commliasion announced bthat L bjection was not sustained.
4 by o steps were taken. |
Il |
| A= i a i Lok & a . . e oaw
| 52, He the dispatch was received from Captaln Sakaibara was any |
| action ha Pourth Pleat? |
: {
ila O |
|
| 24, « How vere dispateches | ed at the Fourt leet Headquarters? |
|
H queation was cbjected to b the rround that it was
1 immaterial uch too hroa 1CODE ,

]
Il The judpe advocata renlied, |

The commission announced that the objection woe not sustained.

A, The dispatches were lald out on a desk in the operations room according
| to each unit of the 1 1 d look through all the

:‘1 a rr's'\-.‘.r:-I‘{' i Fie ¥ ¥ 1} :|-l.'|r‘."(.|1"'
™ Il £ 1 ek} { k! Al L '

I disnatches and sign to show that they had seen them, 7hen everybody h

d seeh
them, it would be about evenin: and then they would be filed away 1n separate
books.

B5, To the best of your knowledge, were these dispatches ever filed

before everycne had signed them? |

o This question was objected to by the accused on the ground that it |
celled for the orminion of the witnesa,
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This guestion was objected teo by the

' Y

called for the
The judge
The commi

there

ie No,

o o |
custained.

gion announced that the chjeetlon was

Lilied in your previoua answer that when everycne had seen
/ e Exr . e Yoy e hawy wmars 471a M n ¥
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rODCI 15 i capture L risoncy f war:
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The judgze advocate renlied.
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108 commIoglion anncuance 18T JECL10on was 0L BUSGALNEd .,
e ey . o P VD oy
ik 40 ou can Iring !y Ler 0oL OLLL1C8i
" e P
=l ™ - naaks o as o inoc dom e ok bk WY @
L] ilr’!
LY e R R - . ¥ - b Bt 1 e [=T¥, a )
00. & During the periocd from sugust, 1943, to February 23, 1944, to the
aat AP ganr FRewlad e wE ar Aodara o ThRa iattane dasiind B ) deiymd
pest of your .nowledge, werc any orders oI nswructions issued by the rourth
sleet ing reporting of capture or confinement riscners of war:
‘I % L .l -. =] I - s -I.I! . I3 e ¥ 2Ll 1 w i F 1 L - : v
44l Ju sak L nwaa QLJOC - ; aibe deCilaQd & al sa bl Vo
' 4 Ed A
3 1Clous,
L ¥ v E an 14 Fr
-4l gdhg al yocato Cl LU,
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91, 4e  To the best of yvour knowledge, was any syatem of procedure get up b

record the capture of misoners of war?

te b; accused cn the ground 1
cpinion of the witness.

advocate replied.

sion announced that the cbjection was not sustained,

Were nono,
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i
92. 4« To the beat of your
by Fourth Sleet tc rocord the
nate units of the Fourth llce
™ Ho.
93. S !
dutr with Fourtk I'leet?

aowledre wa8 any 8

numbar of prdgoners cof

t7?

Tnder orderz of the chief of gtaff, the senior staf

retam or rrocedure

war confined

hat were ke dutles of the seplor staeff officer durlng your tour

officer ecolleeoted

of

| all the work whic! Fourth Flee* handled and after putting therm in “norm
{ _..I.'|.....-1 4 14— o Ehe bl gt (.""' __Li.li
|
| .
| c heat of your knowledge, wae ony syster or procedurc set up |
I to record the disposition of rrlsoners of war held by sub- |
I
a® L
| 95 s To the hest of vour hnowledze were any crders or instroctions ever
| 1zsued by the Fourtl eet concerni treatment, rrotection, ¢ ‘eguarding
|r " srisoners of war?
| B
i hw O
'| 96, ie diring your tour of duty asg senior staff oflicer i ourtl leat
I 14 an rLEonare 2 FET ATTIIVE R ;1T':
, .
%
! Liw le8.
|
e : . . , : I
| 7fe %y DO WO t rriscners of war you remember at Truk?
! . They wer ht ¢ nrisoners of var who arrived con Truk 20 Kovember
l,' 10/1
1943,
|
I The accused roved hte strlke cubt thi iawer on the ground that 1t was
| hear .
.
|
- The judge advocate replied,
i
| 4, commiassion announced tha he motion to strlke was not sustained.
|
| 98, « 14 ge these mrisoners of war?
| <
| == ’ ’ '
99, &. here did you see them?
[ d, From & car while traveling from Fourth fleet Headiuarters to the seaplane
| base unit.
1100, @, Did you report to Admiral Kobayashi the arrival of these nrisoners
'!l at Truk?
| - L = . & 1 -
Il 4s T believe I spoke to him on arrivel at the seanlane base unit, but my d?'{*
[l memory is not definite,
|
: The accused moved to strike cut this answer on the ground that it was
I an opinion of the witness.
i The judge advocate replied,
The commission announced that the motion to strike was not sustained,

&




|

101. 4. Did any other prilsone of war arrive at Tru Fter the: ibmarine
rlscners o war?
e I heard that there a prisoner taken durin I ir alr rald of Peb-
—_— . ¥
raary 17 and 1A8. |
The accused rike cut thi: 1ewmer on the gro that 1t was |
1asle ire ' the answer he stricken, |
|
102, Q. In tion to Lthe vrisoners of yvou have 1 ified to, o= !
other orisoners « confinad at Tyl 11 " Ak |
Tali ) \ 1 £ duty
:
% Sl
e 1 G 1 »
£ B » = . |
1 n' i It ‘r_r c 11 ar .-. L5 i - ere cont _,__I" L ...qu_..:.‘_. '!_1,._,_4:
s Tt bR that &) al e af war W o riad shouth
1e4 T T | 1 T 3 ; L] e, |
La scooklng ek, ! i 1L orm s |
104, |\, ere informed isonersa ¢ e confined at the Forty- |
o uara Unit:
Ty I--l
— r |
105. . "lere these prisoner ) terrogated?
ks Lre ;I-'_ ey red L \_: { ‘-'\.'“-'! 1O G ayr ‘-d ar " ar e etz ] {1“!.£f.r:.-.'i?
P - - |
i Py ¥ T i 1 5§ ' . 3 "
106, =, 4m i ! 1 era ¢ 107
2e 1 have ard ] the on *1soner taken during the air raid of February
17 and 18 was cu ned a ourth "leet Headquarters L 1 e not heard
of any other prisor g el nterroprated, |
T'he acceused | b Ly s ot + BT : reund that $ 5o |
he accu N reund X 1 |
earsay.
! {38 sl
he judge advocate replied. I
'he commission anncunced that t sained, |
107. =, TC did yon |} ! t risoner wa: iterrorated:
s from the staff offlcer « the Fourth Fleet, Akail. |
108, Q. ho were you informed Lieutenant Alkal, bLthe staff officer of the
|

‘ourth Mlea

a P

i
ik o el

106, *, Do
Yos,

ki

e h
A defe

'_l_'||""|‘

ek

Officer

ad

interr
i

Tou remer '.,r,,,-

¥ -3

remamber .,

at occurred

nse

on
conference was

ated this nrisoner of war?

aid that he himself conducted the investi

the night.of February 17, 19447

the nicht of February 17, 19447

gand I attended this meeting.

111—! le

Y

112,
A

Ll

That time was this conference held?
It began around sundown, about six o'eclock in the evening.

When did you arrive at this conference?
I arrived around nine o'elock.

cocnvened et Headouarters, Fourth Bagse Force,




113, 4« TVho was present at this conference?
Ao These present were Rear .idmiral akabeyashi, Commander Higucki,
chief of the supply department, chief of the ¢ E

construction department

Staff Officer Xawamura.
Le e o whose shafl was Kamamura attached?
] o Fourth Fleet Headquarters.

|l 115. i, ‘‘ere there other officers rresent at this conference?
| i 1 " .
i s I remember that all the cognizant commanding officers of uhlts
|| were present and the senior members of these units, but I den't reca
|
| names.
|
I
1 5 , W - - - » -
| 116, =, Dt the Cuard Unit commandin: of ficer was
|
| A The comnm the Guard "nit was present,
1.
il 117, Q. hat harpened when vou arrived at the conference?
| q - e . Y P - . - - -
I =+o en at tle conlerence ecelved a report {rom Staff
I & n nference up to that noint,
| B o 2 hat was the content of that renort?
Il :
|
| 'his question was objected to Ly t aceused on + ound that
| called for hraorsay.
|
“ fhe judge advocete replied,

The commission announced that Lhe ¢ bjectlon waes not sustalned.
il o [he report juantity ¢ machine guns, anti-aireraft g
| other arms necess: the defense of Truk, and that prisoners of
il heen disposed of laval Guard "hit,
Il The accused moved to strike out thlsz answer on the ground that
|| hear as vy,

!| lhe judpe advocate renlied,

The commission was cleared, The commission was orened and all
the trial entered.

Robert lehmv,ﬁtﬁmaﬁ third class, U. 5. Navy, reporter.

'y

lio witnesges not ial

ctherwlege connected with the trial mere nresen

The commission announced that the motlon to strike was not sust

119,

Did HKawamura's report state who had reported the execution
prisoners of ward
A, Thet could not be understood., Kawamura merely reported that ti

had been executed at the Naval Guard Unit.

The accused moved to strike out this answer on the ground that
hearsay.

The judge advocate replied,
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1l |

The commission announced that the meotlon to atrike was not sustained,

of thke Fourth Fleat concerning this defense conference]
i I do not know. I mysell did not submit report, but I belleve Kawamura|

.
‘|q?ﬁ l» Do you know if o conference report was made to the commander in chief

1
| |
!Tﬂﬁﬂ a report as it was customary that he do so,

| |

| The accused moved bto atrike cubt the words "I belisve Hawamura made a [

| report aes it was customary that he do go," on the grounds that it was the
ceoinicen of the witness,

| |

| The commiszion directh ha heae words he ricken, |

s En b ] i (PRI | I . -, e o |
127 K. as 1t his t eport he attended |
b 4 : o P |
{| to the Commancer in el « e {
1l 1] ers to be 4 Op 'r'*n:l-' con=- :

| A If there ware

ference, then Kawam e commander

would repor

! in ehief, It was kia dubty B« igetion than |
| & duoty on the part of Kawamura to renort suel nstters. |
|
! 123, Q. At this conference were defense problems reported on? ‘
| |
i | This question was objected to Ly the accuszed on the ground that it was
immaterial, irrelevant, risleading. |

The judge advocabte reframed the question,

124. Q. Do you know whether the result of this conference was reported to |
the comrander in chief of the Pourth Mleet? I
fe I do not, I

|
125, 4, hat was the purpose of calling this conference at the Fourth Base '
Forea on the nipght of the first air raid?

This queation was objected to by the accused on the ground that it

called for hearsay, opinion, and rumor,

T
1

The judge advocate replied,

| A The large scale alr ralds on the 17th annihilated almost all of the

s @
installations on Truk and the objective of this conference was first, the
restoration of these installations, and, secondly, how to conduct the defense

of Truk. These were the two major problems,.

|

I

!

| The commission announced that the objection was not sustained,
|

126, Q. Was Eawamure)the senior defense staff officer of the Fourth ;-'].Ee!‘,, é’,ﬁ_
I ordered to attend this conference?
A, He was not ordered to do so,

127, 4, You testified that when Kawamura reported to you he read from
written notes. Ias that a customary methed of reporting conferences?

| This question was objected to by the accused on the ground that the
judge advocate was misquoting the witness.
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The judge advocate reframed the guestion,

128, 4. ’then Kawamura reported to you, vwhen you arrived at the conference,

did he report from any written memoranda or notes!
A He dld use rritten notes,

[ "y - - o w - ] # - LN .
| The mccused moved to strike cut thie answer on the proun hat it was
| irrelevant and immaterial,
The judee advocate renlied
‘he eommission anncunced that the motis ko obtrike was not suastained, |
| |
| 129, . hat mwas the method of revorting toc the comrander in chief on con- |
| ferences that ttended by the statl of'icer”
| S It was tl n for e sta’f officer == the copnizant otall officer =-¢
| te report t hief of staff, and if the matter was important then the c?’-"ﬂ__,

cognizant staff officer would report to the commander in chief in the rresence

of the chief of staff, referring to written notes, |
|

30, ¥, tho was the chief of staff of the Fourth Pleet at the time of this

conference?
| &, Rear sdoira

=i

[
[
I
P
l
|
|

it to this conference, did Vice idmiral Kobayashi
, , T ‘

|

I

|

ade concerninc the trematment of orisonerag of

objected to hy the aconsed on the ground that it was
A,
| ™ho P 1 iy i b Vi B LY r 1 o | i Ao 1 ad T4,
| The co Gl ot ohjet 1 wa ( 1atained,
e |
L |

e

ne before or after this conference ur tour of duby
I ' Iny the treatmenk

| i i
1id Admiral llobayashi issue any crders or instructi

of prisoners of war
F ::0.
taf” officer P’/E_,

instruetions

134, <. Vhen you tock over from your
| of the Fourth Fleet, did you examine
of the Fourth Fleet? |

r 1
A les, 1 zaw them, |

135, 4. How long a period were you briefed by your predecessor before taking
over your dutlies?
T . |

A Approximate

two meeks,




1
5 &L I A ars e all +} . s . 1 4 o iy e . & foaY
I0e Qs 1d you go cver all the e<isting orders al istroctione of the
‘oirth "leet orlor tc the departure of your predecessor?

This ] to by the accused on the vround that it was
S sy | .
irrelevant

The Jodge advocale made no reply. |

The commiasien an measd =hak &) shdnntd an was nak apnats’ nad

Lhe f lon announce at & ohiccti was not sustained. |
e 188, |
13%,. Q. id you see any stand’ng crders or instrueticn " the Fourth Mleet

' & x 1
rezardin 4soners of i |
e {1 |
138, G, uring yvour tour of dubty as { 1talf of Ticer of the Fourt 1""#":]

G o 5+ he k ' leat
1443 o over | aAnYy W e » inekp |.-\.|~__'|: e Ty B 0 Pl 1._':-_ .I' " T -‘_'. ol ] o |
= "':'-‘- .I-r.'! ] it L A 8 ; 18 "I-L" 3 ™ C bapntd s OT traat r"-II :‘ |
prigoners of vor?

.ﬁ:“"l‘.'i queation was ¢ feokad & 59 L%, ame ad et nt 4 L
called for the oninion of the itn 8, 13 irrelevw t o Tmmnterial

|

i - | Lo 3 - T ar

neo _I” 1 a Fi [=] e N & b r

'he conmission ann ced that the objection wa: L sustained,

- 1 *
akw 10, |
139, 4. In the area ¢ Eha Tourt) 'I...-,ﬂll,’ who was 3 pontrel of the trans- |
wrtation of rrlscners « nar:

g :I n uesi ® on was ohiected b ',II. the asccused on the rroand I at 1t TS
immaterial, irrelev - 3]l led for tl opinicen of the witness,

v » - |

e judpe advoeate renlied. |
The commission announced that the ehieetic 18 ot =snstained. |
ann ( ha 3 b 1 ain
e de not think that there wmas any apecifiec org aticn in control of
the transrortation as rrisoners would he transported by air or by sea from

e naval guard unit would assien cuards b rotect the

naval ruard

of

140, Q. DiAd the ermy have any transportation of its own in the ares of the
Fourth Fleet? |

Ay Ko,

141, Was there a transnortation organization attached to the Fourth Fleet

1] bE

A here was a tranaportation branch unit,
The witness was duly warned,

The commission then, at 4 p. m,, adjcurned until 9 a., m,, tomorrow,
Tuesday, June 8, 1948,




AMERTY-SECOND DAY

United States Pacific Fleet,
Commander Marianas,

Guam, Marianas Islands,
Tuesday, June 8, 1948.

| The commission met at 9 a.m,
|
| Present:

I Rear Admiral Arthur G, Robinson, U. 5. MNavy,

I ILieutenant Colonel Henry K, Roscoe, Coast Artillery Corps, United

f States Army ’

I Iieutenant Colonel Victor J, Garbarino, Coast Artillery Corps, United
| States Army,

Lieutenant Commander Bradner W, Lee, junior, U, 8. Naval Reserve,
Lieutenant Commander Edwin M, Koos, U. S. Havy,

Captain Raymond F, Garraty, junior, U. S. Marine Corps, members, and
Iieutenant David Bolton, U. 8. Navy, judge advocate,

Stewart R, Smith, yeoman first class, U. 8. Navy, reporter,

The accused, his counsel, and the interpreters,

The record of proceedings of the twenty=first day of the trial was read
and approved.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Commander Martin E, Carlson, a counsel for the accused, made a motion
to strike Annex Charts 1 and 2 of Exhibit 2 from the record as follows:

answer to question twenty, we move that Annex Charts 1 and 2 of Exhibit 2
be stricken from the record., The witnese has testified that the Gilberts,
Wake Island, Hawru Island and Ocean Islands are not marked on these chartas,
|Not even Ewajalein is shown on these charte, The charts are obviously

| incorrect and should hu"‘;i'trinkan, on the ground that they are misleading.

The judge advocate replied.
The commission announced that the motion to strike was not sustained,

Inous, Kenichi, the witness under examination when the adjournment was

taken, enfltred, He was warned that the ocath previously taken was still bind=
ing, and continued his testimony.

Cross=examined by the accused:

142, Q. Are both the third and fourth annex tables which were shown to you
by the prosecution yesterday, tables of the organization according to the
Imperial General Headquarters Wartime Organisation, or according to Aseign-
ment of Forces?

4. I believe it to be according to the Assigmment of Forces, I do not
remember exactly the wartime organization and therefore can not state
d-lfmtl-l,-
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| 143. Qe Are not both annex tables three and four according to wartime
organization as determined by the Imperial General Headquarters?

A. As I stated previously, I do not recall the wartime organisation as
determined by Imperial General Headquarters, so I can not state definitely,

| but I believe this to be according to the Assigoment of Forces.

| 144 Qs When the Assignment of Forces was in effect, was not the term
| "the Inner South Seas Force" used?

A. When the Assignment of Forces was in effect, the term "Inner South
Seas Force" was used,

| 145« §« Then do you notice the term used in both annsx tables three and
four?

| This question was cbjected to by the judge advocate on the ground that
| 1t was irrelevant and immeterial,

The accused withdrew the question.

146, Q. In these charts, do you not notice the omission of certain importun#
| organizations which were actually in the Fourth Fleet? I
| &« As I stated yesterday, I did not recall the details, but merely pointed
| out the major organizations such as Base Force and Naval Guard Unit, I can :
. not eay, therefore, whether minor organizations were omitted or not,

{E 1/7. Q. Were there important organizations, such as land-based air groups,
under the Fourth Fleet?
| 4« TYes, there was an air group - the 22nd Air Group.

| 148, Q. Besides that, were there not construction groups?
| A+ There were construction groups.

| 149. Q. 1Is there any difference between "shisetsu tai® and "setsuei tai®? |
| (T.N. Both these worde mean "construction" in Japanese., Defense counsel de=-|
sires the witness to define them,) '

! The commission directed counsel for the accused to point out the
| relevance of this line of questioning to the lssues of this trial,

The accuffed withdrew the question.

The judge advocate moved to etrike out the answers to the two previous
guestions on the ground that they were irrelevant.

The commission directed that these answers be stricken.
| 150, Q. After your assumption of office as senior staff officer of the
| Pourth Fleet and during the time Kobayashi was in office, was there a
mlitary administrative organization within the Fourth Fleet?
A, TYes, there was one, at Guam.

151, Q. Under what designmation?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial,
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The aocused replied,
The commission announced that the objection was not sustained.

A. I do not recall the name of this organization, nor whether it was
under the immediate command of the Commander in Chief of the Fourth Fleet,
or whether it was under the immediate command of the Sixth Base Force
stationed at Saipan.

152. Q. Was not a Fourth Naval Hospital under the command of the Commander
in Chief of the Fourth Fleet?
4, There was.

153. Q. What was the distance east to west, and south to north, of the
area of jurisdiction of the Fourth Fleet, between the dates August, 1943,

and 23 February, 19447

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immeterial,

The accused replied.
The commission announced that the cbjection was not sustained.

A. I do not remember the distance, but if I refer to the chart I can
give an approximation, Approximately, east to west, 1200 miles; north
to south, 800 miles, MNautical miles,

154« §« Who was the immediate superior controlling and supervising the
commanding officer of the Sixty-fifth Naval Guard Unit at Wake between
the dates August, 1943 and February, 19447

A. Was it meant by the question, who was the immediate superior of the
8ixty=-fifth Naval Guard Unit commanding officer?

155. Q. Yes, 3
A, Commandant of the gixth Base Force.

156, §. Who was he?
A. Up until around the end of November, 1943, it was Rear Admiral Abe
and after that date it was Rear Admiral Akiyama,

157. Q. During that same pericd of time, who was the immediate superiocr
of the commanding officer of the Sixty-sixth Naval Cuard Unit at Mille, in
controlling and supervising him? 4

4., Ae I said before, the two admirals - Rear Admiral Abe and Rear Admiral

ma
158, Q. Who had the responsibility of the supervision and control of army

unite stationed at Mille, except in the case of land operations?
A, Iieutenant General Mugikura, stationed at Truk,

The judge advocate moved to strike out this answer, and the question,
on the ground that it was misleading, since it did not establish the local
commanding officer at Mille Atoll,

|
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| A, After November, 1943, it was Colonel Oishi,

| in July or August of 19437

g°® *®°

The commiesion directed that the question and answer be stricken,

159. Q. Who at Mille had the responsibility for the control and supervision |
of army forces on that i1sland?

160. Q. TYou testified that the Fourth Fleet with its headquarters moved
to Ewajalein on two occasions during 1943. Did you receive any reports
of two aviator prisoners of war who were taken and confined at Kwajalein

| A« Mo, I did not. .

A, I do not remember,

| 164, Q. After the Fourth Fleet Headquarters had returned to Truk from ite |J
| second trip to Kwajalein, and up until February 23, 1944, did, receive
{| reports of seven prisoners of war taken at and confined at K lein around |4

I
|

|| what results were reached?

| A, Mo, .’

| A. General reconnaissance by enemy planes was being conducted over the

161, Q. Did you receive any such reports by February 23, 19447 |

Decenber of 19437

163. Q. Do you know what the battle conditions were in the Marshalls
around October of 1943 when the Fourth Fleet Headquarters moved to Kwajalein

aboard the ship Eashima?

whole area of the Marshalls, Wake Island alone suffered two air raids dur
October, I do not remember the exact dates of the air raids.

164. §« When was the inspection of Wake conducted?
A, The early part of September, I believe.

165, 4. When defense plans were discussed at Wake by the army and the npavy,

Thie question was objected to by the judge advocate on the ground that |
no foundation had been laid; the accused must first establish that thise -
witness was present at these conferences between the army and the navy,

The accused replied,
The commission announced that the objection was not sustained,

A, I remember the followings That it was discussed that the navy defenses
were not up to those of the army and that it was decided that the navy con=-
solidate their defenses and pattern them on those of the army; that navy
gun emplacemente and searchlights in the area of army jurisdiction be placed
under the command of the army; and as an over-all defense plan to lay stress
on the defense of the airdromes and to guard these to the end,

166, Q. Were there no other operational pacts, as Eny were, concluded ‘94"\'_

between the army and the pavy, other than that you have given above?
A. No,

167. Q. Wae there a defense pact concluded between the army and navy for
defense of Truk while Kobayashi was in office?

oy
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A. VWhile the Commandant of the Fourth Base Force was in charge of the
defenses of Truk, no such pact was made by Eobayashi and the supreme commander
| of the army forces,
|
168, . Does it follow then that the Commandant of the Fourth Base Force
was in charge of land, sea and air operations at Truk?

A. The seas outside Truk Atoll and the air defense came under the Commander
in Chief of the fourth Fleet, but there was no need to form a pact about these
matters with the supreme commander of the army forces,

169, Q. Was there no army and navy pact concluded for the cccasion of an
| enamy landing on Truk? I
|| A¢ Outside of orders which came from Tokyo, there were no pacts concluded |
for the defense of the south eeas islands, :

The commission then, at 10:15 a.m,, tn-o;'a recess untll 10:30 a.m., ’[,_593*1-..
at which time it reconvened.

Present: All the members, the judge advocate, the accused, his counsel,
| and the interpreters,

| Archie L, Haden, junior, yeoman first class, U. S. Navy, reporter.
I; Ho witnesges not otherwise connected with the trial were present.
Inoue, Kenichi, the witness under examination when the recess was taken,
entered, He was warned that the cath previously taken was still binding and |
\ contimmed hie testimony. | |

(Crose=axamination continued,)

| 170, R« During the inspection of Wake Island did you receive any reporte
|I of the disposal of one priscner of war confined on that island in July of
| 1943%

|4« I have no recollection.

| 171, Q. Between the time of the inspection and February 23, 1944 did you
receive any reports on this matter?
lr HD-

172, Q. Did you receive any reports of a prisoner of war having been mau‘l:Jd
| between October 15, 1943 and February 23, 1944 on Wake?
4. Fo.

173. Q. When did you see the prisoners of war on Wake Island?
A, It was during myf;Spection of Wake Island, 94

174« Q. Where did you see the prisoners of war?
A, I believe it was in front of the house where the prisoners of war were |J&

confined.

175. Q.. Did you at that time see the conditions under which the prisoners of
war were being treated?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it wae irrelevant and immaterial,
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The accused replied.
I The commission announced that the objection was sustained.

|| 176, Qe During the inspection of Wake do you know whether Vice Admiral
|| Eobayashi gave any instructions to Captain Sekaibara concerning the dis=
| patch of the priscners of war to Japan?

A. When Vice Admiral Kobaysshi saw the house in which the priscners of war
| were confined and saw a eign in that house which read "The unhappy housel” |5/
| written in English and when Kobayashi saw this he asked Sakaibara if there
| were no mistreatment of priscnere of war to which Sakesibara answered
"Definitely not,® They seemed to have conversed about prisoners of war '
after that but I could not hear the words,

The judge advocate moved to strike out the worde "When Vice Admiral
Kobayashi saw the house in which the prisoners of war were confined and
gaw a sign in that house which read "The unhappy house® written in English
and when Kobayashi saw this he asked Sakaibaras if there were no mistreatment
of prisoners of war to which Sakaibars answered "Definitely not,® on the '
| ground that they were not responsive. |

1

The accused replied.
The commisslion directed that these words be stricken.

177. Q. Do you know whether Vice Admiral Kobayashi gave any instructions
to Captain Sakaibara concerning the dispatch of the prisoners of war to the
L] | Japanese homeland during the inspection?

: 4. I believe that happened under the circumstances I explained previously |
‘ but I did not know the contents. |

The judge advocate moved to strike ocut this answer on the ground that
it was an opinion of the witness.

i The accused replied,

The commlssion directed that the answer be stricken.

The question wae repeated,

| A« I do not remember,
i 178, Q. 4t that time did Kobeyashi inspect the actual conditions in which ]
the prisoners of war were confined?
A, He did see them.

179, Q. Were you present when Kobayashi inspected the prisoners of war?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial,

The accused replied,
ll_ The commission announced that the objection was not sustained,




'R c 9

A. I went on this inspection slightly after Vice Admiral Kobayashi,
180, Q. Flease describe the actual conditions as you sew them at that time?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial,

The accused replied.
The commission announced that the objection was not sustained,

A, en Vice Admiral Kobayashi entered the house of the prisoners of war

he e sign "Unhappy house"™ inside the building and he asked Sakaibara 5~

whether or not the prisoners of war were not mistreated and Sakaibara ans=
wered that there was absolutely no mlstreatment and after that I believe the
two discussed prisoners of war but I do not know the contents of their
conversation,

181, Q. How were the transportation conditions existing at thathbime between | AL

the area under the jurisdiction of the Fourth Fleet and the Japanese mainland?

Thie question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial,

The accused replied.
The commission amnounced that the objection was not sustained.

lAe The conditions were such that a transport would arrive from Japan to the

south seas area about cnce in a month and a half, At Truk there were trans-
ports on their way to Rabaul and New Guinea and the frequency was higher t.htrL
but ships going to the Marshalls were only once every forty-five days or once
every two months,

| 182, Q. When did Fourth Fleet Headquarters receive the dispatch from Wake
concerning the disposal of prisoners of war?

A, It was during the period when Wake was being subjected to heavy air raidsp,

It wae sometime in October, I do not remember the date.

183, Q. Within your knowledge, do you know whether Kobayashl issued any
orders that all prisoners of war be disposed of in event of an enemy landing?
4. No,

184. Q. After your inspection of Mille Island and up until February 23, 1944
did you receive any reports of disposal of five priscners of war at Mille in
February of 19447%

4. No,

185, Q. Ybm previously testified that the commanding officer of the Guard

K.

Unit at M1le was Colonel Oishi, Do you know who his immediate superior offiper
ae regards supervision and control was?

A, I did not say that Colonel Oishi was the commanding officer of all the
forces on Mille but was the supreme commander of the army forces there, His
direct superior was Iieutenant General Mugikura at Truk.
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|| 186. Q. You testified yesterday as to the handling of dispatches at Fourth
Fleet Headquarters. Was this method of handling dispatches customary at

A, It is the same in both occasions,

187, Q. In the period immediately after your assumption of office as senior
staff officer was it not the custom for the dispatches to be taken to the
commander in chief?

A, VNo, From the time I assumed my post the dispatches were laid out as

I previocusly stated except for important messsges which had to be acted on,

il in which case they were taken to the commander in chief.

A. In the fore part of the ship, close to the bridge.

189, Q. Where was the room of the commander in chief?
4, To the aft of the ship.

’190- Q. Did you see the commander in chief repeatedly going from his room

I
This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial,

The accused replied,
The commission announced that the objection was not sustained,

A. At least twice a day he went to the operations room to look at the
dispatches,

r*!;nt: the operations room to loock over the dispatches? |

188, Q. Where, aboard the flagship, Kashima, was the operations room locatedl

1191, Q. Do you know the reason why Fourth Fleet did not ilssue any instructi
or orders relative to treatment of prisoners of war to lower eXhelons?

i This question was objected to by the judge advocate on the ground that |

|| it was irrelevant, immaterial, and called for an opinion of the witness,

The accused replied.
The commission stated it would rule after the reply.
A. I do not know but I have my opinions,
The commission announced that the objection was not sustained,.

192, Q. Was it not your duty as a staff officer to submit recommendations to

the commander in chief?
A, Not directly to the commander in chief but to him through the chief of

staff,

193, Q. B8taff officers would submit their recommendations to the chief of
staff and the chief of staff, accepting them, would submit them to the
commander in chief and the commander in chief would in turn, if he did accept
them, issue an order. Is that correct?

4 This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was improper in form,
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The accused made no reply.
The commission announced that the objection was sustained,

194 Q. Did you at any time submit any recommendstions to the chief of
staff or the commander in chief of the fleet himself concerning treatment of
|priscners of war as you said you had opinions?

r;.l.. I did not. |
|195. Qs In the Japanese navy were there any regulations which one could use ]
‘|aa a basis for handling prisoners of war? |

|
‘ This question was objected to by the judge advocate on the ground that :L'i

I;"a too general, P L

|

I

The accused made no reply.
The commission announced that the objection was not sustained,

“.I.. I do not remember whether the Japanese navy issued any regulations but
| there were the wartime international regulations,

| 196, Q. Do you know of the existence of regulations for treatment of priscners
of war of the Japanese navy?
A, I do not know,

: 197, 8. You stated just now that there was interpational law in regard to
|treatment of prisoners of war but was this carried out in the Japenese navy? |

I This question was objected to by the judge advocate on the ground that
. it ealled for an opinion of the witness,

|
|' The accused replied.

198, Q. Was this international law relative to treatment of prisoners of war

I

il

| promulgated in the Japanese navy?
|-l.. I do not recall,

The commission announced that the objection was sustained,

|199. Q. Do you know whether this intermational law relative to treatment of
'priannera of war is incorporated in the service regulations of personnel on

| naval vessels?
A, I do not recall,

| The witness was duly warned,

The commission then, at 11:30 a.m., toock a recess until 2 p.m., at
which time it reconvened,

Present: A1l the members, the judge advocate, the accused, his counsel,
and the interpreters,

Robert Oldham, yeoman third class, U. 8. Navy, reporter.
No witnesses not otherwise connected with the trial were present,
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| it wes too general, and called for the opinion of the witness.

¢e" e o

4. At the naval guard units of various islands,

207. Qs Vhat wae it that determined that prisoners of war be confined at
the navel guard unita?

4. I have not seen any regulations on that point, It was so done prior
to my asoumption of office and I continued in the practice of my predecessor,
|
208, Q. Can you then state thet there were no reguletions on that subject?|
A, I can not state that there were no regulations, I merely sey that I
did not see such instructions.

209, Q. Who was the person responsible for the protection and care of
rrisoners of wer when such were confined at the nevel puard unite?

This question was objected to by the judge advoecate on the ground that

The accused reframed the question.

210, &« Do you know who was the responsible officer for the hendling and
protection of prisoners of war confined at the Navel Guard Unit on Truk?

This guestion was cbjected to by the judge advocete on the ground that
it called for the opinion of the witness.

The commission announced that the objection wes not sustained.
A. The commending officer of the llaval Guard Unit,

|
1
|
[
|
|
|
|
|
211, Q. Who was his immediate superior from the polint of view of super= |
vision and control? I
A. Commendant Fourth Base Force, :
|
212, Q. ¥Who was the commandant of the Fourth Base Force from August 1943 |
until around February 23, 19447 |
i, Rear Admiral Viakabayashi.

213, . You testified that there wee no procedure or system of recording
prisoners of war taken, Do you know the reason why no such system or |
procedure was esteblished? |

This guestion wes objected to by the judge advocate on the ground that|
it called for the oplnion of the witness, -

The accused replied.

The commiseion announced that the objection was not sustained.

4. In the aree of jurisdiction of Fourth Fleet there were no places for
confinement of prisoners of war, The prisoners of war were taken to the
Naval Guard Unit but they were there only as transients on thelr way to
Tokyo, The duty of the Fourth Fleet was to see that they were given safe
passage to Tokyo and there was no need for the Fourth Fleet to establish
systems or procedures to record the taking of prisoners of war, ei cetera,

The commission directed thet the words "and there was no need for the
Fourth Fleet to estgblish systems or procedures to record the teking of
prisoners of war, et cetera," be stricken.

The judge advocete moved to strike out this entire answer on the gro
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But did he state who had reported that the execution had taken place?

that it was the opinion of the witness,

The accused replied,

The commission announced that the motion to strike was not sustained,
214 Q. You testified that there were no systems or procedures for record-
ing the number of prisoners of war confined. But, was it for the same

reasons that there were no such systems or procedurea?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for the opinion of the witness,

The accused replied. |
The commission announced that the objection was sustained. f

215, Q.Were reporte of the departure and arrivals of prisoners of war
received by the Fourth Fleet from the outlying commands on every cccasion?
A. I do not recall,

216, Q. Were these reports received from the other commands, as to the
arrival and departure of prisoners of war, submitted to the commander in
chief each time?

A. Not always would a staff officer directly report it to the commander
in chief but if the dispatches were there it is possible that the commander |
in chief saw them, :

217. Q. You testified that you heard from Keawamura at the conference held
on the night of the 17th of Februery, 1944, at Fourth Base Force Headquarterp
bhat prisoners of war had been executed at the Forty-first Naval Guard Unit./

A. He told me it was the commanding officer of the Forty-first Naval Guard
Upnit who had made that report.

218, Q. Do you know who that commanding officer of the Forty-first Naval

Guard Unit was?
A. Captain Tanaka,

219, Q. Do you know whether Eawamura reported to the commander in chief
that there was a report made of the execution of the prisoners of war?
4, I was not present when Kawamura made his report nor did I recelve a

report from Kawemura that he had reported to the commander in chief, so I
do not know,

220, Q. Did you report to the commander in chief that there was a report
of an execution of prisoners of war?
4. No,

Fe

2;,1- Q. As senior staff officer did you know that there were prisoners of |5 /<

war confined at the Forty-first Nawval Guard Unit prior to the conference
on the night of February 17th?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was misleading,




The accused made no reply. {
The nnminim; announced that the objection waes not sustained,

{| 4 I do not know,

222, Q. Did any of the subordinate commands of the Fourth Fleet, such as

| the Fourth Base Force or the Forty-first Naval Guard Unit, request Fourth
| Fleet that executions be permitted prior to this conference?

I
|| This question was objected to by the judge advocate on the ground that
|| it was much too broad,

|

| The accused reframed the guestion,
|

|

| 223, Q. As senior staff officer of the Fourth Fleet do you know whether FE

I either Fourth Base Force or the Forty-first Naval Guard Unit requested
permiseion to dispose of prisoners of war confined at the Forty-first Naval

Guard Unit prior to the conference on the night of 17 February 19447

4, I do not know,

22)e Q. In the direct examination you testified that you went to the sea=
plane base unit. On what business did you go there?
A, Are you referring to my visit on the twentieth of November 19437

\ | 225, Q. The visit you were referring to when you stated you went to the
|| seaplane base?

Ad. I recall that I made this reference to the seaplane base only once when

I answered the question concerning where I had seen submarine prisoners of |

226, Q. I am referring to that incident when you saw the submarine
prisoners of war, I wish to know on what basis you went to that base on
that occasion?

| A« It was on the occasion when the commander in chief was on his way to |
| the seaplane base to board a plane for Ksajalein to direct the operations |

I' in the Gilberts area.

227. Q. Do you know of the battle conditions in the Gilberts arocund that

time?
i A. PBom nt commenced from the 19th of November and from the 20th of
November 1 operations were carried out through the Gilberts. Makin

and Tarawa were invaded., The invasion of Makin and Tarawa began around

the 20th and by the 25th all of the forces there were annihilated. From
| ‘the 19th of November until the end of that month we attacked enemy shipping '
| as I recall by aircraft. :

228, Q. Do you know the physical condition of Vice Admiral Kobayashi around
the time of the large scale air raid suffered on Truk on the 17th and

18th of February 1944 °

A. A8 I recall from the early part of February he was always wvisiting the
hospital regularly suffering from piles.

“/229. Q. You testified to his condition around the early part of February,




but could you testify to his condition arcund the 17th and 18th of the same

onth?
E;mn As I recall he was in very bad shape and reclined on the sofa most of thJ

1]
|230. Q. Was all business at the headquarters reported to Kobayashi during
8 period or was the business curtailed to some extent?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
t was vague and misleading.

!! The accused reframed the question,

31, Q. Was Eobayashi at that time performing his duties to the same extent

|@s when he was in good health?

. After his illness became acute only operational matters were referred to
» and I believe the chief of staff was handling all the other minor

§I tters.

232, Q. Isn't it true that on February 17th Admiral Kobayashi had already

|received his orders relieving him of duty as commander in chief of the Fourth

IFleet?

« I do not know,. |

233, Q. In this Annex Chart mumber 1 to Exhibit 2, the day was originally
\ | une 1941, now that has been stricken out and the abbreviation ®J A N" written }hﬂ

in, dd’ps this mean that this annex chart shows the peace time jurisdiction | P&

lof this fleet? |

I
ﬂ This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was misleading and this witness could not be expected to testify concerning

{lthe correcting of this chart.
The accused made no reply.
The commission announced that the objection was sustained.

1234, Q. You testified after looking at this Exhibit 2 that you believe the
|lannex table confqfiged to the organization at that time. By the words "that |[Hi
(time," what time do you mean?

i A, By "that time" I meant during my tour of duty.

235, Q. Then you don't know whether that was the organization as shown on

the tables of April 1, 19437 |
A. There were no changes in the forcee before and after I assumed my post.

236, Q. Were you a member of the Fourth Fleet before you assumed your duty
as senlor staff officer?
!J.l.. Ko, |

237.4. In this table, Annex Table mumber 3, what do the words "Nagara |

added" mean?
A. The word "added® means this warship, the Nagara, was added to the Fourth .
Fleet and the other warship, the Kashima, was removed from the Fourth Fleet, |
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238. Q. In this Annex Table number 3 = the Fourth Fleet is shown there

immediately under the Combined Fleet with a line drawn from the Combined

;inetg does that mean that the Fourth Fleet was subordinate to the Combinsd
eat

‘.- I‘al

239. Q. And in Annex Table mumber 4, ie it the same way?

A, Yes.

| 240, Q. Which means that the Fourth Fleet was a part of the Combined Fleet,

Does 1t7
A, That is so,

21, Q. In this Annex Table number 3, just opposite Combined Fleet is

| shown Fourth Base Force; does that mean then that the Fourth Base Force was
| & part of or subordinate to the Combined Fleet?

4. That is not so.

242, Q. What is the extent of the area of the jurisdiction of the Fourth
Fleet - in other words, how many square miles of territory did it embrace?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that

it was irrelevant and immaterial.

The accused replied,
The commission announced that the cbjection wae sustained.

243. Q. In this Annex Table mumber 2, the Fhilippine Islands and Formose
are shown there, Were these territories included in the juriediction of the
Fourth Fleet?

A, No,

244e Qo Do you know how many islands and atolls were included in the

jurisdiction of the Fourth Fleet?
A. I do not remsmber,

245, . How did the commander in chief of the Fourth Fleet exercise juris=
dietion over this territory?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was much too general and vaQgh.

The accused made no reply.
The commission announced that the objection wae sustained.

246. §. Who appointed the base force commanders?
4, The Navy Ministry.

247. Q» Who appointed the island commanders?
A, The Havy ]iﬂiﬂtry-

248. Q. Who could remove these base force and island commanders then from
their duty?

PLS
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Fl. Under special circumstances the commander in chief of the Fourth Fleet
|nr the commander in chief of the Combined Fleet could remove these commanding
uofficers, but they would have had to submit & report to the Navy Mnistry
;immediately upon their action,

EEA?. §s Uas Captain Sekeibars the island commander of Tiake?

(Ao Yes, he was the commander, Captain Sakeibara was the commanding
officer of the Sixty=-fifth Neval Guard Unit and the game Guard Unit was
stetioned on Wake and therefore he was the commander of Wale but there was
no euch offieie]l desipnetion,

250, Q. TWes the commander in chlief of the Combined Fleet at Truk when the
FEaghima left Truk on this trip to Fwrajalein?

(|- The commander in chief of the Combined Flect wes &t Truk until
February fourth or seventh, when he went with the fleet to the Jepanese home= |
land., I believe that in the interim he left Truk for Eniwetok for a short
||:}ﬂ‘:'|.nd. I do not know the exect day when the fleet went to Eniwetok,

(251, Qe During the time thet the commander in chief of the Cormbined Fleet

jWEB et Truk wesn'y he the genlor Japanese officer at Truk? S

|
| This question was ocbjected to by the judge advocate on the ground that
[

The accused made no reply.
The commission announced that the objection wae not sustained,

|

W

”L. He was the most senior Japaneses officer present.

F The judge advocate moved to eptrike out this answer on the ground that |

it was ambigucus and meeningless,

I

i The accused made no reply. !
|

i The commission announced that the motlon to strike was not sustained,

252, Qs Do you know what the jurisdiction of the commander in chief of the

|Gumhin=d Fleet was?
e I do not know definitely but I believe his sphere of jurisdiction
|rﬂnﬁﬂﬂ from the Indian Ocean = for the west jpoundary, and the Gilberts for

“the eastern boundary,

”253. Q. Do you know how far north it extended?

1

| This questicn was objected to by the judge adveocate on the ground that
hit wes irrelevant.

it was vefPue and misleading. ghc
|
|
i

e

The accused replied,

The commiseion announced that the objection was not sustelned.

4. I do not recall exactly the northern boundary but it wes to the south
of the Jepanese mainland and the China coast,

The cormission then, at 3:15 p.m., tock a recess until 3130 p.m., at
which time it reconvened.

I
|
v




s o 9 |

I Present: All the members, the judge advocate, the accused, his counsel,
| and the interpreters.

Stewart R, Smith, yeoman first class, U. S. Mavy, reporter.

No witnesses not otherwlse connected with the trial were present,

Inoue, Kenichi, the witness under examination when the recess was taken,
| entered, He was warned that the cath previously taken was still binding
and contimued his testimony.

(Cross=examination contimied,) |

| 254+ §s The dispatch that was sent by the Navy Ministry regarding the names|
of the prisoners of war on Wake, was that sent for action of Commander in |

| Chief, Fourth Fleet?

| A. As I recall the Fourth Fleet was the action addressee. |

| 255, Qe On the dispatch that Captain Sakeibara sent, who was the action

| addressee on that?

| 4 48 I recall, Commendant Sixth Base Force,

[
l‘ 256, Q. Was the Navy Ministry an information addressee?
A. TYes, as I recall,

\ ' f 257. Qo S0 that when the Navy Ministry received that message from Captain
| Sakaibara, the answer to their message requesting the names of the priscners
| of war on Wake was received by them, is that correct?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for the opindon of the witness,

The accused made no reply.

The commission announced that the objection was sustained,

| 258, Q. When did you first visit Kwajalein?
' A+ The latter part of dugust, 1943.

259, Qs Were there any army personnel on Kwajalein at that time?
I | A« MNoy, there were none,

260, 4. Who was the commanding officer of the army troups on Kwajelein
after November, 19437
A, I do not recall his name, but he W hs a major, Imperial Japanese Army. | f /<

261, Q. By what suthority would the navy commanding officer at Kwajalein
assume command of the army troups of Kwajalein in case of an enemy landing?
“ A, He assumed command on the authority of the pact formed in Tokyo be=
tween the Army and Navy Imperial General Headquarters, which determined
that in the event of an enemy landing the senior officer on each of the
islands would assume the commands of these islands.

262, Q. Who was the senior army officer on Wake from August, 1943, to
March, 19447
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4.I do not recall his name, but he was a colonel, Imperial Japanese Army.

263. Q. Then he was of the same rank as Captain Sakaibara, wasn't he?
A. They were of equal rank, but Sakaibara was senior.

264, Q. Did this pact say anything about priscners of war?
A, TYou mean the supreme pact made in Tokyo?

265, Q. Yes.
A, No,

266, Q. Was Admiral Sumikewa the chief of staff of the Fourth Fleet all
during the time you were senlior staff officer of the Fourth Fleet?

4. From August, 1943, until the early part of January, 1944, the chief
of staff was Raar Admiral Nebeshima, From that time, early January, until
the middle of March, 19/), Rear Admiral Sumikawa was chief of staff, and
after that date it was Rear Admiral Arima.

267. Q. Thie conference of 17 February, 1944, were there any army officers |

| present?

4, I believe the division chief of staff was present, but I am not sure

| on that point.

268, Q. Was the Commender in Chief, Fourth Fleet, present at any time
during this conference?
A. No,

269, Q. Was he sick at this time?
4, Yes,

270, Q. These written notes that you said Kawamura had, did you see these
writtep notes?
A. I flever saw them,

271, Q. Do you know if he had enything written in those notee regarding
prisoners of war?
A. I do not know,

272, Q. Did you suggest to Admiral Sumikawa or to anyone that an investi-
gation be held to investigate prisoners of war, before or after this
conference?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was misleading.

The accused withdrew the question,

273. Q. Did you suggest an investigation be held to investigate prisoners

of war before or after this conference?

| &  Hos

274e Qo When Admiral SBumikawa was away, to whom did you, as senior staff

officer, report?
A, On what matters?

|
|
'1
|
1
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275. Q+ On any official matters that you put in form to take up with the
chief of staff?

A. They were mainly operaticnal matters, but I brought them direct to the
commander in chief,

276. Q« Did you bring this matter of the disposal of the priscners at the
Guard Unit, which you testified that Hiphmura told you about at this con= 9&
ference, to the attention of Vice Admiral Kobayashi?
4. I did not report,

277 4o On Mille, who was the senior army officer during the periocd from
dugust, 1943 to March, 1944, and what was his rank?

d. After the latter part of November, 1943, it was Colonel Oishi, Prior
to that time there were no army units on Mille.

278, Q. Then he was of the same rank as Captain Shiga?
4., They were of equal rank but Shiga was senior,

279, §. And Shiga assumed operational command of the army troops on
Mlle in accordance with the pact that was made in Tokyo, is that true?
A, He did not have to, He did not.

280, Q. Who assumed operaticnal command of the army units on Mille in the
cage of an enemy landing?

A, If the enemy started landing operations, Captein Shiga would have
assumed command, but the enemy never landed on !dlle.

281, Q. So that on Mille, Captein Shige never assumed operational contrel |
of the army units there, is that correct?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for an opinion of the witnessa,

The accused withdrew the question.

282, {. To the best of your knowledge, Captain Shigas never assumed operational
control of the army units on Mille, is that correct?

A. Vhen I went to Mille in the early part of November, 1943, Shiga had not
assumed command of the army forces.

283, Q. To the best of your knowledge, did he ever assume operational
' control of the army units on Mille?
A. Fo,

284. Q. Do you know who ordered the flagship Kashima to be sent to Japan?
Ad. The Navy Ministry. |

2351 Q- Dﬂ ¥you know 'tﬂ'? [
A, I do not know,

286, Q. Did the Navy Ministry also order that the Fourth Fleet Headquarters
be transferred ashore at Truk?
1» Ho-

287. Q. Who ordered that?
A, 'The Commander in Chief of the Fourth Fleet decided that,

21U




288, Q. What staff officer of the Sixth Base Force told you the
executicns had taken place on Kwajelein?

A, Commander Hayashi, the senior staff officer of the Sixth Base Force,
289, Q. Did he tell you the executions were illegal?

This question was objected to by the judge advocate on the ground
that it was irrelevant and immaterial,

The accused replied.
The commiseion announced that the objection was not sustained.
A. I do not remember, I have no recollection of the details.

290, Q. Who were the 80 or 90 prisoners that you saw at Wake?
A. As I recall, there were many civilians among them.

291, 4« The number 80 or 90 is Jjust an approximgte number, is it?
As Yes.

292, Q. Did you, at any time, hear Vice Admiral Abe request orders or

instructions from Kobayashi on how to handle prisonere of war?
4. I have no recollection,

293, Q. This dispatch that Captein Sekaibara sent, relating to prisoners
of war, did it say that all prisoners of war had been executed on Wake?
A. As I recall, it stated all the priscners.

294, Q. Who decided at the Fourth Fleet Headquarters what messages should
be taken to the Commander in Chief, Fourth Fleet, of the many messages
that were received every day?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
counsel was misquoting the testimony of this witnessa,

The accused withdrew the question,

295, Q. Were all messages received at the Fourth Fleet Headquarters
taken to the Commander in Chief, Fourth Fleet?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was too vague and general,

The accused withdrew the question,

296, Q, During October, 1943, were all messages received at the Fourth
Fleet Headquarters taken to the Commander in Chief, Fourth Fleet?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
there has been no testimony to the effect that any dispatches were taken
to the Commander in Chief at that time,

The accused replied,

The commission announced that the objection was not sustained,
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A. As each staff officer did not take all the dispatches received by each
officer, including myself, Commander in Chief did not see all the dispatches
received.

297. Q. Who decided what messages should be taken to the Commander in Chief?
4. Important dispatches were taken to the Commander in Chief by the
officer of the day without any specific instructicns,.

298, Q. By that you mean it was the duty of the officer of the day to
determine what messages should be shown to the Commander in Chief?

Ad. There were at the most only one or two dispatches a day to be taken
to the Commander in Chief, and they were operational in nature. The
dispatches were filed for the Commander in Chief as I stated previously.

299, Q. Who determined, other than the one or two operational dispatches
which you say the duty officer took to the Commander in Chief, Fourth Fleet,
what other messages in this so-called folder were to be shown to the
Commander in Chief?

Thie question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was ambiguous and misleading since this witness has not testified that
there were any messages that were not put in the folder,

The accused replied.
The commission announced that the objection was sustained,

300, Q¢ Who determined the action officer on each dispatch that was
received?
4. The chief of staff or the senior staff officer.

LY
301, Q« W¥ho determined the action officer on the dispatch received from
Captain Sakaibara regarding the disposition or disposal of the prisoners on
Wake?
A, No action was taken.

302, Q. Don't you remember that according to Navy Regulations monthly report
were required to be submitted by all navy activities?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was too gensral in scope.

The accused replied.
The commission announced that the objection was sustained.

303, Q. P4id any monthly reports that were submitted by the commanding
officers of units include reports on nrisoners of war?
A, I do not remember.

304. Q. Did you put into form and submit to Admiral Sumikawa the infor-
mation that Sakaibara had disposed of prisoners of war on Wake?
A. The chief of staff at that time was Rear Admiral Nabeshima, but I did

not take any special steps.

305, Q. As senior staff officer what, if any, orders or instructions
concerning the treatment, protection, or safeguarding of prisoners of war

2T¢
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did you ever recommend to the chief of staff? -
A. I never mede any recommendetions,

306. Q. TYou testified that Kawamura told you that it had been reported
at this conference that prisoners of war had been executed at the Naval
Guard Unit. Did he tell you that he had seen them executed there?

4. No, he did not say so.

307. Q. At the time of your inspection at Wake, did you hear Admiral Kobay-
ashi discuss prisoners of war with Ceptain Sekaibara?

A. Outside of what I testified to this morning, I did not hear anything
else,

308, Q, T1d you hear Admiral Kobayashi tell Captain Sakaibara that he was
to treat these prisoners humanely?
4. I have no recollection.

309. Q. How did Commander in Chief, Fourth Fleet, decide on what subject
to issue his orders and when to issue his orders?

This question was objected to by the judre advocate on the ground that
it wes too board, indefinite and vague.

The accused replied,
The commission announced that the objection was sustained.

310. §« How were the Navy Ministry's orders to send priscners of war to
Jepan carried out by these commanding officers of navy units on these
islands?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
counsel was misquoting the tectimony.

The accused withdrew the question.

311, Q. Do you know when the first prisoners of war were captured in this
area, said to be the area of jurisdiction of the Fourth Fleet?

A./ As I recall the first prisoners of war were the submarine prisoners
of war taken and brought to Truk on the 20th of November, 1943.

312, Q. When were the priscnere of war who were at Wake captured?
4. I do not know, Probably they were taken when the Japanese forces

occupled Wake,

313, Q. And when was that?
A, Around Jamary or February, 1943, but I do not know exactly.

314, Q. Was Wake then outside of the juriediction of the Fourth Fleet)?
A, I do not know.

The witness was duly warned.

The commission then, at 4$20 p,m., adjourned until 9 a.m., tomorrow,
Wednesday, June 9, 1948,
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United States Pacific Fleet,
Commander Marianas,

Guam, Merianas Islands,
Wednesday, June 9, 1948,

The commission met at 9115 a.m.
Present:
Hear Admiral Arthur G. Robinson, U. S. HNavy,

Lieutenant Colonel Henry K, Roscoe, Coast Artillery Corps, United
States Army,

Lieutepant Colonel Victor J, Garberino, Coast Artillery Corps, United (74

States Army,
Lieutenant Commander Bradner W, Lee, junior, U. £. Naval Reserve,
Lieutenant Commander Edwin M., Kooca, U. 8. Navy,
Captain Raymond F, Gerraty, junior, U. S. Marine Corps, members, and
Lieutenant David Eolton, U. 8. Navy, and
Lieutepant James P, Kenny, U. S. Navy, judge advocates,
Robert Oldham, yeoman third class, U. S. Navy, reporter.
The accused, his counsel, and the interpreters.

The record of proceedings of the twenty-second day of the trial was
read and approved.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.
The judge advocate made the following statement:

In conformance with the procedure that was permitted by the commission
with regerd to obtaining an affidavit from Colonel Oishi, Chisato, the
judge advoocate would like the commission's authority to submit an interroc=-
gatory to Olshi, Chisato, now confined in Sugamo Frison, Tokyo, Japan, and
to obtain it directly with the understanding that these interrogatories will
also be shown to defense counsel so that they may submit at the same time
cross=-interrogatories,

The commission announced that this request was granted,

Commander Martin E, Carlson, a counsel for the accused, made the foll-
owing statement:

In connection with the request of the judge advocate, we would like to
make a request that Colonel Oishi, Chisato be summoned as & witness in order
that we might have the right of cross-examination of this witness.

We would also like to have summoned as & witness Kawamura, Torao, We
do not know where he is but we would like to have an effort made by the
judge advocate to summon him as a witness,

We would like also to have summoned Louis 8ilvie Zampe now residing
at 2028 Gramercy Avenue, Torrance, California, and Fred F, G t, now
residing at 6566 West B4th Street, Los Angeles, California,
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The judge advocate replied,

| The commission announced that the request of the defense counsel, as
| to the witnesses residing in the continental limits of the United States
if were denied in view of the fact that these witnesses were outside the juris= |
I diction of this commission, and further that any witnesses located in Japan ;
|| desired by the defense counsel should be requested through the office of the |
| Director of War Crimes, Facific Fleet, |
5 Inoue, Kenichi, the witnese under examination when the adjournment was
| taken, entered. He was warned that the ocath previously taken was still .
binding and continued his testimony. ;
i |
Reexamined by the judge advocate: |
| 315, Q. How many battleships were under the command of the Fourth Fleet
during the period that you were senior staff officer of the Fourth Fleet? !
4, There were none, !

| 316, Q. How many cruisers were under the command of the Fourth Fleet during |
| the period when you were sendor staff officer of the Fourth Fleet? |
|

{ This question was objected to by the accused on the ground that it was
| irrelevant, immaterial and the answer would be misleading,

I The judge advocate replied,
|
!

|

|

|

|
I The commission announced that the objection was not sustained, |
!..I.. Those cruisers which were assigned to the Fourth Fleet were one |
| cruiser for training purposes and two light cruisers, During the course of !
| operations there were at times assigned to the Fourth Fleet on a temporary |
”baﬂis heavy cruisers and other vessels,.

;31‘?. Q. During what sort of operations were these assigned to the Fourth
|| Fleet?
|

i This question wae objected to by the accused on the ground that it was
'i irrelevant and immaterial,

:| The judge advocate replied,

: The commission announced that the objection was not sustained,

A. For example, towards the end of November 1943, the army units were

|| being moved to the Marshall Islands - cruisers from the SBecond Fleet were
detached and assigned to the Fourth Fleet.

bined Fleet for amything other than convoy purposes?

|
|
|
|
' a].ﬂ_ Q. Were crulsers ever detached from the Second Fleet and assigned to t.hf
om
4d. I have no recollection, '

319, Q. You referred to a training cruiser and two light cruisers that were
assigned to the Fourth Fleet, What wae the name of this treining cruiser?
A, It was the Kashima.

1320, Q. Was that the flagehip of the Fourth Fleet at that time?
4, Yes.
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321, Q. TYou referred to two light cruisers. During what period of time

were they with part of the Fourth Fleet? |
4. ds I recolleoct they were attached to the Fourth Fleet from August 1943
up until 17 February 1944 when they were both sunk during the air raid. .

322, G+ How many aircraft carriers were under the Fourth Fleet during the
period of your tour of duty?®
A. There were no aircraft carriers attached.

|
|
|
|
323. (. How many destroyers were under the command of the Fourth Fleet :
during your tour of duty? '
A.  Except for that occasion when the Kashima went to Kwajalein when there|
were two destroyers assigned to escort the Kashima, there were no others, :
324. Q. At the time the Combined Fleet was at Truk was ite headquarters |
afloat or ashore during the period of your tour of duty? '
4. Its headquarters was afloat.

Hecroes-examined by the accused:

325. Q. Was not the surface escort unit attached to the Fourth Fleet and
were not a number of destroyers attached to that unit?

4. There were destroyers attached to the Second Surface Escort Unit but,
however, I do not believe that the Second Surface Escort Unit was attached
to the Fourth Fleet, but was attached to the Surface Escort Squadron,

326. Q. Did not Vice Admiral Wakabayashi hold the post of commander of the!
|

Second Surface Bscort Unit collaterally with his other office?
A Yes. |

327. Q. Then, does that mean that the commandant of the Fourth Base Force,
Vice Admiral Wekabayashi, was under the command of the Fourth Fleet in his
capacity as commandant of the Fourth Base Force and under the command of '
Surface Escort Equadron in his capacity of Second Surface Escort Unit !
Commander?

4. I believe so.

328, Q. Did the duties of the Fourth Fleet Headquarters change when it was|

ashore and when it was afloat? |
A. By duties do you mean fleet duties or base force duties? |

329, Qs Fleet duties?
A. There were no changes.

330, Q. 4nd relative to base force duties, were there any changes?
A. There were no changes.

331, Q. Weren't thefr units, such as the Personnel Replacement Unit g~

headed by Admiral Asano, of the Combined Fleet with headquarters ashore at
Truk?
4. There were.

392, Q. While the commander in chief of the Combined Fleet was at Truk
wasn't he both the senior officer present aflcat and ashore?

4. In rank he was the senior officer, but the responsible officer on Truk
wae the commander in chief of the Fourth Fleet or the commandant of the

Fourth Base Force.




333. W« And the commander in chief of the Fourth Fleet was a subordinate
unit of the commander in chief of the Combined Fleet, wasn't he?
A, That is so.

Examined by the commissiont

334, N In connection with dispetches you testified to about concerning
prisoners of war, were there any other dispatches concerning prisoners of
war received other than those you mentioned in your testimony, that you
remenber? ,
A. I have no recollection. I retract my statement., I recall dispatches
were received that the destrcyer Yamegumo attached to the Combined Fleet |
had taken submarine priscners of war around the middle of November 1943. '

335. Q. During this inspection of Kwajalein when you testified that :
you were driving in e car and a Sixth Base Force staff officer showed you |
the location where the prisoners of war were executed, was Admiral Kobayashi
present at that time? Was he in the car at that timc%

4. No, he was not right in the same car,

336. N« Did you bring this conversation to his attention?
A. I did not.

337. Q. During the air raids of February 17th and 18th, 1944, when you
testified that Sumikawa was in Tokyo, who was acting chief of staff at that
time? |
4. There was no acting chief of staff,

338. Q. Well, as senior staff officer, during the absence of the chlef :

of staff wouldn't you take over his duties? e
A. I na{fjally assumed the operational business of the chief of staff j&_
but the duties of & chief of staff had other aspects and there were many
officers at headquarters who were superior to me in rank I could not assume

the rest of his duties as chief of staff, and the fact is that the commander

in chief did not designate an acting chief of staff. '

Reexamined by the judge advocate:

339, Q. Where was Admiral Kobayashi's car during this portion of the
inspection trip when the scene of the execution was pointed out to you?

This question was objected to by the accused on the ground that it
was irrelevant and immaterial,

The judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustained.

4. He wae right in the car immediately in fromt of me.

= ==

340, Q. Did your car slow down at the scene of the execution when the
staff officer told you that this was the place of execution?
4. Yes,

341, Q. Were any instructions given your driver at that time to slow
down at that scene? o,
A. I halye no recollection.
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342. Q. Did the car carrying Admiral Kobayashi slow down at that place?
A. I have no clear recollection but as my car slowed down because the
car in front slowed down, and therefore I believe that the car in fronmt
slowed down at that point,

The accufed moved to strike out this answer on the ground that it nd i<
irrelevant and immaterial,

The judge advocate replied. l
The commission announced that the motion to strike was not sustained)
Recross-examined by the accused:

343. Q. You testified that you received a dispatch reporting that sub-
marine prisoners of war had been captured by a destroyer of the Combined
Fleet, but on receiving this dispatch did you report it to the commander '
in chief or show the dispatch to hinm? :
4. I ha“¥e no recollection whether I took this special dispatch to the 1(9{-.
commander in chief, The disposal of dispatches was conducted along the |
lines I stated yesterday. I
|
|

344. Q. This chief of staff of the Fourth Fleet, Sumikawa, when did he
leave Truk and when did he return to Truk? I am referring to the occasion
you spoke of in your testimony previously.

A As I recall he left on the 16th of February and returned on the 20th|
of Fehrmr,r-

|
345 Q. On this automobile trip at Ewajalein you testified to, where |
were you going?
A. It was after we had inspected the airdrome and had seen the fort at ‘
the west end of the island and while proceeding towards the supply depot.

|

346. Q. How many cars were in this party?

A. 48 I recall = two cars. :

347. Q. When this Sixth Base Force staff officer said that t.h;( exscution '()-“2.
had t-aken place, here, didn't he say "prisoners® and not “prisoners of m"{
A. He sald prisoners of war,

Neither the judge advocate, the accused, nor the commission desired |
further to examine this witness.

The witness said that he had nothing further to state.

The witness was duly warned and withdrew.

The commission then, at 10315 a.m., tock a recess until 10:30 a.m,,
at which time it reconvened,

Present: 41l the members, the judge advocates, the accused, hie
counsel, and the interpreters.

Archie I, Haden, junior, yeoman firet class, U. 5. Navy, reporter.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present,
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” A witness for the prosecution entered and was duly sworn. | {
Examined by the judge advocatej !

| 1e Q. Will you state your name, occupation, and residence?

I Ae Frederick A. Savory, interpreter et the War Criminal Stockade, residing

I at the stockade, |

" [

| 2« Q. If you recognize the accused, state as whom? |

I A, Vice Admiral Kobayashi. 5

| 3. Qs You have testified that you are an interpreter. What languages

II do you interpret?

| A I epeak English and Japanese,

| Qs Were you at the Var Criminal Stockade during the period from i

| March 8, 1948 to March 11, 19487 |

|I L- E'ﬂ‘ﬁ- I

Be Qs During that period did you see the accused, Kobaysshi?
A, Yes.

| 6« Q. Where did you see Eobayeshi?

q i, I saw him in the questioning booth within the stockade compound,

| |

h Ta Q. Was anyone else present? :
\ | A, Yen, |

| 8 Q. TWho? | |

| & Commander Ogden and Iieutenant Bolton, '

il !

| 9e Qe What ocourred during the period when you saw Kobayashi in the |

' presence of Commander Ogden and Ideutenant Bolton?

| Ao Vice Admird ]l Kobayashi was questioned, 0

| 10 Qe Fill you describe the procedure of this questioning? ,

| Firet Admiral Kobayashl wae asked if he wished tc make a statement,

| At that time he wes told that he was free to make or not to make any state- |

” ments, He replied he would, Then he was asked if he preferred to make the |
statements in English or Japanese, Vice Admiral Kobeyashi preferred to make
it in English,.

I The acoused moved to strike out the words "Vice Admiral Kobayashi
‘ preferred to meke it in English" on the ground that it was an opinion of |
| the witness, |

;’- The judge advocate replied.

The commission announced that the motion was not sustained.

|
|
| ment in English?
|

|
11, Qs Did Vice Admiral Kobeyashi sey that he wished to make the state= i
A, Yes, |
[
|

|> 12, Q. Were any questions asked of Kobayashi?

2183 r
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I &e Yes, Questioning was done by Iieuten=nt Bolton, After esch question
| or series of gquestions, ILieutenant Bolton would dictate the answere and I
tock them down on paper which were submitted to Eobayashi after each ques=
tion or series of questions for verification., If he objected to any words
I!or pagsages in these notes they were corrected., At the conelusion of each
|| interview these rough notes were given to Admiral Eobayashi for further

| study, Admiral Kobayashi, with his full approval in using these notes and
meking any changes he desired, made a statement.

(i The mccused moved to strike out the words "Admiral Kobayashi, with
|l his full approval in using these notes and making any changes he desired,
| made a statement™ on the ground that they were en opinion of the witness,
| The judge advocate replied.

The commission directed that the wordes "with his full approval in®
| be stricken,

|i13. Qe In your previoue answer you said that after each guestion or serie
1 of questions lLieutenant Bolton dictated the answers, Did the accused Kobaya

|| 8hi answer the questions when they were put to him?
i 4. Yes.

I
I
I

Bolton?®

|1¢, Q. Tere these answers the answers thet were dictated by ILieutenant
| Ao Yes.

|
115, Q. In what language did Kobayashl write his statement at that time?
|| & Koteyashki wrote his statement in English, When he wrote sach state=
|| ment a sheet of carbon paper was glven to hin and he ‘'made a carbon copy of
|| eagh statement for his own reference,

ll 16, Q. What occurred after Kobayashi wrote each of his statements?

I & Admiral Kobayashi would go over the statement of the previous day on
| the following morning with Commander Ogden and Iieutenant Bolton, Then if
| he desired to make further changes these changes were made, Then after

: eech change or correction which was written in by Admirel EKcbayashi himself
|| he initialed each change or correction, Then he initialed each page.

| The accused moved to strike out the wordes "Then if he desired to make
further changes these changes were made®™ on the ground that they were an
opinion of the witness.

The judge advocate replled.

17. Q. Vere these statements then signed?
4. Yes, Each statement was signed in the presence of Lieutenant Bolton

[
I
| The commission announced that the motion to strike was not sustained,
|
|
} and Commander Ogden and swor] to before Commander Ogden,

{| 18, Q. You have testified that # these statements were made in English,
ﬂ Did you act, at any time during these interviews, as an interpreter?
il Ao Yes, Occasgionally I helped in my cepacity as interpreter.

220
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19. Q. Was the accused given coples of the translations of the Jepanese

of these statements of his?

A, Yes, to the best of my knowledge these transletions were made by an

interpreter at the legal office and later submitted to Kobayashi,

The accused moved to strike out this answer on the ground that it was

an opinion of the witness.

The judge advocate replied.

The commi=eion directed that the answer be stricken,

20, Q. Did you see these translations?

*- YEB-

21, Q. Tiere these translations shown to Kobayashi?

ALl- .-?-E'B‘

22, Qe Did he go over these translations meking corrections in them?

b Yes.

23+ Qe At the time prior to the original writing of the statements when
Kobayeshi used the written notes that you had taken, did he meke any change

in those written notes when he wrote his statement at that time?
A, I do not remember.

244 Qs VWhen the statements on the following morning were shown to
Commander Ogden and Ideutenant Bolton were they pgone over at that time with| the

accused?
A. Yes,

£5., (. Were sny additional changes made at that time?

A, Yee,

26. Q. After the translations were submitted to Kobayashi with regerd
to each of these statements were any chenges made in any of the original
English statements?

A. I do not remember,

27« W« Wes a statement made
A, Yes,

28, Q. Was a statement made
A, Year,

26, Q. Ves a statement made
4, Yeas,

30, Q. FWes
a. Yes,

31, Q. On the eleventh of March were the prior statemente shown to the
accused, Kobaysshi, together with the stetement of the eleventh?
Ao As I recall it was either on the geleventh or the twelfth that all

statements were shown to EKobayashi,

a statement made

on the eighth of March?

on the ninth of March?

on the tenth of Karch?

on the eleventh of March?

L
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32, Q. Wes this entire group of statements discussed by Kobayashi in
the presence of Commender Ogden end Lieutenant Bolton?
A. Tes,

33, Qe At any time during the entire course of these interrogetione was
any threet or force made to Kobayeshi?
A. No.

34« Q. Was any duress or coercion of uny kind used in interrogeting
Kobayeshl or in obtaining his stetements?
A. No,

35. Q. Vere any inducements offered or promised to Kobaysshi to get him

to enswer any questions or make any statements? |

A. No. !
I

36. Q. I show you prosecyf@ion document number 110 and ask if you rqﬁgﬁnihe{?ﬂk
|

this document? |
A. Yes., It is Fobayashi's statement made on & March. '

Frogecution document number 110 was submitted to the accused and
the judge advocate requested that it be marked for identification.

|
|
The accused objected to this document being marked for 1dent.1finatiun!
unlese it is offered in evidence at the present time so that defense counsel
may object to it being so offered. The accused further moved that the
last answer be stricken on the pround that the witness was testifying to a
document which had not been offered in evidence,

The judge edvocate replied,

i
I
The commission announced that the objection and the motion were not '
sustained, |
There being no further objection, prosecution document number 110 was
marked "Number 13" for identification,
|
37. Q. I show you prosecution document number 111 and ask you if you
recognize this document?
A, Yes, This is Admiral EKobayashi's statement of 9 March, I
Prosecution document mumber 111 was submitted to the accused and the
judge advocate requested that it be marked for identificetion.

The accused objected to this document being marked for identification
on the same ground given in objection to prosecution document number 110,

The judge advocate replied,
The commission announced that the objection was not sustained,

There being no further objection, prosecution document nmumber 111
wae marked "Number 14" for identification.

38, Q. I show you prosecution document mumber 112 and ask if you recog-

nize 1t7
A, Yee, Thie is Kobayashi'es statement made on 10 March,

-
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Prosecution document number 112 was submitted to the accused and the |
Judge advocate requested thet it be marked for identifiecation.

The accused objected to this document being marked for identifimtion'

on the same ground given in objection to pmosecution document number 110, |J&_

The judge advocate made no reply.
The commission announced that the objeetion wae not sustained, |

There being no further objection, prosecution doocument number 112
wags marked "Number 15" for identification.

39. Q« I show you prosecution document number 113 and ask if you

recognize this document?
4, Yes, This is Eobayashi's statement of 11 March,

Frosecution document number 113 was submltted to the accused and the |
Jjudge advocate requested that it be marked for identification. I

The accused objected to this document being marked for identification
on the same ground given in objection to presecution document mumber 110,

The judge advocate replied. I
The commission announced thet the cbjection was not sustained. l

There being no further objection, prosecution document number 113 |
was marked "Number 16" for identification, i
|
I

Cross=examined by the accused:

40. Q. How many days did this interrogetion of Kobayashl take?
A, As I recall Admiral Kobayashi's interrogetion required approximately |
a week,

A1, Q. Was this the first time that Admirel Kobayashi had been interroga-
ted = March B, 19487 |
4. Ne.

F Q. How many previous times had Kobayashi been interrogated?
This question was objected to by the judge advocate on the ground

that it was irrelevant and immaterial unless the question was limlted to
the interrogation connected with the statements marked for identification.

The acoused made no reply. |

The conmission announced that the objection was sustained, |

43. Q. Were you present at any previous interrogation at which
Lieutenant Bolton or Commander Ogden interrogated Kobayashi prior to

March 8, 19487
A, As I recall, Admiral Kobayashi was interviewed by Commander Ogden
prior to March &, but I do not remember Lieutenant Bolton every interﬂniliq Pt

Kobayashi prior to that time.

=




|
| ‘ |
| : L ® ’ |
|
1

Stockade on Guam?
A. I do not remember the exact date but as I recall it was sometime in

| the spring of 1946,

|! 45. Q. And on March 8 and all during the interrogetion which you have |
|  testified to, Admiral Kobayashi was being held in solitary confinement at
| the stockade. Is that true?

:! 1-. Y‘B.

I
| 44s Q. Do you remember when Admiral Kobaysshi came to the War Criminal | \
I 1

| 46. Q. Did Admira]l Kobayashi have the benefit of counsel at these
| interrogations beginning March 87

L Thies question was objected to by the judge advocate on the ground
( that it was irrelevant and immeterial,

The accused replied.

The commission announced thet the objection was susteined.

47. Q. Wes counsel for Kobayashi present at the time that Admiral
Kobeayashl was belng investigeted by Commander Ogden and Ideutenant Bolton
starting March 8 until they were completed?

| 4 No,

\ 48, Q. When was thie prosecution document number 110 executed by !
| Admiral Kobayashi? -
| Ae This document was written by Admiral Kobayashi on the eighth and |
' signed on the ninth of March. l |
ﬂ 49, Q. Vhen was the translation into Japanese made on this document? ;
| A I do not know, |

|
50, Q. VWhen was the translation into Japanese shown to Kobayashi? !
A, To the best of my knowledge the translations were submitted to E
1 Kobayashi on the eleventh,
| |
51, Q. When was prosecution document number 111 executed by Kobayashi? |
I A This statement wae executed by Admiral Kobaysshi on the ninth of i
Il Merch and signed on the tenth.
|
[ | 52, Q. When was the translation of it made into Japanese?

| A, I do not know,

53, Qs When was the translation shown to Admiral Kobayashi?
A. To the best of my knowledge on the eleventh,

Kobayashi?

|
|
J 54, Q. When was prosecution document number 112 executed by Admiral
|
| A. This wae executed on March tenth,

|

55, Q. And signed on what date?
A. On 11 March.
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56. Q. When was the translation made?
i A I do not know,

57« Q. When was the translation shown to Admiral Kobayashi?
A, To the best of my knowledge on the eleventh.

58. W« Then it was shown to him on the same day he signed it?
A, To my knowledge, yes.

Kobeyashi?
'R This was made on 11 March 1948,

|
|
|
|
|
59. Qs When was prosecution document number 113 executed by Admiral i
I
|
|

| 60, Q, And when did Admiral Kobayashi sign 1t?
| A, On 11 March 1948,

| €6ls Q. When was the translation made? |
it A, To the best of my lknowledge on 11 March.

| 62+ Q. A4nd when was the translation shown to Admiral Kobayashi? :
i A To the best of my knowledge on the eleventh, |

| €3. Q. Were you present at the time these translations were shown to
| Admiral Kobayashi?
ke I was in the stockade but I do not remember if I was present all
J | the time when Kobayashi was rereading the translations but I was present
when the transletions were given to him,

64 Qs Who gave the translations to Admiral Kobayeshi?
4, I do not remember.

€5. Q. Waas Admiral Kobayashi cauticned in any way before he waes questio
by Commander Ogden or Iieutenant Bolton?

= _i.___ ==

Thie question was objected to by the judge advocate on the ground
that it wae too general and wvague.

I The accused made no reply.

i. The commission announced that the objection was sustained, .

| 66¢ Q. At the time of the questionings was Admiral Kobayashi charged
with a crime?

A. I do not know,

|

‘ Reexramined by the judge advocate:

I

| 67. Q. Do yon know if, prior to the eleventh, the translatione of

| individual statements made by Eobayashi between the eighth and eleventh
‘ were submitted to Kobayashi? |

4. No, I do not know,

| 68, Q. Do you mow if on the eleventh the translations that you referred
“ to were in the hande of Kobayashi and submitted to him at the time of or
prior to his discuesion of these originel statements with Commander Ogden

or Iieutenant Bolton?




e —————————— e

g ° O

A The translations as I recall were given to Kobayashi after each
stetement was gone over with Commander Ogden.

€9. Q. Do you know if any corrections were made in the English
| statementes after Kobayashi had received the Jepanese translations and

corrections? !
i. I do not remember, |
|

Recross=examined by the accused:

70. Qe At what time did Admiral Kobayashi meke these statements? You |
sald he axecuted one on the eighth of March, At what time on the eighth |
of March did he execute it?

This question was objected to by the judge advocate on the ground
that 1t was a misstetement of testimony.

The accused replied. .
The commission announced that the objection was sustained.

Tl. Q. Isn't it true that these stetements were £ll made around nine
o'clock in the evening of the day before they were signed by Kobayashi?

A. After esach day's guestioning was over and if there was still time |
before the evening meal, Kobayashl would start to write his statement,
After the evening meel and his shower he was permitted to come out to the
guard house and continue to write his statement, Then at nine o'clock, if |
I am not misteken, the regulations say it is time for all prisoners to be

in bed and he stopped writing hls statement,, {?L

72, G+ Then neither you, Commander Ogden, or Iieutenant Bolton were
present at the time Admiral Kobayashi wrote these statements., Is that

true? I
A. Ae I recall Commander Opden and Iieutenant BEolton were nct present,

But I wes with Kobeyashi quite often; not a1l during the period of writing |
but I would start him off by arrenging paper and pencil and so forth and

then would come h?’&k to plek up the stetement around nine o'clock,

7% 4. And when on the eleventh were these tramslations shown to him?
Lt I dn‘ nﬂt- rﬂmmhfro

The witness was duly warned,

The commission then, at 11:40 a.m,, adjourned until 9 a.m., tomorrowy
Thursday, June 10, 1948,
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' THIENTY-FOURTH DAY

Tnited States Faecil
Commander karianas,

":.:':‘_F"'} ATt

ie Fleet,

ar
nas Islands,

Tharadey, June 10, 1948,

| The commission met at 9:10 a, n.
11
||
regencvs
! Rear Admiral Arthur G, Robinson, T, 3. Navy,
| Iieutenant Colonel Henry X, Roscoe, Coast irtillery Corps, United States
|dvn;,
I Lieutenant Colonel Vieter J, Garbarino, Coast irtillery Corps, nited
IStates Armyv
| e |
I Lieutenant Commander “radner °/, lee, junior, U, 3. Haval Reserve, |
| Lieutenant Commander Edwin k. Koos, U, 5, Navy, '
| ™ ¥ % ] J o . ] ey - » . 1 1 1
| 2»:‘-11}1;'_*.’.-” taymond ¥, Garraty, junior, U, 3. Harine Corps, members, and I
Lieutenant David Bolton, U. 3. Navy, and |
Lieutenant James 7. Renny, U. 5. Vavy, judge advocates.
Stewart R, Smith, yeoman first class, U. 5. Navy, repcrter.
The accused, his counsel, and the interpreters,
|
I The record of rroceedinss of the tuenty-third day of the trial was read |
.

land erproved, i
Ho witnesses not otherwise connected with the trial were resent,

Frederiecls 4. Savory, the witness under ex ation when the adjournment
was taken, cntered. le was warned thalt the cath previcusly %“aken was still

|binding and continued his testimony.

1y . %
I (Reeross-exam!naticn eontinued,)
I 1
Th l« Hawve you the paper or the papers cn which you tock down the answers

dictated hy Lieutenant Bolton?
A. I might have ope or two, but I bellieve I have destroyed most of these
original notes taken down by me.

75. Us llere these original papers destroyed on orders of Lieutenant Bolton?

76, Q. This document which is mrported to have been made on the eleventh
of Karch, was that made approximately between the hours of seven and nine
p. m, that night?

A4+ I do not remember exactly.

77« &« Do you remember if the translation of this document was shown to
Kobayashi the day after he wrote his statement of the eleventh?

A To the best of my recollection, translations of his statements were
gubmitted to Kobayashl con the eleventh,

78. Q. During the interrogation, did Lieutenant Bolton write down the
answers that Kobayashl geve to the interrogations?

i As As I recall, I took down the dletation of Lieutenant Belton, but
ococasionally a sentence cr two were written down by Iieutenant Bolton,

?JJ III"
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. Q. Net all the answers that were given by Admiral Kobayashi were
written down, isn't that true?

A. Yes, certain explanations given by Kobayashi were not taken down., On
the other hand, Lieutenant Bolton instructed him that it would be to his
advantage to make such explanations to his defense counsel.

80, Q. Nobayashl made no notes at all of the answers that he gave during
the time he was Interrogated, did he?

4. lNo, I do not recall that he took any notes down,
8l. 4« This statement that Kobayashl wrote on March eighth, isn't that only

a statement that you brought out from the ar Crimes Cffice here and which
you requested him to copy?

A, I do not remember,
82, Q. From what did Hobayashi make his statement on l'arch eighth, then?
A, To the best of my recollection, Kobayashi made this statement on the

elghth of Karch on the questioning of ILieutenant Bolton,

83. &e. Didn't you or Lieutenant Bolton or Commander Orden glve Admiral
liobeyashl a written statement which he was asked to copy down in his own

hgndwriting, at or about 7 o'elock in the evening of March eighth?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that

it was misleading.
The accused replied,

The commission announced that the objection was not sustained.

A lo, the only written matter that was given to Kobayashl were the notes
takten down during the intervlew. The only document that I remember being
submitted to liobayashi which came from the legal office wes a blorraphical
report on Kobayashi from SCAF, This was riven to him, T belleve, on the
twelfth of larch for verification.

BL. Q. Then sometime during the evening Kobayashi was given the notes that
were made durinz the daytime while he was being interrorated and from these

1a
notes, then, he made a statement, Is that correct?

Thie line of guestioning was objected tc by the judre advocate on the
ground that i1t was 'eyond the scope of the redirect examination,

The accused made no renly.

The commisasion anncunced that the cbjection was sustained.

85, Q. What happened to the atatement after you pleked it up from Kobayashl]

around 9 o'eclock every evening during these four days?

4, T took it to my quarters in the stockade and kept it there until Lieu-
tenant Bolton and Commander Ugden came down the following merning.

86, Q. And at that time did idmiral Kobayashi sign it?
A. Ho, he did not sign any statements until he had gone through the state-
ment or statements with Commander Ogden and Lieutenant Bolton,

A

——
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produced by the witness was submitted to the accused and
and by the judge advocate offered in evidence,

4 &1 o o o | - | -
with Lieutenant Bolton and Com-

- -l
Ugden, and during the Interroration wobes were made, did
T LR, TOPEg oy s o vl . & K i ; e 1 b )
Lobaya request, time and agzain, that inga be added to his |
to the notesa?
Yas, a8 I recall, once in a while he desired tc explain certaln points
is statement, Lbut as T have already said, Lientenant Bolton informed him
it g toc his advantage that he explain them 4o his de counsel.,
o | ayashl told |} 1id not have to ralke a statement?
Yos.
Exami ned r the comnlssion: |
- 5 @ 1 18 2 y = 5 1 v ¥ ] |
s lien Lieutenant Bolton dichtat Lo i Wimiral Kobevashl's renlies |
iestions, di feutenant Zelton chan Ll ording of these replies in i
a1 |
agd |
2. A 14 - - | - I 2 ™ - i 2 1
tisutenan lton coordineted anewers to & ssrle susstions and’ i
L gy s =L - , T o A s T i 1T | | Sl r .| |
ctly kept to tl nae of & inamers. I do n . 1 change |
e .’. at X - . ko --_.'| 1 .. rent e _-:-". e 1. - arl'aT hal &
.
'.'-.: L'-I I.'I 2 .: 1 J . .'. OCa 3 I oo L 8 or Ll ol | .| ":.' i 1 in 1 |
her Lo eyvanine 1 ig 4 15 .
h 1 Lne 13 4 n had 1 nsre el ' ake,
Ty 34 9 - h 3 B - P
[ 1 Gl 11 1] " s
- . . x . . 1M e e Y LT T I - L
i 1t s My B 1 TOC ntl : s May
5 = _-I 3 rio v
|
.
Present: 411 the merbers, “he iud advocates, the accused, 1 ia conn=
n ha interpreters, |
x - |
(A} ' £ 4 S J oy 2 T 1 i 5 .
archie L, Eaden, junior, wecman Ii ¢lass, 1. 3. ry, reporter,
i vk orwlse conneoted wit 1 ria? were k.
erbert 1. Ogden, a tne for & osecution, was rcealled and warned
the cath rrevicusly taken by him w 2111 Hipding,
Zxamined by the jodce advoente: J
) JHEZE o
|
T trmny Fooar £ wepg - =l n =PIk 5 A il Mo g 9™
<« Do yon have in rour possession a document dat sy 17, 1942, signed

M1ea of the office of Director
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rocead in accordance wit

sho ?'1-

Boards.

provisions of Section

The witness was duly warned.

The commission then, at 11:40 a. m., tock a recess until 2 p. m,,
which time i1t reconvened.
Fresent: All the members, the judge advocates, the accused, |
sel, and the interpreters.

Robert Oldham, yeoman third class, U, 5. Havy, reporter,

Ho witnesses not otherwise connected with the trlsl were rresent,

23U

The accused read a written ohjection to the receipt of this document in
r ¥ % F} ¥ s T e B T n
vidence, a) ¥ marke 4
The =mccused walved the reading of this viecti ir nese ‘n open
g
rt.
. : e - ; = . S |
he judre Ivocate T y writien reply to the objectlion o e accused,
yppended marked "NNNN,Y |
! r Tals :..1' 3 | o T 34 i - | s 1 ¥ JAT ol . B, TR ad |'\.|‘."' i
1 somnisgion announced that thi biaction w: ot sustained, There
eing no further cbjection, ti locuren’ : o received in evidence, anpended
arked "Exhibit 21"
I Exh |
- TR, o e mLan s mm
a - E | 7g il s & |
Iy e & vosvgh =9
- i \ L £l i | -
i " . b oy L I" a JADan: 1 | -I‘_, ¥ i s "_ "Il
|
'he acocused read a vritter otd or rodnction ¢ i o4 . of |
5 5 ¥ - - 5 5 B - |
e i1 .'_'5.1 ':T—’ B LI LI el = | -”
1l e oL T e ha T % 5y L T ] v d R | T = P | ' . '
i co i £ L ; I OLA0n 1 e e 101 « Ll &
i £ 1 T g r & T ] & ol -4 n =" ) " ]
ad J X | ¢ L o i L i = 3
appended ced "PPPP M |
he ao 3 aiwe t] readin [ thi eply in Janand in opan court,
L T " 0y ? . 1 1,—.-_11_-|-. ‘. 'l comniaosic n wa O R n 113 "..I"l-:‘ i
N = M 5 ¥ ¥ 5 - " . £ I
o the trial entered. he commlssion made il 'ollowing ruling:
Prior to the admission into evidence -ogecution doeument number 234,
. . g S AL e e Y LA 4 A T Ut
It o L nawara i ava 1il alilant, J0nn raul |
Thea - fandon therafors Tavers 14 =ial 43 ko
L& = - - Li - ¥ - - LAk ' of Nt
T '!"."!I'._-‘. 'IL."'.., avifdence and su !-_i T !.' [ _"""-'I'. n of
agts that that nortion of the testimon ng the
L d
al'fidavit of John Paul Heourlte, as read witness,
w stricken from the record. If either the prosccution or def desire to
surmon Gunner's Late Chief John Paul Rourke, U, S. Havy, as a witness, they
s :
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Herbert L. Ogden, the witness under exam

i i1 41 | 9 i .

entered, He was warned that the cath rrevicusly talen was still

to his tour o duty as the
Commander in Chlef of the Fourth Fleet and statements were token from him,

iken,
binding and continued his teatimony,
Exam’ned by the judge advocate concerning prosecution documents numbered
. = ]
10, 111, 112, and 113:
Hie i« Wero you at the Tar Crini '11 tockade during the neriod from Varch
5, tc aporoximately llarch 15, 1948
ila I a8,
4 urin - k) rind A1d von se &% . | y ErAorr T 4
Dy A arin- that perlod did you see the accused Hobayashi?
by I '::-..':-i.
17 i here did you see Kobayashi? :
| ie In the Interrogation bullding at the stockade, I
| |
| 8. ia ag anyont 1 resentd l
[ P, S 4% < . : |
Il iia ieutenant Holteon and YXr, Savory mere also vresent, |
| !
|f,". .« hat occurred durln: the reried when you sam Hobayashi in the presenge
. | ' P i - . i : ]
ffef yourself, Lieutenant Bolton, and Ir, Savory? :
|4+ Admiral Kobayashi was interrogated relative t
|

la A1l you describe the =rocedure of that interrozation and the taking

Q

J
of the statementa?
| <be Then we 1'iI“'.“. called Hobayashi in he was told that -- rather he was

asked: 1f he wou willihs tc make statement or stetements coverling his
[| entire tour of duty as the Commander in Chief of the Fourth Fleet., FHe w: |
Il told that the ':.".-‘_-,'-".:Er" e would be used by the vrosecution; the was
! compelled b -"1 e any statement, but he expressed a willingness to make Hm::":l |
Il =t Kob *r""‘1 vas i whether he preferred tc make these ernntt
'| o nglisl gtated that he preferred to make ther
| B method of ta the statements was that ILieutenant ! L”U'J 'I':'II]
agk 'C'“'J_‘?}‘i the gueations, ““then Kobayashi desired, those questicons wonld }

be translated into Japenese by Kr. Savory. Kobayashl would snswer the
*;L:E.ﬂticnﬁ either in Enplish: or in '-4}~1nﬁ~"r~ and alter each questlon and answer
or series of guestions and answers lr. Holton would have Nr. Savory write in
English the answers which Kobayashi had given. Fart of the time those
answers were verbatim as made by Kobayashi and other times those answers were
rephrased for clarifieation by either Lieutenant Tolton or by ﬂ?:elf. After
each sentence or each vara; ru.plf had been written up in rough notes by ¥r
Savory, 1t wes again : Jhmﬂuteﬁ to Kobayashi for his approval and for any
chenges that he desired to make, At the end of each huﬁ-'.‘. questioning these
notes were given to Hobayashl and he was asked to make his statement from
these notea. Ordinarily, the followings morning Kobayashl would go over the
statements which he made the previocus day with kr, Bolton and myself, If he
had any questions he desired toc ask concerning it and if he desired tc make
any changes, he was permitted to do so. Then he signed and swore to the
statement, After the statements were exccuted they were translated into
Japanese at our office and the Japanese was then submitted to Kobayanshi for
his approval., If he desired any changes in the Japanese translations he made
those changes and each page of the translatlion was then initialed by Kobayash
4 At the conclusion of the taking of the four statements Kobayashi waﬂﬁgain

I

s
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given both the English and the Japanese of all of these statements and was
aglked if he desired tc make any changes or corrections in either the Japanese
or the FEnglish., He stated that they were correct,

11. 4. Durin- what periocds of the day from the eighth to the twelfth was
the interviewing a2nd questloning of Kobayashi conducted in your prescnce and
in the presence of Lieutenant Solton?

de The morning questicning ras usually Trom about nine to eleven-thirty

or twelve, The alfternocn questioning was unsually from about twe to four-
thirty or live.

12, ., You testified that translations were made of ehch of these state-
ments and submitted to Kobayashi, ho made these translations from English
inte Japanese?
A These translations were made by I'r, Tsuji ¢f the Tar Crimes Office,

o

assisted in one of them by Er. Akatani, also of tl ar Crimes Cffice,

13, . Are the
interrreters of
As They are.

sujil and KFr. Akatani you referred to the offieial

1. ©. That wmas done with these

to Kobayashi for correction?
Ae They were brought back to

steneils frorm that translation.

&

translations after they had been submitted |

L1

he War Crimes C(fflce and Lr, Tsuji made

B de fere these translaticns run of ' on mimecgraph paver?
ke Tl ey Werea,

and of the Dnrliak furnished the accused
rnencement of the nroceedings of this

16, .. Tlere coples of
and defense counsel prior
commissicon?

A, They were,

17. Q. At that time, during the entire course of these interrosations, were

any threats of lorce made to Hobayaghil?

A. T4 YA F 1- . l
|

B, i as any coerclon or daress exerted upon him to give answers or to |

make the accused sulmit stataments? |

A. Thev were not, :

19, (. llere any inducements or promlses made to Hobayashl in order to
induce him to answer any questions or to make any of the statementsi

kW !-ic'l

20, W. Tere these statements sworn and subscribed to in your presence:?
He They were,

21. 4. Tho administered the oath?
A, I did,

22, U, I.show you prosecution document number 110, which has been marked
for identiffication number thirteen, and ask you if you recognize this documeni
A, T do. That is the statement made by Kobayashi on & March 1948.

23, . I show you prosecution document number 111, which has been marked
for identification number fourteen, and ask you if you recognize this doecu-
ment?

i. I do, That is the statement made by Kobayashi on 9 March 1948,

292

b2 A




l

?

he ‘&la‘

P

24. (. T show you prosecutlon doecument number 112, which ha
for identificatlion nurber fifteen, and ask you if you receognize this A
A, I do, That 1= the statement made ohayashl on 10 LMerech 1948,
25. G« I shom vou nrosecubion document her 113, which has been marked
‘'or ldentification number sixteen, ask ¥yc [ ol rec ize this document]
s I do. That 1s the statement made by Kobayashi on 11 Narch 1948,
rof ments numbered 110, 111, 112, am ick had been
arlced 1/ 1E nd Rimher 16 ant 1 o -
. § & i (P! i [F] . A . r., F.I'E
aabmi the acl g } orimlassion ar e advocate
"fered in evi e,
ross-exanined by the accused concernin rosecuti iccumenta numbered
119 11 112 ol 113
10, i y Al 131
26, « In what lan i he n to ti ensed’
s - | g E
Le The g ne were aske n Zngl nd when loba desgired the
1L I.-:- n o g 3 15":‘ = ] 1"'l. g =] I 1 | I..T:.I.".r thy
nrlish,
1!_ e gacci .'.f" e ¢ ._?,:- |.:- K1 oT .”-E"'.‘ [_.n.-|: x " “.’_!1"':".. - Ly a
ish" on Gl round that it k] nion of I vithess,
" s 5 i |
| judre adv eplicd. |
The aommi i inoun that Gk L to strile war qustained.
1
o « You tesbified GLhat ayes 1BWET n Japanase an lso in Engl -'::1' .
hat t] onort of the replic k ade apanese and that he |
made in English?
Ae I wonld say appre ately half the time he answered in English.
3, . hil ayasl e in stioned, did he, himself, take ar
n [ at that he gave?
L@ Os
29, « <hen he did not teke an ' gither in English or in Japanese.
Is that correct?
A I don'"t recall Kobayashl takin: any notes himself, either in Japanese
or in English,
i
30, 4. Then the answers that were given by Kobayashl were taken down by
the investigating officer. Is that correcti |
A, They were taken down by lr. 3avory.
31. « Vas everything sald by Hobayashi in 1'is answer taken down at this
time?
Lo llot always,
32. Q. Then these notes were made un by selecting from the answers of

Kobayashi. Is that correct?

A, Kobayashi was told at the beginning of the questioning that what we
desired was a complete statement of facts and that if he had matters in
explanation of these facts that it might be desirable to omlt such matters
‘rom these statements and to take those matters up with his own counsel., He
would at times offer matters of explanation., Sometimes these matters of ex-
planation were incerporated in the
that that might be omitted,
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133, l» Did you ask Kolayaahl after the investlration waa over to rewrite
ll the contents of the notesz rade by Vr. Savory?
Ao In substance,
34, s You testifled that Kobayeshl expressed preference to write this
statement in English. Prior to hle expressing thls oreference was not Kobay-
ashl told that as he understood what the investi-ating officer wrote in l
English that it would facilitate clerlcal matters if he had written the '
I | statements in English? "as not this told to him?
|4. That was Kobayashi's omn cholice that he ma''e the statement in English. |

NI don't bellieve that he was tcld that it would facilitate matters. In
either event the statement had to be translated,

35, U, Vhen Kobayashi was given this statement prepared on the first day
to read over, did not Kobayashi at this time say that from reasding over thij LQ*;
statement and from its contents that it gave a deep impression that he had |
executed his work positively and that it gave the impression that he was a
|| very negligent commander in chief?

A I do not recall any such statement, |

36. Q. Did Eobayashl have counsel at the time you took these statements and
at the time you told him to take it up with hls counsel?

A, Ho counsel 1s assigned until the accused 1s served with charges and
specifications,

| 37. {. So that when you told him if he had any changes to make he should |
take it up with his counsel, you meant he shounld wait untll he was served |
with the charges and specificaticna?

' Not changes, but matters in explanation,

38, Q. Did Kobayashi request that he be allowed to talk to counsel?
He asked when he would be permitted to see his counsel,

o
39, =. ‘hat did you &ell him? 194
A I t0ld him as soon as the charges and specilications were served. '

i - 1 1 o
40, . TThen were the charpe and srneciflcations served? ‘

This question was cobjected to by the judge advocate on the ground that
i | it went beyond the scope of the direect examination, I
P The accused replied. |

The commission announced that the cbjection was not sustained.
Lo I do not recall the date,

41, 0. When you say that statements were taken, do you mean that you and
Lieutenant Bolton requested Kohayashi to make the statements as had been |
prepared and approved at the office of the Director of ¥ar Crimes? 1Is that [
right?

A, That i1s not true. HNo statements were prepared in advance of this in-

terrogation.
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lecrcss=axanined by the accused concerning prosecution documents numbered

56 At nipht after the interrocation was over, Kobayashl made a carbon
k

I ginal, but isn't 1 that internreter 3avory took the
original and the ecarbon copy to his quarters when Kobayashl went back to his
: |

and that interoreter Savory handed the origlinal and the carbon copy

+ £ k1o

over to Hobayashi the followinz morning?
2ghl d4id not retain his carbon copy untll the

It may be true that

I Bxemined by the commission concerning prosecutdon documents numbered
111 1 192 R .
110, 111, s and 113:
57. 4« Tlere the changea that lobayashi made in the Japanese translation
also changed in the Snglish?
o o, 8ir. They were nct chanred in the English. They were simply |
|| changes in the translation of the Tnglish,
I
58. » In other words hey were changes in ather than
substance of the statement, Is that what the ¢ derstand?
were ¢ - 1 only and

e LB

That is correct,

13 TidY » <40 e CIAanges 1N

56 1
l S Ew ol i
continuity

1

2 the Jepanese affect the
stateament?

Ao They

to talte the stand in his own behalf to testify
rogecution documents numbered 110, 111, 112,

on his volr
|l and 113

L2

eommission annour 5 request was granted.

| I ) . 3 AR S |
W ing s [ » T Dl ki i . oaarn, Ta ;.‘ bigd LB L[ veEnmorarl 1 :Ir L t_l|." oW,
|
n
e o i \ T - R . . o =2 AL . - 7
| lhe commission then, at 3:10 p, +«y GOOk o recess unt 3:30 p. m., &t |
hiech time 1t reconvened. |

Fresent: 411 the membera, the judre advocates, the accused, his counsel,

/ and the interpreters.
Stewart I, Smith, yeoman first class, U, 5. Navy, reporter,

Ne witnesses not ctherwise connected with the trial were present, |

The accused was, at his own request, duly sworn as a witness in his |
own behalf, and was examined on his volr dire as follows: j

Examined by the judge advocate:

i 2 Js Are you the accused, Hobayashl, Kasashl?

u 4, Yes.




1

Examined by the accused:

2. » Did you write certain statements on March 5,
have bean offered 'n evidence hy the nrosecntion?

T A4
s How Aid you come to write these statements?

6., is« uhen did vou write the first stetement?

[ T 3 - ¥ L a1 =
e W EL T ':'n.'u‘!. « § L |.-|| y il L] '.ﬂ' |:-1p
i ¢ I show you a statement narked for identification number thirbeen,
Is that the statement %l rote on arceh elghth?
- 1as,
1' . ", tatamant s 149 e wrlte 1t 4n
Enzlish?
e During the coursae he Investigating officers
ecame amare thab I was "hen they urged me, aos I
334 { "T‘-L.- 1 = :1 3 :I T 2 J.:, w1l o _':.'-.-i-‘it'_.-.a
clarical matters, 1 1eat,
l'__'l = hen ‘..j.:' e sion that statament?
b lg I recall, on the morning of the ninth,
10, Q. At the time when you sign the morning of the ninth, did
you have an opportunity to read the before you signed it?
A During the tima that this state weing made, that is, when the
investizating ¢ wes taking dow 8, I had an opportunity to
read each of the words and sentences, .(fter the day was over and the draft

0 *""aj‘l‘i"ar.' this on a ol
tement In my hand

sheet Crom

was drawn up, I was told |
I would have the =sta

= 3
B g
EFm m v 1

nch a clLear

o g
FIELS |

3, & .
draft and the clean sheet and when I was toc swear to
following day. Although on those cccasions T had the
and had an opportunity to resd them,

11, Q. VWhen were you shown a translation of this st
A» I do nct remember exactly, but I helieve it was

atatement,

.'.;II ek

L

rewri

=¥ -
Wie 8
#

stat

the d
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emants

ent

and the time that
ting this state=
s checlkting the
tatement the

in my hand

into Japanese?
av after I signed
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| |
|
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{
| !
| |
! {
12. Q. Did you deeire to make any changes in this rmarticolar stetement and
1 ) t an opportunity to change the astotement in any way?
L« D invest] ion, when the investigating officers were making

|
13. Q. T'hy did you request an opportunity to make changes in it? |

The judge advocabte meved to sirike out the words "I will give an exam; '!-.'-'1
he gri that it was the opinicn of the witnesza.

The aocuged made nc renly,

'he commission announced that e objecticn was not sustained, :
mwer continued:) The reason why I did not zive instructicns to conduct |
investigation of the nrisoners at 'ake te Sakaibara., 4and alsc the reason |

- a:a3 iries when the suohr arrived at Truk,

and in ¢ A se explanations
1 - n % *
[{ o my st T conec e making g or the first
[[day, I h ¢ reregd it and upon rerecading it 1 ! that it pave
lan imore 13d not fulfill mv dutl s in a positive manner and that
! I vas ver 1 irresponsible, and I teld the investlgating officer
 about this,
i
\ 4. 4s 4dnd what were you told b+ the investigating offlcer alter youn had
|requested and ovportunity to make a change in your statement? |9’t‘-=

L] f I:- s FE O R _‘I‘.HL
wvoeate of ne ground |

to any anecific incidents in which

|
|
‘ the withess requested to make & change in his statement, |
|

. ' The commission announced that the objection w stained,
15, Q. Vhat change did you renueat to e made in this dceument, marked for
identification number 13, dated March &, 19487 |
A I requested that ti wo errors that 1 just gave be the state- |

ment; and :iﬂjl:::- the statement ss a whole gave o very bad impres

16, + 4And what were yvou told by the 1 ing officers when you re- \
| e 3 s 2 - ) o 41 - |
guested that you be allowed to make theas: in this document dated

.

I‘

|‘ requested it to be changed.
|

L

It

|

| barch eighth?

i Ae I was told by the investlzeting officer that I would have an opportunity
Il to state these reasons in my defense, and I was alsoc told that the inveati- | ‘
gating officers were making thls statement by writing what was necessary for t
hem {rom the reply that I had given to them, and my reasons and explanations

which I requested to be added were not included.

17, Q. This document dated March ninth, did you request any changes to be
made in that document?

fl 4. 4s I reezll, I had some requests to make wit) regard to the statements
of the eighth and ninth, but as I had been told by the investigators, as T

previously testified, I did not make any requests after that,
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18, Y. Did you request any -:_'_‘}";ﬂ.h"'- tc be made 1n this document dated Karch
tenth?

Ao No, I did not make any reguest.

19, 4. Did you request any changes be made in thia doeument dated Harch
aleventh?

Le e, I did not make any request.

-
"-Gl e )
reguest thet yon be given an opnc

;hat the two statements e roeturned to you?
O

These two documents dated Karch eighth and llarch ninth == did yon

i 0 write them as you desired, and

INLGY §

4e A8 I had ned and gworn to them, I dld not so do, There were no
|mistakes in whe rritten in the statemants,

1

I -

| Cross-examined by the judge advocate:

.l

121, Q. You wrcte these original statements in English, did you not? These
| that have been marked for identification er 13, 14, 15, and 167

| 3 B
|| T Ald,

22. s Do you understand Tnglish?
[ 4 I can reazd to socme extent.

23. @R« Is it true that von translated Culbertson's bock on bridre from
English intc Japanese?

' I had previously translated the convention table of Culbertson.

24, ds Vhen the rouzh notes were written un “rom which you wrote your
statements, identified as identificution numbers 13 through 16, were you
given an opportunity to examine these rough notes after every sentence or
every few sentences had been written down by Mr. Savory?

Ay i Wasn,

<4« vere any changes made in these rough notes, at vour request, at
time?
b

As In some cases changes were made and in some cases chanzes were not

made.,
26, Q. Then you wrote yowr statement in the evening, using these rough
notes, were you forbidden to make any changes that you wished to make in
writing your statementi

ds I was not forbldden, but as far as T understood it, I was told through
kr, Savory that I was to write 1t just as 1t was in the rough notes,

27. <« Ilhren these rough notes were written, or when you wrote your rough
statement and chanses were made, was there any instance in the making of any
of these statements where you were not permitted to make a change in order
to change the accuracy of what was written, to make 1t conform to what you
believed was true?

4. There were instances when there were apperent errors in the rough notes
thet I corrected when I wrote on a ¢lean sheet and I told the investigator
the next morning about this and had it corrected. But I was never refused
in correcting any of the apparent errora.

Bolton, was 1t explained to you that if you made any statements these might
be used acainst you in court?
HAa, I believe I was told.

28, Q. On the first day of the interview with Commander Ogden and Lieutenan

-4
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ITWENTY-FIFTH |

United Stetes Pacific Fleet,
Commander Marlenas,

Guam, Merianas Islands.
Friday, June 11, 1948.

Prasent:

Rear Admiral Arthur G, Robinson, U. 8. Navy,

Iieutenant Colonel Henry K. Roscoe, Coast Artillery Corps, United
States Army,

Lieutenant Colonel Vietor J, Garbarino, Coast Artillery Corps, United |
States Army, i

Lieutenant Commander Bradner W, Lee, junior, U, 5. Naval Reserve, ;

Lieutenant Commander Edwin M, Koos, U. 8. Navy, I

Captain Reymond F, CGarraty, junior, U. S. Marine Corps, members, and

Lieutenant David Bolton, U. S. Navy, and

Lieutenant James P, Kenny, U. S. Navy, judge advocates.

drchie L, Haden, junior, yeoman first class, U. 5. Navy, reporter.

The accused, hie counsel, and the interpreters,

|
|
|
|
|
The commission met at 9:15 a.m. |
|
|
|

The record of proceedings of the twenty=fourth day of the trial was
read and approved,

Kobayeshi, Masashi, the witness under examination when the adjourmment
wes taken, resumed his status as a witness. He was warned that the cath
previously taken was gtill binding and contimued his testimony.

|
|
No witnesses not otherwise connected with the trial were present. |
i
I
|
|
(Cross=examination continued,)
The judge advocate stated he withdrew the last question.
34. Q. In document, identification number 15, did you make a statement

concerning matters on Truk, end in the course of this statement explain I
your conduct by explaining at length your physicel condition on Truk from

the twelfth of December on? !ﬁd‘,
|

4. I did,

i |
35. Q. In the same document did you also explain why you did not relieve
ddmiral Wekabayashi from his dutles? |
4. T did., |

Reexamined by the accused: |

36. Q. In the statement dated March 8, did you request that the state=
ments made by Admiral Abe to you as written out by you be corrected and if

8o, how?
A. I did make this requfst as I found later on what was written there |34

wag different from what I had said, so I made this request,

B




2 1 !I |
1 1| |
i\ T ®* 9
| {
|
| |
| |
r 37. Q. How was it different? {
A. Abe merely mentioned to me that this was the place where the priscners |
' of war were executed,
| 38, Q. Whet change did you request to be made specifically on the state- |
| ment dated March 97 |
| A Idkewise as I found a place where it differed from what I gaid, so I
| | requested it be changed. |
. I
| 29, Q. How did 1t differ from what you sald? !
” A, In the statement which was made on the eighth it was written "“the |
|| American f1iers were prisoners of war" and in the statement written on the '
; ninth it was "Americen prisoners of war.® In the document dated the elghth
| 1t was originally written "prisoners of war or aviators" and in another place
| in the same document it was written "United States aviators.” !
: I
ﬂ Recross-examined by the judge advocate: :
|I |
H 40. Q. In the portion where it wes previously written down Sorisoners of
| war or aviators" were you permitted to strike out the words you wanted and
| make the chenge you requested?
| A I was. !
il i
| 41, Q. Similarly in the other place where you stated you wished to make |
| @ change, were you not permitted to meke thet change and did you not make |
| that change? |
i | A I made that change,

i
| 42+ Qe 8o the two changes you wished to change in the statements of March | |
i 8 you were permitted to change, is that not correct? |

;:l. I corrected a part of it. H

!!43. Q. Was there any portion of that that you were not permitted to change
| with regard to the aviators or the prisoners of war? |
| A« The letters "U.S5." and on the statement deted the ninth the word

i "American."
1"

| 44. Q. Then it is your recollection that you wanted to strike out the |
1 ||wnwda W, 8." and "American," i1s that correct? ;

ili. Yes, I wanted to strike those two letters and thet word and I recall |
{1clear13'whnt T actually said at that time.

!|¢5. Q. You testified that there wes an explanation that you wished to make |
| in regard to what Admiral Abe told you. Is that true?
!‘ i, Yo, I didn't say that. g
| 46. Qo Your stetement of what Admiral Abe told you was made by you in
| this statement of 8 March. Is that correct?

|'l. Yes,

47. Q. In your statement of the ninth of March did you begin that statement
with an explanation as to what you had sald previously with regard to what
Admiral Abe told you?

A, Yes.

i
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| 48+ Q. Then the statement of the ninth explained what you had wished to |
|| explain with regerd to the Abe incident, Is that correct? i \
| A, Yes. 5

49« Q. Are these statements that you wrote true to the best of your knun—l

ledge and belief? '
A, Yea,

50+ Qs Does that include the written oceth thet you have put at the bottom
| of that statement prior to signing it?

|
|
|
| 1- Iﬂﬂ. :

| 5ls Qe In that oath did you eay that "this statement is voluntarily made
Il Rw me without threat of force, promlses of reward or other inducements"?
« I did,

Reexamined by the accused:

52. Q. When you say that the statemente are true do you mean that the
words that were written down conveyed to you a certain meaning?

| Thie question was objected to by the judge advocate on the ground that
|| it was meaninglese and leading,
i

| The accused replied,

| The commission announced that the objection was sustained.

Il Heither the judge edvocete, the accused, nor the commlssion desired
{ further to examine this witness. |

|
'! The witness made the following statement:
i

This last request that I made was made after I had already signed the
| dooument and since I had elready signed it I thought that the judge advocat
| eould only make changes for me through asking & favor and I know as long as
1 I had signed the document that I had no right to ask that any changes be |
! mads, It was an error on my part thet I did not check it carafully before
|‘ signing the document, |

I The witness resumed his stetus as the accused.

i ' Commander Martin E, Carlson, a counsel for the accused, read a written|
| objection to the introduction of these statements in evidence, appended

marked "QQQq."

The accused waived the reading of this objection in Japanese in open
ocourt,

The judge advocate read a written reply to the objection of the accused,
appended marked "HRRR.®

| The accused waived the reading of the judge advocate's reply in
| Japanese in open court.

The commission was cleared, :




| g °* ¢ |

; The commission was openesd., All parties to the trial entered,

| Robert Oldham, yeoman third class, U, 8. Navy, reporter,

I No witnesses not otherwise connected with the trial were present.
Il The commission announced as followa:

The commission rules that the objections raised by the accused are not
|s'|.m‘taimd The doouments will be received in evidence and will be eveluated

{and accorded their p;"uper weight in the light of all the testimony. P

Il There being no further uhjectian the documents were so received nppendud
I'mrla:a:d "Exhibit 22,% "Exhibit 23," "Exhibit 24," and "Exhibit 25.%

H Herbert L, Ogden, a witness for the prosecution, resumed the stand and |
;|1ras warned that the ocath previously teken was still binding. f
I i
il Examined by the judge advoeate concerning Exhibit 22, Exhibit 23, Exhibi
R4, end Exhibit 253

;!m. Qe Fill you read Exhibit 22, the statement dated 8 March 1948 and s‘norr1|
fito on the ninth of March 19487

A+ (The witness read Exhibit 22.)

|
_ i
3'-,61. Qe Do you know whether former Vice Admiral Koso Abe, the former commender

|

lof the Sixth Base Force, Ewajalein, is alive?

11 He i not.

|62 Q. I hand you Exhibit 23, consisting of & statement dated 9 Merch 1948 |
|and ask you to read this exhibit? .
(s (The witness read Exhibit 23,) i

|E:-3. Q. I hand the witness Exhibit 24, which is the gtatement of the accused |
'datud 10 March 1948, signed on lMarch 11, and ask the witness to read this |
\statement?

A, (The witness read Exhibit 24.) Attached to this statement is a map of |
| blon Island with the naval installations mentioned in the statement, lonﬂteq
q.g_q marked with the letters "A" to “H"

64 Q. Has this chart previously been admitted in evidence as Exhibit 18
lin the instant casel |

A. It has. .
65, Q. Does it bear the initials of the accused in the lower right hand I
hccrnur?

| « 1t does,

66, Q. Did the accused write in the letters "A" to "H* on this map?
d, He did - in my presence,

67. Q. I hand the witness Exhibit 25, which consiste of the statement of
the accused dated 11 March 1948 and subseribed and eworn to on that day and
agk the witness to read that exhibit?

J.l. (The witness read Exhibit 25,)

| AL



Crosgs=examined by the mccused concerning Exhibit 22, Exhibit 23, Exhibit {
E, and Exhibit 253

o« Q¢ This chart that you say was attached to one of the statements = was
his uhart also made up by the accused Kobayashi?

« This chart was not made up by Kobayaeghi, It is a hydrographic office
hart upon which Kobayashi located the wvarious naval installations on Dublen.

« Qs Did he ask that this chart be made a part of his statement?
« He agreed thet it should be pert of his statement,

IFG' Qs Whose idea was it that it be made a part of his statement?

L This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was immaterial and irrelevant,
|
|
|

The accused reframed the guestion. ;
?1. Qs Whose idea was it thet it be attached to Kobayashi's statement?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
[t was irrelevant and immaterial,

]
|
|
f |
i The accused made no reply. |
i The commission announced thet the objection was not sustained, !

|
! e I believe Iieutenant Bolton suggested that it might be desirable to attac*
t to the statement. | |

.
Neither the judge advocate nor the accused desired further to examine i
*hia witness, |
| The commiseion did not desire tc examine this witneass, P:g
il The witness said that he had nothing further to state, l
The witness was duly warned and withdrew,

The judge advocate made the following statement:

f At this time the prosecuticn is ready to rest its case on the condition
that they be permitted to introduce at a subsequent time certain affidavits
depositions which have not arrived at this time., Rather than delay the ,
oceedings, the judge advocete would prefer to have the permlesion of the | i
tommission to introduce those statements or affidavits, when they arrive, ! ‘
sut of the regular order of procedure, :
|

The commiseion announced that this request wag approved,

| The prosecution rested,

Commander Martin B, Carlson, a counsel for the accused, read a written
Eotion for a directed acquittal on behalf of the accused, appended marked
gees."

=




| The accused walved the reasding of this moticn in Jepansse in open
i court, !

The judge advocate replied.

The accused waived the reading of the judge advocate's reply in Japaneaé
in open court.

The commisaion announced that the motion for a directed mcquittal was
not sustained,

|
|
The accused requested an adjournment until Tuesday, June 22, 1948, at i
9 a,m., in order to prepare his defense,
The judge advocate made no objection,
The commission announced as follows:

|
| The commission has considered the reguest of the defense counsel and
l w111 grant an adjournment until Mondey morning, June 21, 1948,

The commission then, at 11:50 a.m., adjourned until 9 a.m,, Monday,
| June 21, 1948,
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* L

United States Pacific Fleet,
Commander Marlanas,
| Guam, Marianne Islands.

Londay, June 21, 1948,

4

The cormission met at 9120 a.m.

Fresents:

L]

Near ddmiral drthur G, lcbinson, U. 8. lavy,
Lieuntenant Colonel Henry K

> -

wtates Army,
Lieutenant Colonel Vicier J. Garbarino, Coast Artillery Corps, United
States Army )
Late Y s

| Lieutenant Comrander
=k

« Roscoe, Coget Artillery Corps, United

Lee, junior, U. S, Navel Reserve,

.

= T ’ , = B b

| Lisuteonant Commander r oos, U. 5. llavy, '
(] . e B Y . L H = ¢ E oo # p——— e - .

Coptein Raymond F, Garraty, vdor, Us S, Earine Corps, members, &I

121 aiit annnk T 14 Bald 1 1o 2
i Lleutenant Davia Dolton, U. <« LAVY, and

£ J

| Iieutenant Jeres P, Kenny, U. 5. lievy, judge advocates.
vaonnn third {‘-!.555-’ UV. 8. He V:_-", T'l"_“:"l['.ll't"r-
= 1

Robert Oldham, G ]
ounsel, and the I tftlj!"':--:tv:‘:. P

3
The accused, his

The record of proceedinge of the twenty-fifth day of the trial was read
and approved,

\ No witnesges not othervise connected with the trial were present,

I The defense bapgan, |

| lr, Senagi, Sadamu, a counsel for the accuged, read a writien opening
| stetement, in Japanese, appended marked "TTIT.®

An interpreter read an English tranelation of the opening statement of
: the counsel for the mccused, appended marked "UUUU,™

The accused requested that the commission take judicial notice of the
following matterss

I, Thet the main operations of the American forces ageinsti the Jap~
anese forces in the central and south Pacific during the period April 1943
I 4o Februasry 1944 were as followss

|! This is an extraction from the "First Officiel Report, deted March 1, |
1944, to the Secretary of the lavy," by Fleet ddmirel E, J, King.

() Battles in the Central Facific Area were as followos
(a) In the Gilbert, Viake and Marshall Area.

1. On August 17 end 18, 1943, U. 8. Merinee made & damaging
reld on Makin,

2, In August, September and Cctopler (American) carrier-based ;‘V&
“ gir strikes on Mercus, Terawa, Apamama, and Vieke served to soften
Japenese instellations end keep the enemy guessing es to vhere | our
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(8)

(v)

on ke was partieularly effective cs
bardment in sddition to al:r attaclks,
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{e) Mew Britain end Mew Irelend Area,

1, On November 5 and 11, 1943 carrier task forces attacked Rabaul,

"

Al

« 0On December 25 and 28, 1942 and Jemuary 1 and 4, 1944 task
forees attacked Kavienr.

(d) Eastern New Guines,

3 L1

1, On Jume 30, 1243 the American forces londed on MNassan,

-

2 0On September 22, 1943 the Amerlean forces lunded on Finshhafen,

Il. That the distance between important points in the central and =outh
Pacific, znd the extent of i rea under the jurlisdiction of the 4th Fleet
is followst

s a8
{Qj The distance between important points in the central and nouj; Paelfi

l. The distance in nautical miless from Truk to the following
points arect

From Truk to Teoke Islar 1,100 nautical miles
From Truk to Ewajalein 9L0 nautlical miles
From Truk to Maloelap 1,150 nautiecal miles
From Truk to Mille 1,200 nautical mlles
From Truk to Tarawa 1,330 nantieal miles
From Truk to lunds 1,020 neutiecal mlles
From Truk to Tarokina 360 noutienl miles

-

2+ The digtance in nauticsl miles Trom Kwsjalein, heudguarters of
fth Base Force to the following points ereci

From Evajalein to Tiake Ieland 640 nantical miles
From Ewejalein to Kaloela 710 nautical miles
From Kvajalein teo Mille 300 nautical miles
(B) "he extent of the sres under the jurlsdiection of the Lth Fleet.

According to "Exhibit No, 2® Annex Chart No. 2, titled "The Area of
Jurisdiction of the 4Lth Fleet (Aug. 1943 - Feb, 1944)" whieh is
glleged to be the jurlsdietion of the ALth Fleet, the distance of
from the east boundary at 180 degrees to the west
boundary, 130 degrees E. lengitude, is approximately 2E00 nautical

the said srea
miles, and the distance from north, latitude 24 degree N. tc south
latitude 2 degree 3. at the southern tip of the Gilbert lelands, is
aprroximately 1600 nautical miles,

III, That in order to oxercise jurisdietion over the vast area there way
established by the Naval Ceneral Headquarters, Base Force Commanders sllo=-
cated as follows:

Cilbert Islands 3rd Specially Established Base
(Nauru and Ocean Islands included) Foree, headguarters located on
Terawa,

o P&




Guroline Tplands 4th Bese Foree, headgquarters
loeated on Truk, |
Marisnas Islands . Eth Dose Force, headguarters {

N

¥
located on Saipan,

Marshall Islands &th Base Force, headquarters
(Wake Island ineluded) losated on Krajaladn,

The judge adwvoeate objeeted to the commiszsion teking judicisl notice of
items one mnd three.

L1 S

The commission annourced that it would toke jundieial notice of all

1temas in the reguest “or judielal notice, with the exception of item number
s hale
.I-.“. 'fr.v_i_-..rh_i’ :- ,,!, I .__..p,..,,x"!. . 4 T :.,,\...:.____a' . = ~r1YeA B A& 'i".‘ﬂ"'!-.qﬂ
y - L'll._ A e " : 1., I vOTN,
Exomined by the serused concernine defense doevment mmber 11
b B8 Q. 4re you 2 defensze counsel in the case of Kobayeshi, Haaashi?
A, I em,
2e Q. Have you 1in your posseesion = certain doeument whieh rou wlsh to
introfuce into ovidence =t this time?
A. T have.
3. W. That doocument is this? s
A, This 45 an excorpt o the Fleet Ordinances tnken from the Japanese !
Naval Reguletions,
La Q. In whet langunge ic 1t written?
A, e oripinal. is in Je oanese but I hoave »repared en Enplish trenslation
& r
[{E- Qe jid you come to ve in your possession this Fleet Urdincneed A
A This wap teken from tho Japancee Newl lations, Volure Cne, ich
Japanege defensa counssl hae,
6. Q. These Japanese Navel Hegulations, Volume Cne, which you just
referred to, is this & reliable copy of the regulations which were effective .
i ir '8 1943 and 1944 in the Jepanese navy? ‘
i, I have a document which verifies the fact thet it wvas in effect at that
time.
7« G« VWhat do you meen by this certain dooument which werifies this fact?
hy This is & certificotion issued by the Second Demobllization Bureau.
8, §. In what language is this certificetion written? 1
A, The original is in Japanese but I have an English translation of 1it,
9« Q. Have you the English translation with you now?

As I have, i
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Bk, i #

The document, produced by the vitgess, was submitted to the judge
- 't :

advoonte end to the commission, and by TS asoused offered in evidonce,.
follomal ¥~

The judge advocate stateg ae

Zhere is no shieetion to thils doewmont being received 1In gvidence, but e |

the judge mdvocate wishes to moint out that the ¢ocument iso sealed with a -
o hawm and t% i3 T fomad . Bt Au elsd. Tt doa ol B
Jaranese han an is not gned, but Jjust sealed. [he Judge advocate also
wiskes Lo point out thet the solumes indicated by the wiiness core not signed
. 3 [
- - '-: ﬂ"
r sealed,
There being nc objection, *t roeument mas so received, eppended marked
p-t4nit 26 M
e I ™
Branined by the scoused concerning defense document number 7

106, Q. Thia flest ordinance that you mentlonsd, rhat “oes this prescribel
As This Fleet Crdinance sets ‘arth the organisation af n Tleeat; the
srganization of & ! adguarters; the organizetion of the headgmarters per=
sonnel } A Auties of the headguarters personnel.

11, Q. You stated that youm nBVE ~enared an oxcerpt from the Tl
Ordinance, will you tell us hriefly vhat portions ;Eu excerpted end what
rortions you left outl

A. I made the following excerpte: The outline of the orgenization of &

fleet; the organizatlon of tha headouarters personnel, TWith regard to the
duties of thc commander in okiaf in this Tleet Ordinance therc are eighteen
) erticles concerning his duti cen of them refer to his specific

duties and have no bearing sasc so I have omitted those and
sxcerpted those articles whileh per in to his general dutles. Tith regard ¢
the other matters the duties of the chiefl of gtaff and enlisted men heve |

tean omitted.

2., Q. The sxcerpis that you have just mentioned, is this & document which

ig referred to ae fense document mumber 21
A, Yes, it is.

13, Q. Did you make sure that this excernt was & true gnd correct copy
*rom the Japanese Naval Regulations, Volume Onel
Ay 1 did,
The document, produced by the witness, was aubmitted to the Judge
advecate and to the commizslon and by the socused offered in evidence.
The judge advocate read & written comment on the receipt of this .
document in evidence, & wanded marked WVVVV,"®
¥ i

The accused walved the reading of this comment in Japanese in open
courts

The sccused replied, stating that he agreed that this document should
be received subject to the conditien cutlined by the judge advocate,

There belng no further objection, the document was so received,
appended marked "Exhibit 27.*




The commission then, at 10:20 a.m., took & recess until 1::50 a.m,, et
which time it reconevened, {
Fresent: 41l the menbers, the judge advocates, the reporter, the 1
acoused, his counsel, and the Intermretera,
No witneases not othsrviae connected with the trisl were presaent,
Sanagl, Sadamy, wit xxamination when the recess was takeng
! entered, He was warned thot wreviously taken was still binding and
continmued his testlmony,
| Eramination b thie A QCUEald COoONcol "'|'1 ng BExhibit 26 & L .. it lﬂ?:
I--l'ri‘i L _"”f ::j 36 send Exhikit 2561
A, (The witnees read Exhibit 26,)
[ .
The judge sdvocate stateyg rne followsl r?{.
The judge advocate requested that Tx1bit 26 be corrected to read
| Y led? instead c LY f 1."
|
The accused conecurred.
The commisslon announced that this request wes granted,
| 15, Q« In execouting officisl documents in Ju-an, is it always necessary
thet the originator sign his name to make the docurment walid?
| A. In sxecuting official doouments in Jaran, ordinarily the origimator doed
! | not sign his name to it, Instesd of doing so he £ffixes &n officisl zesl of
the post that he is holding et that time, |
1':-- we 1] o Le a8g I'ep cerpits ﬁ}"'-' .-l'\.-' t '[-a.l ANAnNCo - i"-*{h
]
| i |
| 2. (The witness read Exhibit 27,)
Cross-examined by the judge advocate concerning Exhibit 26 and
Exhibit 27:
= . ~ X 1
17. §. Will the om fleet Ordinencesi
A, TArticle 14. [leet, may, as necessity in
| view of his duty ; _ the orgenization of the fleet
under his command, In the ubove case, the ec in chief of & fleet
i | shall report 1t to the Fewy llinlster and the Chief of the Navel General
Stafcye | P
18, Q. Will the witness read Article 217
A. "Article 21, In the event the commander in chief of a fleet recognizes
=il the necessity of transferring personnel under his command becuase of 1llneas
or other emergency and has no time to obtain the approval of the Navy Minis-
ter therefor, he may take amction, at his own discretion, with regard to the
matter. In this case he shall submit & post facto report to the Navy
Minister."
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28. Q. The document which you now wish to introduce in evidence, what
portionz are excerpted?

A, I made an excerpt of a portion of the general provisions, which is Book
I of this code. In Toock II = it i3 divided into several chapters under the
heading of "Crimee" and from that I excerpted the crimes dealing with dis-
grace in office and erlmes concerning priesoners of war.

29, Q. Did you mnké’mure thet this defense doovment mumber 3 was a true and
correct excerpt from the Jeapanese llevel Criminal Code?

A, I dia,

The dooument, produced by the wltness, wes submitted to the judge
advocate and to the commlssion and by the accused offered in evidence,

There being no objection, the document was so received, appended merked
"Exhibit 22."

1

Examined by the accused concerning Exhibit

30 Qs Will you please Tead t iocument, which wvas Jjust admitted in
- #
avidence, marked Exhibit 25, omitting Artlieles 45 through 547
] o - - & ra
'™ (The witness read Exhibit 22, omitting Articles 46 through 54.)

The witness was duly warned,

The commission then, at 11:25 a,m,, took a recess untll 2 p.m., at
which time it reconvened,

the membera, the jJudge advoecates, the aceused, his

-

Archie L, Haden, junior, ﬁbbﬁun first elasas, U, S. Nevy, reporter.
o witnessea not otharwlase connected with the trial were present,

Sanagl, Jadanmu, the witness under examination when the recess was taken
ntered, He was warned that the oath previously taker wes st1l1) binding and
continued his testimony.

|

(Examination o nearning Exhibit - cnntinu&dj:

31. Qs In Exhibit 28 concerming Japanese Naval Criminal Code, 1ls there any

provision set forth in this code which metes out punishment to the commanding

officer for neglecting to control the acts of his subordinateal

A, In Article 45 of this code the commanding offlcer is charged with the
responsiblity to supervise and control his subordinatca but this is limited
when occasion arises where his subordinates in mumbers ariee in riots. Ex-
cept for this article there is no other artiele with regard to punishing
the commanding officer for the neglect of supervising his subordinates.

32, Q. Then is it that excepting for the article that you just mentioned
there is no provision setting forth ‘thnt the commanding officer shall be
punished for negligence of not supervising and controlling his subordinates;
is that correct?

A. There is no other article other than the one I just mentioned in the
Ja anese Navol Criminal Code.

VLS
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Cross-examined by the jJudge advocate concerning Exhibit 28

33« Q. Will the witness read sections A7, 50, 51, and 527
A, The witness read sections 47, 50, 51, and 52 of the Jepanese Naval
Criminal Code,)

3L, §. TWill the witness read Article 737
A, "A person vho, without justification for his acts, leaves his duty or
does not assume his poet shall be punished aes follows: 1. In front of the
enemy, condemned with death or punished for 1ife imprisomment with hard
labor or imprisomnment with hard lebor or confinement for not less than 5
years, 2, In time of war, when 3 days have elapsed, he shall be punished
for confinement with hard labor or confinement for not less than 6 months
and not more than 7 years, 2. In all other cases, when 6§ days have elapsed,
H shall be punished by imnrisonment with hard labor or confinement for not
lese than 5 years.,"
Hawal

35: 9+ Do any of the nrovisions of the Japanese Criminal Code punish

an officer for negleect of duty?

A, Article LT which I have just recd metes out punishment for duty officersg

who negleet their duty,

36, Q. Does not artiele 73 nrovide that persons who leave their duty or do
not sssume their post shall be punished for that?

A. This srtlele 73 whieh you mentioned comes under desertion which is in
chapter seven end it deels wlth a person who le=aves his post because of
desertion.

T« Qs Do other laws besides the Japanese Neval Criminal Code apnly to
Japanese naval personusl?

This guestion was objected to by the mccused on the ground that 1t was
beyend the scope of thel direet examinetlon,

The judge advocate renlied.
The comrigsion amnounced that the obJlection was susteined,

38, Q. Do you know whether the Jepanese Navel Criminal code contains all t
provisions with regard to the ckiminal prosecutions of Japanese naval
officers for neglect of duty?

A, This gueation was objected to by the accused on the ground that it
called lor an opinion of the witneas.

The judge advocate replied,
The commission emnounced that the objection was not sustained,

A, As far as I know 1 believe chapter three which concerns dlagrace in
office conteins all the provieions.

39. Q. Does chapter ten contain all the previsions of the Javanese Navy
with regard to erimes relating to prisoners of war?

A. Other than chapter ten I have not seen any provisions concerning crimes
relating to prisoners eof war,

LS
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I [l F " L - 1 » = " - -
40, G Is there any proydsions in Chapter X of the liaval Oriminal Code
vwhich provides any runishment for mistreating prisoners of wert

iy o,

Reesamined by the esccused:
. (LT Ry T iy a . o i il
1. Q. drticles AT and T3 3 Juet reec request of the judge
™ | 1 - n % ] . M e *

iwdvocate, Do thegse mri € t forth that the superior ficers ere the

1e8 to be hed 1n these cages?
|"“ :, 4 rt T +%a54 e L'-i-' TR 5 '-"J-\.Jl,_f' -
ecturlly neglected Les,

i hi [= oo Lo - T ¥ Bl o o4 & i ..:.. ¥ 3

42« e Have you 1n your sien a certein docume ich is marke
Gelense nt numher 47

™ T Ve,

%1 ie gt 1 ument orepared’

dy This document was nprepe ekin cerpte I 1

’ L £ o 8

lepuletions, Velume IV,

ihis 4a Heve you the lginal the vl Digciplinary I ment Ordi=-

neced

A, By 1 f the Jepanese Naval Repule iech is contained

.-,I-:u,_' i B,

- - F o ¥ i C " i LE L, o # E sy . r:c' e .!.+ L_.
of that o BOE ! cernted
i":_ acie the 1« -i-lu]'ilil:_' EXCery 15, Fart of e | lersal rovi :'i“::t’! Gl
II, the commission of crimes, by this ie meant which crimes are nunishs
I excerpted the entire chapter then the next excerpt ie puniehrments, the
entire erticle under that cleariter is excerrted., NHext the chepter concernlng
. S < Z = + - B L
authority to punish, acde excerpls of pert of thil hleh I
leonaidered had besrings 1 thie cese,
5. W Did you make sure thot thls deflen: ccurment number trues
and correct excernt from the Jarnénece Diseliplinery Punishment
Urdinance?
A I daid,

Defense document number L, vroduced by the witness, was submitted to
the judge advocate and to the commipgsion and by the eccused offered in
evidence. There being no objection the decument wes so received, appended
merked "Exhibit 29."

Bxemined by the eccused concerning Exhibit 29:

47. Q. Will you please resd Exhibit 29, omitting drtlcle 9 excepting fer
the heading of that article end ltems 23 and 27 conteined in Article G7
4. (The witness read the decument as :equeuteﬂ.}

IL%- Q. Is there any provision in the Jepenese llavy Disciplinary Funishment
Ordinance which prescribes thet the commending officer or superior offlicers
pre nunished because he failed to control the ections of his suberdinatea?
A, There ig.

49, G Will you please point out what erticle that 1%
A, They are items 23 end 27 under Article 9.
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0. Qe Adccording te the Jepenese Navy Disciplinary Punishment Ordinance,
whe is the officer to mete out punishment to the commanders in chiaf?

s According to Article 19, the liavy Minister metes out the punishment.

51« Q. The punishment mentioned in Article 19, vhat kind of punishment
does this article refer to? In other words is this a eriminal punishment
or an Lc“iNih srative punishment,

A, Thie 18 an administretive punishment.

52s N+ The disciplinery runishments which were enforced by the Japanese
Navy - wes thet limited te Article 107

A lo, Administrative punishment is not limited to Article 10, Desides
there vere scme other administrative runishments.

53. 4. Were they more severe or lipghter?

Thie question wes objected to by the judge advocete on the ground that
it wae irrelev nnt.

The accused replied,

The commisslon announced thet the objection was sustained.

Cross-examined by the judge advocate reparding Exhibit 29:
54+ We I8 there such a term me administretive punishment
Japanese Havy?

.

n use in the

" -
Y e
E = e

£5. Q. Has thie the same scope as the term disciplinary punishment’
A. This administrative punishment ineludes the Navel Diseiplinary Punish=
ment Ordinance anc elso cthers that are enforced by the .‘It-',"_',' Minister.

5. Qe Are these diecipli hary punighments under the ordinance,

1 nr*"uc‘---f under the term administretive punishs ents, applied because of the
commigelon of crimes?

F In Chapter II is listed mumbers of crimes and when such crimegz set
forth in Article 9 are committed 1.' '.' disclplinery »unishment is applied,

57. Qe You have read subsections 23 and 27 under Article 9. 4d.e &
crimee thet & commender in chief may commit in neglect of duty?
4. It is poesible that & commander 1n clilef mipht commlt these crimes,

vhich a commander in chief may commit
A. In the subsections of Artlcle © there are some matters thet might

4

E8., Q. Are there cther crimes in this article inveolving neglect of duty

come very close to the neglect of duty on the part of the commender in chief{

59. Q. Could a commander in chief commit a crime under 4 ticle 9 by
failing to contrel hie subordinates and thereby cause damege teo ships of
war?

4. For instance, in case of subdivision 5 of Article 9 when the commander
in chief mietakes an order and causes damage to ships 1t i& pos:tible that
he is punished for that,

€0, Qe ©Can a commander in chief vielate subsection 10 by neglecting his
cuties and failing to control his subordinates S
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act?

This guestion was cbjected to by the judge
called for an opinion of the witness,

The accusad withdrew the guestion
'S
66. Q. o you know whether both Chapter 8 of
Code cone ing destructicon of military pr

Japanese Haval
act irultene

4. It can be only one = elther Chapter & of the Jej
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The witnese wag duly werned
The commission then, at A:25 p.m.,, adjourned until
June 22 :
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United States Facific Fleet,
Commander ll.rilﬂ.l.

Guam, Marianas Islands,
Tuesday, June 22, 1948,

The eommission met at 9 a. m.
Present:

Rear Admiral Arthur G. Robinsen, U, 8. Navy,
Lieutenant Colomel Henry K. Roscoe, Coast Artillery Corps, United States

Army,
Lieutenant Colonel Vietor J. Garbarino, Coast Artillery Corps, United
States Armmy,
Lieutenant Commander Bradner W. Lee, junior, ¥. S. Naval Reserve,
Iieutenant Commander Edwin M, Koos, U. S. Navy,
Captain Raymond F, Garraty, junior, U, 8, Marime Corps, members, and
Lisutenant David Bolton, U, S, Navy, and
Lieutenant James P, Kenny, U, 8, Navy, judge advocates,
Stewart R, Smith, yeoman first class, U, 5. Navy, reporter.
The accused, his counsel, and the interpreters.

The record of proceedings of the twenty-gixth day of the trial was read
and approved,

No witnesses mot otherwise connected with the trial were present.

Sanagi, Sadamu, the witness under examination when the adjourmment was
taken, entered, He was warned that the cath previonsly taken was still
binding and continued his testimony.

(Examination continued,)

68, Q. Have you ever served im the Japanese navy?
A. I bave,

69. Q. Between what perieds did you serve in the Japanese navy?
A. I graduated from the Japanese Naval Academy in June, 1922, and ever
since then, until I was demobilised last year, I served in the Japanese navy.

70. Q. What was your last rank?
A. I was a captain in the Japanese mavy.

71. Q. Are you an expert with regard to laws and regulations?
‘.1 I-m#

T72. Q. Have you had experience in dealing with maval law and regulations?
As Yes, I bave,

73. Q. Will you please tell us your with regard to this matter?
A. Bepides receiving a general training with regard to naval laws, from
1935 for seven years I served at the Naval Ministry and alsc at the Naval
General Headquarters; and during these seven years I had ecmparatively more

llof an opportunity to deal with these matters than ordimary offiocers.
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| 6. Q. What is it?

|| dietionary.

g o 9 |

74 Q. Up to the present day, have you had occasion to actually participate
in legal affairs? -
A. I presided as president of courts martial two or three times and, F
besides this, from May, 1946, to September, 1947, I saw duty as defense
counsel in the Australisn trials at Rabanl.

Examination by the acoused concerning defense docmment mmber 4(a):

75. Q. Relative to Exhibit 29, Jepanese Naval Disciplinary Punishment
Ordinance, have you any document with whiech you wish to add to that at this
time?

A I h“v

A. I wish to add to the Japanese Naval Disciplinary Funishment Code the :
Article 4 of the same ordimance at this time.

The judge advocate requested that the presentation of this additional |
artieles be dalayed umtil the official commission interpreters had had an
opportunity to check certain words in the English translation of this
artiecle, in a legal diotionary, becanse the English translation, as givem
to the judge advocate, contains words the meaning of which are doubtful.

The aconsed replied.
The commission announced that a recess wonld be taken at this time
to allow the official interpreters to check the words in question in a legal
The commission then, at 9:35 a. m., took a recess until 10 a. n., at
which time it reconvened.

Present: All the members, the judge advocates, the reporter, the
acoused, his counsel, and the interpreters.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present. F
|

Sanagi, Sedamu, the witness under examination when the recess was taken,
entered, He was warned that the cath previously taken was still binding and
continued his testimony.

Lisutenant Eugene E, Kerrick, junicr, U, S5, Naval Reserve, an inter-
preter, announced that the words in question had been checked during the
recess in a legal diotionary and that the English tramslation was found te |
be correct as it appears in defense document number 4(a). *

The doemment produced by the witness was submitted to the juige advoeoa
and to the commission and by the mcoused offered in evidence, There
no objection, the document was so received, appended marked "Exhibdt 29(a)."

Exanination by the acoused concerning Exhibit 29(a):

7. Q. Will you please read Exhibdt 29(a)?
A. (The witness resd Exhibit 29(a).)

An interpreter read am English translation of Exhitdt 29(a).




i
78. Q. In order to impose punishment under the Disciplinary Punishment Ordi-
manoe, is it necessary to go through judieial proceedings? |
Ay "j that i» not so, |

f
79:. Q. Them, im order to impose punishment based om the Diseciplimary
|Panishment Ordimance, what is the procedure for it?
(A« As in Chapter 4, "Authority to Punish," the division officers of units
jlor vessels have authority, at their own diseretion, to impose punishments !
whish are set forth im Chapter 3. And, likewise, cognisant commanders also
‘hnmmlmuhmuimm,ﬂuhuutfwﬂ
in Chapter 3, upon their subordinmates.

|!ﬂ. Qe+« These persons who are authorised to mete out disciplinary punishment,
|,u set forth in Artiele 15, are these persons empowered to mete punishment
according to the Japanese o Rl Qriatact Gotd

This question was objected to by the judge advocate on the ground that !
it called for the opinion of an expert, and that thls witness has testified |
that he is not an expert. |

|

oA

|| |
‘| The acoused replied. |
! |
i

The commission anmounced that the cbjection was not sustained.

|A. Those persons authorised to mete out punishment according to Article
|15 of this ordinance are not empowered to mete out punishment set out in the |
Naval Criminal Code. That matter is dealt with by courts martial,

81, Q. Then do you know that in order to apply the Japanese Naval Criminal
Code and mete out punishment, courts martial procedures must be followed?
A: I do. In order to mete out punishment according to Naval Criminal Code
the procedure set forth in ocourts martial procedure law must be obserwed.

82, Q, The offenses set forth in Chapter 2 of this ordinance, are these
crimes? |
A. HNo, they are not crimes, .

Il The judge advocate moved to strike cut this answer on the ground that
I'itmunpinionnfth-ﬂtnutnil not an expert,

; The accused replied.
il

. The ocmmission directed that the answer be stricken.
83. Q. With regard to the offenses set forth in Article 9§ is it possible
This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for an opinion of the witness.
The accused replied.
The commission announced that the objection was not sustained,
|4, The offenses set forth im Article 9 of Chapter 2 have no relation with

courts martial., The persons authorised in Chapter 4 are the persons who,
at their own diseretion, are empowered to mete out punishment,
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The eommission anmounced that the answer was mot responsive and directed
that the gquestion be repeated.

The acoused reframed the guestion,

84. Q. With regard to the offenses set forth in Article 9, in order teo

Ir mete i.:;: punishment for these offenses, is it necessary to do it by courts
A. It is not necessary to go through courts martial to administer punish- |
| ment, ,

85. Q. Do you know why it is not necessary?

This question was objected to by the judge advocates on the ground that
it called for an opinion of the witness.

| The accused reframed the question. :
| 86, Q. Do you or do you not know the reason? '

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for an opinion of the witness.

! The accused made no reply.
| The commission anmounced that the objection was not sustained.

il.. I do know,
|

|B'?. Q. Will you please explain that to us?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
| 1t called for an opinion of the witness.

|

‘I The accused made no reply.

| The commission announced that the objection was not sustained,

|

f.-.h In order to mete out punishment with regard to the crimes set forth

- | in the Naval Criminal Code, the Courts Martial Procedure Code must be

/ followed and this Naval Criminal Code and the Courts Martial Code functiem

; ,goﬂthu.ﬂmhup-uhh. In order to mete out punisbment according te 5,3{,
aval Ddgeiplinary Ordinance the persons who are authorised, such as a di-

vision commander or leader, cognisant commander, ccmmanders in chief, ecan,

at their own diseretion, without rescrting to court martial, mete out punigh-

ment,

Cross-examined by the judge advocate concerning Exhibit 29(a): E
!H. Q. Chapter 2 of Exhibit 29 deals with the commission of orimes. What
| 1s subsection 9 under Article 9 of that chapter?

A. It is neglecting one's duty while in a state of imtoxieatien.

89, Q. Can this crime be punished by maval ccurt martial?
A, To this degree, what it says here, it is not punishable by court martial,




90. Q. Beyond this degree set forth in subsection 9, can a Japanese naval l
officer be punished by court martlal for neglecting his duty while im a state
of intoxieation? '

A. Accarding to the Japanese courts martial law, only a duty officer om a
|ship ean be punished when he is intaxicated; and as for other persoms, there
(|48 no provision set forth in the courts martial law which punisghes them, If
1t 1s permissible I would like to explain a little further the Japanese
meaning of this subssction 9 of Article 9.

The judge advocate moved to strike out this answer on the greund that
it was not responsive.

' The commission anmounced that the motion was not sustained.

| (Answer continmued) This subsectiom 9 deals with very little matters. For |
instance, when a person is intoxicated, when his clothing becomes disheveled, |
and matters to that extent, such matters having nothing to do with his duties|
I just motleced it, but in the English it says duty, but in the Japanese there
| 8 no mention of that.

|
| 91, Q. Does the Japanese naval court martial possess the power to try maval
:j officers for ofjgsing damage to ships of war? L
| A« Depending upon the degree, it is possible.

1

,!92. Q. Is the naval court martial smpowered to try maval officers for

|| e0lliding ships of war?

\ A. Depending upon the degres, such a crime can be punished according to
Chapter 8 of the Japanese Criminal Code, which sets ferth the crimes con-
cerning destruction of military property. I

The commission then, at 10:50 a. m., took a recess until 11:05 a. n.,
at which time it reconvened.

:] Fresent: All the members, the judge advocates, the reporter, the accused,
| his counsel, and the interpreters.

|
il No witnesses not otherwise comnected with the trial were present,

Sanagi, Sedamu, the witness under examimation when the recess was taken,
entered. He was warned that the cath previcusly taken was still binding and
continued his testimeny.

Nelither the juige advocate mor the accused desired further to examine
this witness comcerning Exhibit 29(a).

| The commission did not desire to examinme this witmess concerning
| Exhibit 29(a).

Exanined by the accused concerning defense dooument number 5:

93. Q. Have you a dooument which is marked "defense document mumber 5%1
As I have,

9. Q. How did you prepare this dooument?
A:. I took this from Japanese Haval Regulations, Volume 1.




-

95. Q. What is the content of this doocument?
A, It is an excerpt of a service regulation governing personnel of naval

vepsels,

96, Q. Have you the origimal of this dooument?
A, Yes, I have. I took it from the Japanese Naval Regulations, Volumme 1.

|
I
l
|
|
|'
|97 Q. What matters are set forth im this regulation? !
|As This regulation sets forth the dally duty to be fellowed by the captaim |
|and all hands below the captaim of the crew of a naval vessel. l‘h:l.-rncnhti*-
||1l-u shows that chiefly it is applicable to personnel of naval vessels, but |
ith-lmlppl.hdtnﬂlthlnﬂarunluih.

:'H. Q. You mentioned that you had made excerpta from this regulation. lh..t!

| portions did you excerpt? |
‘ A. This regulation is voluminous, consisting of 687 articles. From these |
|
|

articles I extracted the general provision which is in Chapter 1 and Chapter |
2 and the gemeral dutles of the captain of a vessel and alse his duty te
| observe international law.

which you excerpted?
| As I.I, it 1is.

.rlﬂﬂ. Q. Did you make sure that this excerpt was a true and correct excerpt ‘

= 99. Q. Is the dooument marked “"defense document number 5," the decument

|| from the Japanese Naval Regulations, Volume 17
| Ao I 44, |
| |

|
j! The document produced by the witness was submitted to the judge advocate
| and to the commission and by the accused offered im evidence. There being |
l‘ no objection, it was so received, appended marked "Exhibit 30." i
| |

I
| 101, Q. Will you please read Exhibit 307 ‘
A. (The witness read Exhibit 30,) |

|‘ X An interpreter read an Emglish translation of Exhibdt 30, P
|1 102, Q. In this Exhibdt 30, Article 2, Iithrqudtnthl_ﬂiuurﬂj-

Examined by the ascused concerming Exhibit 30:

| of a guard unit, what does it say about it?
| As Acoording to this article, it would be that the commanding efficer of

| | guard unit would apply the article set forth for the captain of a vessel as |
far as possible, .

| 103, Q. Im Articls 105 it says "Observance of International Law." What
means were taken to familiarise mawal personnel with imternatiomal law?

= This question was objected to by the juwige advocate on the ground that |
it went beyond the scope of this specific document and called fer an opiniom .

of the witmess.

The accused replied.
The commission announced that the objection was sustained.

|| Cross-examined by the judge advocate conmcernimg Exhibit 30:
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!lﬂl.. Q. Will the witness read Article 476 and Article 477 of the Japanese
Naval Regulations?
A. (The witmess read Article 476 and Article 477.)

An interpreter read an English translation of these articles, as fellows:

"Article 476. The duty officer having command over the wvarious duty
personnel and officer of the deck, shall supervise the present eondition
of the wessel, both external and internal; and as he is chiefly in charge
of the preservation of peace, shall be required to have all hands amd 1
equipment prepared to meet emergency calls.

"Article 477. The duty officer shall keep in order all things im the
vessel, maintain military discipline and morals, and be in charge of en-
foreing the established laws and regulatioms.”

105. Q. Im Article 503, will the witmess read the imtreductory paragraph and |
sub-items 1, 2 and 127 ;
A, (The witness read the imtroductery paragraph and sub-items 1, 2 and 12 |
lof Article 503 of the Japamess Naval Regulations.)
|

An interpreter read an Emglish translation of these items, as follows:

"Artiele 503. The duty efficer shall repert with regard to the
following matters or in the following cases, to the captain of the vessel:
A with regard to matters pertaiming to meteorolegy in item No, 1, and items
Mo, 3. through No, 8, the chief navigator shall be notified: 11] Signals, |
radio and telephone communications relative to the wessel. (2) The time,
five minutes pricr to commencement of imspection and basic training, and tem

1
1

nutes prior to the time of various ceremonies... (12) Besides the fore- i
ing, unforseen incideats and other important matters in the by waters g?"’-'-.\
ashore." :

| |
« Q. Will the witness read in Article 505 the intreductery paragraph and

dtems 2, 3 and T7

hs (The witmess read the intreductory paragraph and items 2, 3 and 7 of

icle 505 of the Japanese Naval Regulations.)

An interpreter read an Emglish translation of these items, as follows:

"irticle 505, The duty offieer aboard a flagship, shall in the following
cases or with regard to the following matters, report to the staff officers:
(2) Sigmal and radio or telsphone communications relative to the flagship or all

vessels. (3) The time five mimutes prior to the commencement of impertant

ctions and ten minutes prior to the time of various ceremonies. (7)

sides the foregoing, unfereseen imcidents and other important matters in the|
by waters or ashore.®

Neither the judge advocate nor the accused desired further to examine
this witness concerning Exhibit 30,

The commission did net desire t0 examine this witmess eoncerning Exhibit

po.

The witness was duly warned.




The commission then, at 11:30 a, m,., took a recess mtil 2 p, m., at {
which time it reconvemed,

| Present: All the members, the juige advocates, the accused, his coumsel,
and the interpreters,

Rebert Oldham, yeoman third class, U. S. Navy, reporter.
No witnesses mot otherwiss comnected with the trial were presemt.

| Sanagl, Sadamu, the witness under exsmination when the recess was taken,
entered, He was warned that the oath previously taken was still binding and |
continuned his testimony.

Exanined by the accused concerning defense dooument number 6: |

« 8. Have you a dooument which is marked "defense document number 6"7
A I have,

|
!ll:ﬁ. Q. How was this document prepared? .
| Ae  This was taken from the tenth edition of the Administrative Orders lnnT.

109. Q. What is the content of this document?

As It is an excerpt of the Urdimances Governing Specially Established ll.‘l‘l].|

Foreces.

| 110, Q. What does this ordinance prescribe? |

| As This ordimance sets forth regulations comcerning nmaval foroes which are |

not permanent crganisatiocns but established during wartime or emergency. *
This ordinance consists of the organisation of such forces, the duty of such |

forees, and the service regulations for such forces. These are set forth,

of it did you excerpt?

| Ao I made an excerpt of the following provisions: A part of the general '
provisions, the part eoncerning specially established base forces, and the |

| part concerning specially established guard units. '

112, Q. Have you im your possession the Administrative Order Mamual, tenth |
J edition, which you have just mentioned?
A, I have,

; | 113, G, Can you verify that this Administrative Orders Manual, tenth editiod,
volume one, was in effect in the Japanese navy until the end of the war?
Ae 1 can. This matter is contained in Exhibit 26, which was offered in

evidence by the defense and received in evidence.

114, Q. Is this defense document number 6 the true excerpt of this ordi- J

nanoca?
A. It 1a,

The document produced by the witness was sulmitted to the judge advocate
and to the commission and by the accused offered im evidence.

|
I 111, Q. This document which yeu wish to introduce in evidence, what portic

There being no objeection, the document was so received, appended marked
"Exhibit !_..l f.ﬁ




,;.l.. I excerpted two portions. Ome is regarding the gemeral duties of the

| Ae T aid,

115, Q. Will you please read Exhibit 31, omittimg Artiele 49-5 and Artiecle

49-61 |
A. (The witmess read Exhitdt 31, omitting Artiele 49-5 and Artiele 49-6.) |

witness concerning Exhibit 31.

l. This is the service regulations for persomnel im mavy guard units,
119. Q. Have you im your possession an original Japamese copy of this
regulation?

A: I have a Japanepe Naval Regulations, Volmme 1, in which this serviece
! regulation is found.

!

1

| 120, Q. What portions of the service regulations for personnel of maval

. ﬂuﬂﬂhrthophinufthdtuu,ﬁn-llﬂqﬂiﬂduum*

¢ ® 9

Examined by the acoused conceraming Exhibit 31:

Neither the judge advocate nor the commission desired to examine this

Examined by the accused comcerning defense document number 7:

‘ 116, Q. Hawve you in your possession a doocument which is marked"defense
| docoment momber T
| A. I have,

117. Q. How was this prepared?
A, This was taken frem Volume 1 of the Japamese Naval Regulations.

118. Q. What does this dooument pertaim te?

| guard units did yon exocerpt inm preparing this document?

ntﬂmdﬁ-unl.wﬂuitmmuwm
uﬂaluﬁhh-rthltthmlﬂnlnfthunlplﬂmitmuﬂun
thmmmﬁmnrunlmuhunrumm.

m.q. Did you make sure that this excerpt was a true excerpt frem the
service regulatiocns of the Japamese Naval Regulations?

The document produced by the witness was submitted to the jumige ndwutw
and to the commission and by the acoused offered im evidence,

There being no objection, the document was so received, appended marked
"Exhibit 32.%

Examined by the accused concerning Exhibit 32:

rﬂhtihitiiﬁiﬂmjutrmiﬁhnihuii
unm--rmmutsz.} r

123, Q. Will you please explain the meaning of Artiecle 8 of this regulatiom?
This question was objected to by the judge advocate om the ground that

The sccused replied,
The commission ammounced that the objection was not sustained,
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A. This means that all the persomnel of a guard unit shall eorrespond as
far as possible to the correspending posts set forth im the serviee regulatio
for persons on naval vessels. For instance, the commanding officer of a
unit would correspond to the captain of a wessel, The executive officer of a
guard unit would also correspond to the executive officer of a vessel, there-
fore, they would follow the mutatis mutandi - the regulations followed to the
letter,

Neither the jwige advocate nor the commission desired to examinme this
witness conceraing Exhibit 32.

i M&wanthmdmt number B:

124, Q. Have you im your possession a dooument which is marked "defense
document number 8"7
A. I have.

125, Q. How was this prepared?
A. This was taken from the Japanese Naval Regulatioms, Volume 4.

1126, Q. What does this document comcera?
As This is the regulations for the treatment of prisomers of war which was
adopted by the Japamese navy.

127. Qs Have you the origimal from which this regulationy was taken?
A. I have the Japanese Naval Regulatioms from which this regulation for the
treatment of prisoners of war was taken,

128, Q. This regulation concerning the treatment of priscnmers of war, what
does it prescribe?

A. This contains all matter concerning the treatment of priscmers of war
in the Japansse mavy,

1129, Q. Was this regulation concerming the treatmesnt of priscmers of war in
|effect im the Japanese nmavy until the end of the war?
Ij.. It was.

130, Q. Did you make sure that this defense document number 8 was a correct
excerpt from the Japanese Naval Regulations, Volume 4?
A. I d4i4.

I The document produced by the witness was sulmitted to the judge advocate
and to the commission and by the accused offered im evidence.

There being no objection, the dooument was so received, appended marked
"Exhibdit 33.°

Examined by the accused concerming Exhibit 33:

131, Q. Will you please read this document, omitting Articles 1, 2, 4, 5,
5-3, 11, 1l1-2 through 14~2?

A. (The witness read Exhibit 33 omitting Articles 1, 2, 4, 5, 5-3, 11, 11-2,
through 14-2.)

132, Q. You testified that there were mo regulation or regulations to mete

out punishment to perscns who mistreat prisoners of war im the Japanese navy.
By that do you mean that there does not exist any law to punish such persons
who visit mistreatment upom prisoners of war?

-I
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| This question was objected to by the judge advocate on the ground that
counsel for the mcoused was misquoting the testimony, the question was lead
and called for the opimion of the witness.

The accused reframed the question,

133. Q. Is there not any provision in the Japanese Naval Criminal Law which
is applied to persons who mistreat prisomers of war?

This question was objected to by the juige advocate on the ground that
it called for the opinion of the witness.

The acoused reframed the questiom,

Naval Criminal Law which metes out punishment to persons who visit mistreat-

ment upon priscmers of war?
A. I do know,

|1.35. §, What provisions are those?

« There 1s no speoifie article which mentions prisoners of war
Eh;pt.or 5, which is titled "Crimes of Violence, Threats, Murder, injm,'
== Article 69 therein is applicable to all persons.

I
The judge advocate moved to strike out this answer on the ground that it

inlthnpmunfth-'itnuatumm'hquliﬂodumm
The accused replied.
The commission directed that the answer be stricken,.
A. "Artlecle 69. Those who commit imhuman aects by abusing their anthority

shall be punished for not more than three years imprisommsent with hard labor
|and oconfinement.®

| The judge adwvocate moved to strike out this answer on the ground that
11:. was irrelevant,

The commissien anmounoed that the motion to strike was not sustained.

I|

I| The commission then, at 3:15 p, m., toock a recess until 3:30 p. m,., at
“i:.ini: time it reconvened.
|
|

| Present: All the members, the judge advocates, the acoused, his counsel,

’;nd the interpretera.
I‘ Archie L, Haden, junior, yfighan first class, U, 8. Navy, reporter,
: No witnesses not otherwise comnected with the trial were present,

L‘ Sanagi, Sedamu, the witness under examination when the recess was taken,
tered. He was warned that the ocath previously taken was still binding and
kn.um-dhuum

Cross-examined by the judge advocate comcerning Exhibit 33:
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|15. Q. Will you please read Article 69 of the Japamese Naval Criminmal Code?
|
|

134, 9. Do you know whether there i'wlrtiﬁhnrprwiiioninthlnp»u‘




Qo e 9 |

—— =

137. Q. Will the witmess read Article 5-3 of Exhibit 337
|| As  (The witness read Article 5-3 of Exhibdt 33.)

138, Q, Im Exhibit 33 is there any regulation which contains any specifie | |
provision or instruction that prisoners of war shall not be mistreated?
A, In this regulation there is no specifiec article to that effect. |

Reexamined by the accused comceraming Exhibit 33:

1139, Q. You teatified in answer to the judge advocate's gquestion that there
| were no regulations to prevent mistreatment of prisomers of war in this
l*!:dlibit 33. De you kmow if there is any law or regulation which sets forth
| that persons who mistreat prisomers of war be punished?

| This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for an opinion of the witness.

| The acoused replied. |

I
I The commission announced that the objection was mustained on the greund ‘;x_

| that it was repetitious.

1

| 140, Q. Do you know whether the Japanese Criminal Code is applicable in case
| Japanese maval personnel mistreat prisoners of war?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for an opinion of the witness.

The accused replied.

!
|

|

| The commission announced that the objection was sustained. E |
1 I
141, Q. Have you a copy of the Japanese Criminal Code?
‘ A: I have,

| 142, Q, Is this Japanese Crimimal Code included im the volume of the Navy
:' Regulations from which excerpts have been taken previously?
| Ae It is in Volume 4 of the Japanese Navy Regulations.

| 143, Q. Will you read thetitles of Chapters 26, 27, 28, 30, 32, and 36 of

| the Japanese Criminal Code?

| A« Chapter 26, Crimes of Homicide; 27, Crimes of Wounding; 28, Crimes of

| Wounding by Negligemoe; 30, Crimes of Abandomment; 32, Crimes of Intimidati

| and 36, Crimes of Theft and Robbery. .f
|

ilu..ﬂ. The crimes set forth under the articles you just read, are these |
applied to Japanese naval personnel?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for am opinion of the witmess.

The accused replied.
The commission anmounced that the objection was not sustained.
| A. Yes, they were applied. I know that they were applied.
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145. Q. Do you know that the Japanese Criminal Code was applied to mavy
i personnsl who committed mistreatment against prisoners of war?

A. TVhen there is no specific provision set forth in Japanese Naval Criminmal
Law and when orimes that are not specifically set forth in the Japanese Naval
Oriminal Code are committed then this Japanese Criminal Code is applied,

The judge advocate moved to strike out this answer on the ground that it
was not responsive.

I The accused replied.

The commission directed that the answer be stricken,
I
146, Q. Do you know whether, as a matter of fact, the Japamese Criminal Cods

|
|‘ was applisd to navy personnel?
1| A, It was applied.

|

The judge advocate did not desire to recross-examine this witmess.
The commission did not desire to examine this witness.

The witness said that he had nothing further to state.

The witness resumed his seat as counsel for the accused,

|
|
‘ The commission then, at 4:20 p, m., adjourned until 9 a. m., temorrow,
| Wednesday, June 23, 1948,
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United States FPacific Fleet,
Commander Marianas,

Guam, Marianas Islands,
Wednesday, June 23, 1948,

! The commission met at 9 a. m.
|

I Present:

Rear Admiral Arthur G. Robinsom, U, 8. Navy, |
Lieutenant Colonel Henry K. Rosoce, Coast Artillery Corps, United States

. Iisutenant Colomel Victor J. Garbarimo, Coast Artillery Corps, United

!| States Ammy,

I Lisutenant Commander Bradner W, Leey junior, U, S. Naval Reserve, P
' Lisutenant Commander Edwin M, Koos, U, 8, Navy,

Captain Raymond F, Garraty, junior, U, S. Marine Corps, members, and

Lieutenant David Bolton, U. S. Havy, and

Lisutenant James P, Kenny, U, S, Navy, judge advocates,

' Stewart R, Smith, yeoman first class, U. S. Navy, reporter.

- The accused, his counsel, and the interpreters.

. The record of proceedings of the twemty-seventh day of the trial we¥s |J/C
read and approved, |

|
|
| No witnesses not otherwise commected with the trial were present.
|
|
|

The judge advocate was called as a witness for the defense and was duly |
SWOrR.

Exanined by the judge advocate:

'l. Q. Will you state your name, rank, and station? |
A. James P, Kenny, lieutenant, United States Navy, attached to the effice |
|| of the Director of War Crimes, Pacifie Fleet; judge advocate of this |
|| oommission. |

I

Examined by the accused:

/ 2, Q. Have you in your possession a certified copy of interrogatories semt
to the Central Lisison Office, Japanese Gevermment, and its deposition, the
interrogatories being sent on 17 May 19487

A:. I have, Here it is.

13 Q. ?ﬁ the interrogatories, do there appear the signatures of the parties
| comcermed
| & The interrogatories are sigmed by all the necessary parties.

be Qu In the case of the deposition, is the sigmature there?
A, The deposition is siguned by the party who made it. I

i'h-dm:ndudwmutnnm-“thdhmjmdmh‘ |
{ and to the commission, and by the mccused offered inm evidence. '
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The judge advocate announced that he had no objection to the receipt of

this dooument in evidence but reserved the right to make objections and {
motions to specifie portions of the contents of this dooument after it was
afdmitted im evidence.

The commission was cleared. The commission was opened and all parties
to the trial entered. The commission anmounced as follows:

The commission finds that the judge advocate is correct im his ocutline
of the procedure in connection with this type of doomment and such procedure
is approved by the commission.

There being mo objection, the document was so received, appended marked
"Exhibit 34."

|| Examined by the accused concerning Exhibit 34: i
[
I

| 5 Q. Will the witness please read Exhibit 347

: The witneses read the firet interrogatory and answer thereto contained
| in Exhibit 34.

| The judge advocate moved to strike all of the answer to the first
| interrogatory, except the word "Yes," on the ground it was not responsive.

The accused concurred.

| The commission directed that the worde following the word "Yes" be
:i stricken. |
' The witness read the second interrogatory contained in Exhibit 34.

| This interrogatory was objected to by the judge advocate on the ground
that 4t was irrelevant and immaterial because it does not relate to the

| speeific tour of duty of the accused Kobayashi, and, also, on the ground

| that it is too vague and broad in scope for the same reason,

The aceused replied,
The commission announced that the objection was mot sustained,

4
. The witnese read the answer tu::-uund interrogatory contained in Vi
I Exhibit 34. Fic

The witness read the third interrogatory contained in Exhibdt 34.

This interrogatory was objected to by the judge advocate on the ground
that it was irrelevant and immaterial and further on the ground that it does
mot relate specifically to any peried during the tour of the accused.
| Purther, that it is highly impdpper in phraseolegy, because it does not show | F4
that it has any relation to the Fourth Fleet during the pericd of the touwr
nfmufﬁ!um- I

The acoused replied. |
The commission announced that the objection was not sustained. !




-y

The witness read the answer to the third interrogatery contained im
Exhibit 3%. {

, The witness completed reading Exhibit 3.

Neither the juige advocate nor the commission desired to examine this i
|| witness concerning Exhibit 34. :

which time it recoovened.

j i The commission then, at 10:30 a. m., tock a recess until 11 a. m., at
|
|
|
|

| and the imterpreters.

|
Fresent: All the members, the judge advoocates, the accused, his munul'r
|
| Robert Cldham, yeoman third elass, U. 5. Navy, reporter. ;

!| Neo witnesses not otherwlse comnected with the trial were present.

Jemes P, Kenny, the witness under examination when the recess was taken,

| sntered. He was warned that the cath previocusly taken was still binding and |
| continued his testimony. |
' |

|

(Examination continued.)

6. Q. De you have in your possession a ocertified copy of the interrogatories
| sent to the Central Liaison Officer, Japanese Govermment, on May 18, 1948 and
ite deposition?

A, Yes, I have., Here it is.

parties concermed?
A They do,

| The document produced by the witnesp was submitted to the judge dvo-ulhl
| and to the commission, and by the accused offered in evidence,

|
i 7. R. Do these imterrogatories and deposition have the signatures of the
|

There being no objecticn, ths docmment was so received, appended marksd |
I'l::l:.lhit 35." '

|i 8. Qf Will the witness read Exhibit 357
A. (*he witnees read Exhibit 35.)

The accused stated that he had personally read and understood this
exhibit and therefore waived the reading of it in Japanese.

|
|
| The commission then, at 11:20 a. m,, adjourned untll 9 a. m., tomorrow,
Thursday, June 24, 1948,

|

!




United States Pacific Fleet, {
Commander Marianas,

! Ouam, Marianas Islands,
| Thursday, June 24, 1948,

The sommission met at 9:10 a. m, .
Present: |

Rear Admiral Arthur G. Robinson, U. 8. Navy,
Lieutenant Colonel Henry K. Rosooce, Coast Artillery Corps, United Shhnt

| I-iiuhnllt Colonel Viector J. Garbarino, Coast Artillery Corps, United

” States Army, ,
Iieutenant Commander Bradner W, lLee, junior, U, 8, Haval Reserve, !

| Lieutenant Commander Edwin N, Koos, U, S, Navy, |

i Captain Raymond F, Garraty, junior, U, 8. Marine Corps, members, and |

I Ideutenant David Bolton, U, S, Navy, and

! Ideutenant James P, Kenny, U. S, Navy, judge advocates.

' Robert Oldham, yeoman third class, U, S, Havy, reporter, '

The accused, his eounsel, and the interpreters.

The record of prooeedings of the twenty-eighth day of the t:'hlmrnd|
and approved.

No witnesses not otharwise connmected with the trial were present.

James P, Kenny, the witness under examination when the adjournment was |
| taken, entered, He was warned that the cath previcusly taken was still ! |
|| binding and continned his testimony.

|
|
! Examined by the secused eoncerning defense dooument number 53: P £
|

|

9. Q. Do you have defense docugent mumber 53 relating to the inmterrog- 75
atoriss propounded to Russell Al Phillips and the deposition thereto?

A. I have.

' | 10, Q. Is this interrogatory signed by the defense counsel and the judge
| advocate and is the deposition signed by Russell Allen Phillips?
™ It is.

I | The dooument produced by the witness was sulmitted to the judge ndwulﬂ
and to the commission and by the accused offered in evidence, |

There being no objection, the dooument was so received, appended urhd,
"Exhibdt 36,." |

? Will you please read the interrogatories and the depositiom?
The witness read Exhibit 36.)

The scoused waived the reading in Japanese of Exhibit 36 and stated
that the accused personally had read and fully understands the interrogator-
I ies and the depositiem.

H Examined by the accused conoerning defense document number 101:

231




t.c-i

| €9 * 9 |

12, Q. Do you have defense document number 101, which was taken from the |
document marked number six for identification, in your possession? !
A. I have,

13. Q. Do you have a certified excerpt from that dooument of the testimony
of Sakaibara, Shigematsn?
A. I have. Here it is,

The document produced by the witness was submitted to the judge advooate
and to the commission and by the acoused offered in evidence.

1 There being no objection, the document was so received, appended marked
: "Exhibit 37.%

=I Examined by the accused concerning Exhibdt 37: |

]

|1£. Q. Will you please read page two with the exception of questions number
| two and three and the answers thereto? |
| Ae (The witness read from Exhibit 37 as requested.)
I

|_15. Q. I would like you to read the whols of page three with the exception |
| of questions twenty, twenty-two, and twenty-four, and the answers thereto. |
|A.  (The witness read from Exhibit 37 as requested.) '

|16, Q. Will you read all the questions and answers on page four, with the
| exception of thirty-four, thirty-seven, thirty-eight, forty, and forty-cne? |

: 17. Q. Will you please read all the questions and answers on page five, !
|| with the exception of questions forty-two, forty-three, forty-four, forty-fiwe
and the answers thereto?

A, (The witness read from Exhibit 37 as requested,)

I The commission then, at 10:15 a. m., took a recess until 10:30 a. n.,
| at which time it reconvened,

Present: All the members, the judge advocates, the acoused, his counsel,
|| and the interpreters.

I_ Stewart R. Smith, yeoman first class, U. 8. Havy, reporter. |

| No witnesses not otherwise comnected with the trial were present.

; James P, Kenny, the witness under examination when the recess was taken,
|| entered, kmmthtthuﬁmhhhnm-tﬂludinlﬂ.’
| continued his testimony. -
(Examination concerning Exhibit 37 eontinumed.)

18, Q. Plsase read questions and answers 55 and 62 on page six,
A, (The witness read from Exhibit 37 as requested.)

19. Q. On page seven, please read questions and answers 72 and 73,
A, (The witness read from Exhibit 37 as requested.)

20, 9, Will you please read the guestions and answers on page ten, ex-
eluding questions and answers 97, 98, 99, 105 and 109,

338

|As  (The witness read from Exhibit 37 as requested).) 2

A. (The witness read from Exhibit 37 as requested).) 15‘?#

=




¢" A

3&; On page eleven, will you just read questions and answers 112, 113
A. (The witness read from Exhitdt 37 as requested.)

22, On page twelve, will you read just question and answer 127.
A witness read from Exhibit 37 as requested.)

%:&ilg;”.m’ will you please read questions and answers 137,
A, (The litlln read from Exhibit 37 as requested.)
Cross-examination by the judge advocate concernimg Exhibit 37:

24. Q. WMll the witness read questions and answers 20, 34, 37, 40, 41, 42,

!
it
|
i

9.

A. (The witness read from Exhibit 37 as requested.)
Reexamination by the accused concerning Exhibit 37:
25. Q. Will the witness read the final statement on page thirteen.
As (The witness resd from Exhibit 37 the final statement of Shigematsu
Sakaibara on page thirteen.,)

Neither the accused nor the judge advocate desired further to examine

{{this witness concerning Exhibit 37.

The commission did not desire to examine this witness coneerning Exhibdt

The commission then, at 11:30 a. m., tock a recess until 2 p, m,, at
which time it reconvened.

and the interpretera.

Robert Oldham, yeoman third class, U. S. Navy, reporter.

No witnesses mot otherwise comneocted with the trial were present.

James P, Kenny, the witness under examination when the recess was taken,
sntered. He was warned that the oath previously taken was still bdnding and
continued his testimony.

Exanination by the acoused concerning defense document number 102:

Q+. Do you have in your possession a dooument which is the testimony of
Tanaka, Masaharu, which is excerpted from the dooument marked number
for identification?
o« I have,

e 9. Is it an authentic copy?
It is an excerpt from a eertified copy of the record im the case of

Tanaka, Masaharu, et al.

|61, 70, 75, 79, 80, 81, 92, %, 95, %, 97, %8, 105, 115, 116, 117, 118, 119,
1123, 125, 126, 128, 140, and 143.

Present: All the members, the judge advocates, the accused, his counsel,

=t

|

i




The dooument produced by the witness was submitted to the juige advocate
and to the commission and by the accused offered inm evidence.

There being no objection, the document was so received, appended marked |
"Exhibit 38.°

. Exanined by the accused oconcerning Exhibdt 38:

28, Q. Will the witness please read from page two the gquestions and answers
thereto,
A. (The witness read from Exhibit 38 as requested.)

| 29, Q. Will the witness read all the questions and answers on page three
| axoept question 9 and its answer.
A. (The witness read from Exhibit 38 as requested,)

30, Q, Will the witness read all the guestions and answers on page four ,
except numbers 13 and 17. i
A. (The witness read from Exhibit 38 cs requested,)

I 31. Q, Will the witness read questions 22, 23, and 2, and the answera
thereto on page five,
A. (The witness read from Exhibit 38 as requested.)

|
‘32. §, Will the witness read all the gquestions and answers on page seven
| except mmbers 42, 43, and 44 and 45.

|4¢ (The witness read from Exhibit 38 as requested.)

| 33. Q. Will the witness read question 49 on page eight and the answer i
thareto,

i A. (The witness read from Exhibit 38 as requested.) |

| .'

34. Q. W1l the witness read questions 61, &, and 65 on page nine and the
| answers thereto.
A. (The witness read from Exhibit 38 as requested,)

[ 35, Q. Will the witness read all the gquestions and answers on page ten ;
exoept 70, T1, 72 and 75. |
A. (The witness read from Exhibit 38 as requested.)

36. Q. Will the witness read questions 80, 83 and 8} and the answers there-
to on eleven,
']| A, (m'ﬁtun read from Exhibit 38 as requested,)

I..'ﬂ'. Q. Iﬂlﬂl!ihulr-dq-mmlﬂaudmimmimuudthﬂ
answerg thereto,
A, (*he witness read from Exhibit 38 as requested.)

38, Q. Will the witness read gquestions 126 and 127 and the answers therete
on fifteen.

A, pf‘m witness read from Exhibit 38 as requested,)
Cross~examined by the judge advocate concerning Exhibit 38:




39, Q. Will the witness read from Exhibit 38 questions 5, 13, 20, 25, 26,
120 and the answers thr-h.
A. (The witness read from Exhibit 38 as requested.)

|
|
|
|
|j Neither the jwige advocate nor the acounsed degired further to examine |
| this witness concerning Exhibit 38, |
|
|
I
|
|

i The occmmission did not desire to examine this witness concerning Exhibit
I
| Examined by the accused concerning defense document nmmber 103:

#B. Q. Has the witness in his possession the excerpt of the entire testi-

'I mony of Edward F. 0'Brien which is an excerpt from the document marked m:-hr|
eight for identification, the record in the case of Oishi, Chisato?
1. 1 have,

I
41, Q. Is this excerpt certified? |
A, This is a certified extract from the certified copy of the Cishi -1‘
| record,
I '
7 The doowment produced by the witness was submitted to the judge lﬁmh‘
| and to the commission and by the accused offered in evidence. |
, The judge advocate objected to the receipt of this document in evidenoce |
|| on the ground of hearsay as this dooument is sclely concermed with the con-
tents of an alleged suicide note by Captain Shiga and does not fall within
the dying declaration or other exception to the hearsay rule, citing sectiom .
188 of Naval Courts and Boards, |
|

The accused replied.
I The commission announced that the objection was not sustained,

- There being no further objection, the dooument was so received, :pp-ndod]
marked "Exhibit 39." .

I The commission then, at 3:20 p, m., took a recess mmtil 3:45 p. m., at |
| which time it reconvened. |

Fresent: All the members, the judge advoeates, the acecused, his 00”1‘.
and the interpreters.

Stewart R. Smith, yecman first oclass, U. S. Navy, reporter,

No witnesses not otherwise oconmected with the trial were present,

James P, Kenny, the witness under examination when the recess was taken,
entered., He was warned that the cath previocusly taken was still binding and
~_E continued his testimony.

1 Examined by the accused concerming Exhiblt 39:

| 42, Q. Will the witness read Exhibit 397
A. The witness read Exhibit 99.)

uq.f.




g° ° 9 }'

Neither the judge advocate nor the commissiom desired to examine this
|witness conocerning Exhibit 39.

i{ The witness resumed hisfieat as juige advocate. P
| The commisaion then, at 3:55 p. m., adjourned until 9 a. m,, tomorrow, i
Friday, June 25, 1948, .




